
ایمان: فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به 
جنگ غزه و جنایات وحشیانه رژیم صهیونیستی و ضرورت دفاع 

از مسلمانان گفت: میدان وفاداری و فداکاری ما همه 
جهان اسلام و مظلومین عالم است. 

سردار سرلشکر پاسدار محمد علی جعفری در 
حاشیه جلسه قرارگاه حضرت نبی اکرم)ص( 
مقاومت  ایستادگی  و  غزه  حوادث  پیرامون 

اسلامی فلسطین در برابر حملات....

نخستین روزنامه استان قم

سه شنبه - چهاردهم مردادماه  1393 - هشتم شوال  1435 -  سال هفدهم - شماره  3501 - قیمت 500 تومان

معاون آبفار قم هشدار داد:

برخورد با  انشعابات 
غیرمجاز آب در روستاهای قم

ایمان: معاون توسعه و بهره برداری شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم نسبت به برخورد با انشعابات غیرمجاز در 
روستاها هشدار داد.

مهندس محمد احمدی جبلی با اعلام این خبر افزود: شناسایی  و جمع آوری انشعابات غیرمجاز از اولویت های اصلی این شرکت محسوب 
می شود که اقدامات اجرایی آن آغاز شده است. وی در ادامه از شناسایی تاکنون بیش از 400 مورد انشعاب غیرمجاز در سطح روستاهای استان 
قم خبر داد و افزود: از این تعداد به بیش از 150 پرونده رسیدگی و مابقی در مراحل رسیدگی قضایی می باشند. وی خاطر نشان کرد: با توجه 
به محدود بودن منابع تامین آب بهترین کار مدیریت تقاضاست نه بالا بردن میزان تولید، بنابراین شرکت در این زمینه اقداماتی چون پیمایش 

شبکه روستاها و شناسایی و جمع آوری انشعابات غیرمجاز و کاهش آب بدون درآمد، را در دستور کار خود قرار داده است....

ایمان : استاندار قم بر ضرورت رفع مشکل سرمایه در 
گردش واحدهای تولیدی تاکید کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحی منش روز 
دوشنبه در بازدید از شرکت تولید لامپ کم مصرف ال ای دی با 
اشاره به عدم استفاده از حداکثر ظرفیت در این واحد تولیدی، سرمایه 
در گردش را مشکل اصلی آن عنوان و خاطرنشان کرد: باید تلاش 
شود تا از ظرفیت بانک های استان در راستای رفع این مشکل استفاده 

شود. وی با اشاره به استفاده از تکنولوژی های نوین و بهره گیری از 
ظرفیت دانشمندان داخلی در تولید این لامپ ها ابراز امیدواری کرد: 
با استفاده از محصولات داخلی، زمینه ایجاد اشتغال بیش از پیش 
برای جوانان کشور فراهم شود. وی مصرف بالای انرژی در کشور 
را مورد توجه قرار داد و با بیان اینکه ایجاد نیروگاه های برق در بلند 
مدت راهکار مناسبی نیست تصریح کرد: راه حل اساسی در این 

راستا، نهادینه سازی فرهنگ مصرف ....

کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم خبر داد:

قمگرمترمیشود

مسئول سازمان بسیج جامعه زنان سپاه علی بن ابیطالب )ع(:

150 هزار بانوی قمی بسیجی هستند
تحلیلی از سید رضا دهناد:

راهکارهایی برای خروج از رکود تورمی

استاندار قم خواستار شد:

رفعمشکلسرمایهدرگردشواحدهایتولیدی
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وزیر اطلاعات:
اصولگرایان و اصلاح طلبان

فرزندان نظام هستند

فرمانده سپاه:
آماده حمایت از مقاومت 

 فلسطین هستیم
مردم،  به  دادن  بها  گفت:  اطلاعات  وزیر   : ایمان 

دستاوردهای ارزشمند و ماندگاری برای کشور دارد. 
حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمود علوی روز دوشنبه 

در نشست شورای اداری استان سمنان افزود: اگر به 
مردم بها داده شود، در جامعه شاهد ناهنجاری های 

مختلف نخواهیم بود و آنها ضامن امنیت جامعه می 
شوند. علوی افزود: مردم وقتی که امنیت روانی و 

آرامش روحی داشته باشند ....

ایمان:یک فعال سیاسی با تأکید بر لزوم حفظ وحدت و انسجام میان اقشار و تفکرات جامعه به 
سیاست جذب حداکثری اشاره کرد و گفت: اصول انقلاب بر اجماع مبتنی است. 

سید محمد غرضی در گفت وگو با ایسنا، با تأکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام در میان اقشار وتفکرات 
جامعه خاطر نشان کرد: مردم همواره با انسجام مثال زدنی به نظام اعتماد داشته اند و پای انقلاب اسلامی ایستاده 
و در همه مقاطع اتحاد خود را نشان داده اند. وی با تأکید بر این که انقلاب اسلامی با اتحاد مردم به نتیجه رسید 
گفت: گروه ها و احزاب تا زمانی که عقبه اجتماعی داشته باشند می توانند برای انقلاب اسلامی کار کنند و آنهایی 
که عقبه اجتماعی نداشته باشند به تدریج توانایی خدمت را از دست می دهند. این فعال سیاسی با بیان این که 
گروه ها و احزاب بر این باورند که باید به انقلاب اسلامی خدمت کنند، اظهار کرد: علی رغم این که گروه ها فکر می 
کنند که باید به انقلاب خدمت کنند، این مردم هستند که باید به گروه ها اعتماد و آنها را کمک کنند، بنابراین 

گروه ها موظف هستند که میان مردم وحدت بوجود بیاورند. غرضی همچنین خاطر نشان کرد: گروه هایی که 
فاقد عقبه اجتماعی هستند و به جنگ مردم می روند به تدریج از خدمتگزاری محروم می شوند. آنهایی که عقبه 
اجتماعی ندارند به هیچ وجه نمی توانند ادعای سیاستمداری داشته باشند، چرا که تنها کسانی می توانند به اقتدار 
سیاسی دست یابند که به جامعه خود خدمت کرده باشند. این افراد هیچ گاه به مجرمان سیاسی تبدیل نخواهند 
شد، اما کسانی که قصد دارند از طریق تشکیل گروه ها و جمعیت های کم عمق وارد عرصه سیاست شوند و کسب 
قدرت کنند به دلیل فقدان عقبه مردمی به تدریج سرخورده شده و به مجرمان سیاسی تبدیل می شوند. این فعال 
سیاسی در ادامه از دست دادن عقبه اجتماعی را مهم ترین دلیل تبدیل فعالان سیاسی به مجرمان سیاسی دانست 
و خاطر نشان کرد: جذب حداکثری متعلق به مردم است و این مردم هستند که باید جذب حداکثری را انجام 

دهند، این که ما بخواهیم نظام را مأمور کنیم تا عده ای را جذب کند تعریف مناسبی نیست.....

غرضی فعال سیاسی تاکید کرد:

اصولانقلابمبتنیبراجماعاستنهاختلاف

آغاز بازسازی بقعه
امامزاده احمد بن قاسم )ع(
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با توجه به ضرورت احداث مرکز کنترل قطار شهری در طرح مصوب لذا شهرداری قم در راستای 
اهداف و برنامه های عمرانی شهر، برابر قانون نحوه خرید تملک اراضی برای برنامه عمومی، عمرانی 
و نظامی دولت مصوب 58/11/17 شورای انقلاب به منظور اجرای مرکز کنترل قطارشهری طرح 
های مصوب به پیوست نقشه خط پروژه و محدوده )فروشگاه رفاه( قصد تملک املاک و اراضی 
واقع در محدوده اعلامی را دارد. لذا در اجرای مفاد لایحه قانونی موصوف به کلیه مالکین و صاحبان 
حقیقی و حقوقی اراضی و املاک مذکور اعلام می گردد. ظرف مدت یک ماه پس از انتشار این 
آگهی با همراه داشتن مدارک مالکیت جهت واگذاری و توافق با شهرداری به آدرس قم خیابان 
لواسانی نبش کوی شماره 9 جنب ثبت احوال شهرداری منطقه هفت واحد توسعه و تعریض 
مراجعه فرمایید در غیر اینصورت شهرداری برابر قانون نسبت به اخذ مجوز اعمال ماده 9 لایحه 

قانونی فوق الذکر از مراجع ذیصلاح و اقدامات بعدی مبادرت خواهد نمود. 

نوبت اول

آگهی تملک ا ملاک و اقع در 
طرح احداث مرکز کنترل قطار شهری

خیابان هدف

خیابان امام خمینی 

7 7
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ایمان : استاندار قم بر ضرورت رفع 
مشکل سرمایه در گردش واحدهای 

تولیدی تاکید کرد. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق 
از  بازدید  در  دوشنبه  روز  منش  صالحی 
شرکت تولید لامپ کم مصرف ال ای دی 
با اشاره به عدم استفاده از حداکثر ظرفیت 
در این واحد تولیدی، سرمایه در گردش را 
مشکل اصلی آن عنوان و خاطرنشان کرد: 
باید تلاش شود تا از ظرفیت بانک های استان 
در راستای رفع این مشکل استفاده شود. وی 
با اشاره به استفاده از تکنولوژی های نوین 
و بهره گیری از ظرفیت دانشمندان داخلی 
در تولید این لامپ ها ابراز امیدواری کرد: 
با استفاده از محصولات داخلی، زمینه ایجاد 
اشتغال بیش از پیش برای جوانان کشور 

در  انرژی  بالای  مصرف  وی  شود.  فراهم 
کشور را مورد توجه قرار داد و با بیان اینکه 

ایجاد نیروگاه های برق در بلند مدت راهکار 
مناسبی نیست تصریح کرد: راه حل اساسی 

در این راستا، نهادینه سازی فرهنگ مصرف 
و استفاده از لوازم برقی کم مصرف است. 
صالحی منش همچنین از مجتمع بزرگ 
شیلات  پرورش  و  کشاورزی  توریستی، 
زیتون واقع در آزادراه قم - تهران بازدید 
کرد. وی با اشاره به طرح ایجاد بزرگ ترین 
مرکز نگهداری کروکودیل در خاورمیانه در 
این مجتمع تصریح کرد: ایجاد این مجتمع 
چند منظوره گامی بلند در راستای ایجاد 
اشتغال در استان قم خواهد بود. استاندار قم 
قرار گرفتن این مجتمع در شاهراه مواصلاتی 
کشور را مورد توجه قرار داد و ابراز امیدواری 
کرد تا با کمک مسوولان و بانک ها علاوه 
بر افزایش تولیدات محصولات کشاورزی و 
دامی زمینه میزبانی هرچه بهتر از مسافران 

فراهم شود.

استاندار قم خواستار شد:

رفع مشکل سرمایه در گردش واحدهای تولیدی

ایمان: معاون توسعه و بهره برداری شرکت آب 
و فاضلاب روستایی استان قم نسبت به برخورد با 

انشعابات غیرمجاز در روستاها هشدار داد.
مهندس محمد احمدی جبلی با اعلام این خبر افزود: 
شناسایی  و جمع آوری انشعابات غیرمجاز از اولویت های 
اصلی این شرکت محسوب می شود که اقدامات اجرایی آن 
آغاز شده است. وی در ادامه از شناسایی تاکنون بیش از 400 
مورد انشعاب غیرمجاز در سطح روستاهای استان قم خبر داد 
و افزود: از این تعداد به بیش از 150 پرونده رسیدگی و مابقی 
در مراحل رسیدگی قضایی می باشند. وی خاطر نشان کرد: 
با توجه به محدود بودن منابع تامین آب بهترین کار مدیریت 
تقاضاست نه بالا بردن میزان تولید، بنابراین شرکت در این 
زمینه اقداماتی چون پیمایش شبکه روستاها و شناسایی و 
جمع آوری انشعابات غیرمجاز و کاهش آب بدون درآمد، 
را در دستور کار خود قرار داده است. احمدی جبلی بیان 
کرد: آبفار قم با احتساب پرت آب در روستاهای قم یک و 

نیم برابر میزان مصرف آب تولید می کند. وی اضافه کرد: 
متاسفانه آب شرب تولید شده برای دام و احشام و نیز بخش 
کشاورزی مورد استفاده قرار می گیرد و نیز انشعابات غیرمجاز 
نیز از دیگر علل تولید بالای آب در روستاهاست. به گفته 
وی میزان آب به حساب نیامده در روستاهای قم 22 درصد 
بیشتر از روستاهای دیگر استان های کشور است. احمدی 
جبلی تصریح کرد: بخش عمده هدررفت آب در روستاهای 
استان به دلیل فرسودگی لوله ها و خطوط انتقال آب و آب 
به حساب نیامده ناشی از خرابی کنتورها و انشعابات غیرمجاز 
صورت می گیرد. وی میزان آب به حساب نیامده در بخش 
روستایی استان را 52 درصد عنوان کرد و افزود: این در حالی 
است که قم یکی از کم آب ترین استان های کشور است 
که با محدودیت منابع آبی برای تامین آب شرب مواجه 
می باشد. وی یادآور شد: سرانه آب به حساب نیامده در 
بخش روستایی در سطح کشور به طور متوسط 30 درصد 
است. احمدی جبلی آب های به حساب نیامده را آبی عنوان 

کرد که علی رغم تولید آن از سوی شرکت آب و فاضلاب 
روستایی و تخصیص اعتبارات سنگین جهت تولید آن، از 
دسترس شرکت خارج شده و جز آمارهای درآمدی شرکت 
قابل محاسبه و بررسی نیست. وی با اشاره به اینکه استان قم 
بیشترین هدررفت آب را در بخش روستایی دارد گفت: این 
در حالی است که قم یکی از استان های کم آب کشور است 
که تامین آب شرب پایدار برای بخش عمده ای از روستاهای 
استان امری دشوار است. وی ادامه داد: این درحالیست که 
کم آبی به حدی است که برخی از روستاهای قم از داشتن 
محروم هستند.   لوله کشی  به صورت  آب شرب  نعمت 
احمدی جبلی با تاکید بر اهمیت مدیریت منابع آبی در این 
استان افزود: آب شرب قم بسیار گران قیمت است و هزینه 
تولید آن بسیار بیشتر از آب بهای دریافتی از مردم می باشد.  
وی افزود: اعمال مدیریت توزیع و اصلاح شبکه ضروری است 
اما به دلیل کمبود اعتبارات و مشکلات اقتصادی ،قادر به 

اصلاح شبکه نیستیم .

ایمان: معاون هماهنگی امور زائرین 
استانداری قم گفت: باید نسبت به بحث 
زائرپذیری در قم نگاه ملی وجود داشته 

باشد.
ستاد  جلسه  در  اسماعیلی  ابوالفضل 
تسهیلات زائرین و ستاد هماهنگی خدمات 
سفر که در دفتر این معاونت برگزار شد به 
اشاره به موج دوم سفرهای تابستانی که از 
عید سعید فطر آغاز  شده است، از هماهنگی 
دستگاه های استان برای خدمات رسانی به 
زائرین و مجاورین کریمه اهل بیت )س( خبر 
امور زائرین استانداری  داد.معاون هماهنگی 
قم با بیان اینکه مسئله تامین امنیت زائرین 
مهم ترین اولویت مسئولان استان در خدمات 

رسانی است، عدم وجود مشکلات امنیتی را نشان از مسئولیت پذیری بالای دستگاه های 
امنیتی دانست و از زحمات ایشان قدردانی کرد. وی آمادگی گروه های امدادی و مجموعه 
بهداشت و درمان را برای جلوگیری و امدادرسانی به موقع در حوادث و سوانح مورد توجه 
قرار داد و افزود: اکیپ های امدادی طی روزهای آتی در محورهای مهم استان حضور خواهند 
داشت. اسماعیلی همچنین با اشاره به تردد میلیونی مسافران از محورهای مواصلاتی استان 
و نیاز ایشان به اقلام اساسی تصریح کرد: خوشبختانه تدابیر لازم برای میزبانی زائرین و 
مجاورین اندیشیده شده است. معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم در ادامه گستردگی 
فعالیت ها و تنوع خدمات رسانی شهرداری قم را مورد توجه قرار داد و افزود: شهرداری در 
قبال شهروندان مسئولیت سنگینی به عهده دارد که امیدواریم با برنامه ریزی مناسب زمینه 
رفاه مجاورین و زوار بارگاه کریمه اهل بیت )س( فراهم شود. وی در ادامه با اشاره به تردد 
میلیون ها مسافر از محورهای مواصلاتی استان، استان قم را دارای کارکرد فرااستانی عنوان 
و اضافه کرد: تامین نیازهای مسافرین نیازمند توجه مسئولان است. اسماعیلی اضافه کرد: 
میزان مسافرپذیری و تردد از استان ها در جذب اعتبارات بسیار مهم است و صدا و سیما و 
دستگاه های فرهنگی باید با انعکاس ملی این مطلب زمینه ساز جلب توجه مسئولان و توسعه 

بیش از پیش استان قم شوند. 
تبدیل قم به قطب گردشگری مذهبی 

امکانپذیر است
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم 
همچنین در بازدید از مجموعه پارک علم و 
علوم  فناور  واحدهای  رشد  مرکز  و  فناوری 
انسانی گفت : تبدیل قم به قطب گردشگری 
مذهبی با حمایت از واحدهای فناور پارک علم 
و فناوری امکانپذیر خواهد بود.  وی با بیان 
اینکه رونق گردشگری مذهبی از دغدغه های 
استان است، افزود: زائری که به قم می آید، باید 
از فضای مفرحی که برایش ایجاد می شود، 
لذت ببرد و غیر از سوهان، بسته های فرهنگی 

را نیز به عنوان سوغات خریداری کند. 
وی اضافه کرد: پیاده سازی و اجرایی کردن ایده هایی که در این چرخه وجود دارد، بدون 
شک با حمایت از واحدهای فناور عضو مرکز رشد علوم انسانی و پارک علم و فناوری امکان 
پذیر خواهد بود. وی با اشاره به ظرفیت های عظیم استان در حوزه علوم انسانی، فرهنگ و 
گردشگری، اظهار داشت: به رغم محتوای زیادی که در حوزه فرهنگ و هنر داریم، متاسفانه 
به دلیل عدم برخورداری از برنامه مدون و منسجم در سطح مدیریت کلان استان در تجاری 
سازی این ایده ها موفق نبوده ایم. اسماعیلی افزود: به دلیل وجود همین ظرفیت ها است 
که معتقدم از ابتدا هم باید پیگیری می کردیم تا قم قطب فرهنگی شود، نه قطب صنعتی، 
بنابراین لازم است واحدهای فناور علوم انسانی این ظرفیت ها را به ثروت تبدیل کنند. وی 
اضافه کرد: بی شک این اتفاق، یعنی تجاری سازی ایده های فرهنگی و هنری باید در جایی 
مثل پارک علم و فناوری محقق شود؛ جایی که افراد صاحب ایده، با عملیاتی ساختن طرح 
های تخصصی و دانش بنیان عملا درصدد تحقق فرمایشات رهبر معظم انقلاب در خصوص 
موضوعات فرهنگی و اقتصادی برآمده اند. در ابتدای این جلسه، سید هاشم عارف، رییس 
پارک علم و فناوری قم با ارایه گزارشی از ضرورت تاسیس مرکز رشد علوم انسانی به تشریح 

ظرفیت های موجود در هسته ها و واحدهای فناور مستقر در پارک علم و فناوری پرداخت.

ایمان: مسئول سازمان بسیج جامعه زنان سپاه قم از فعالیت بیش از یک هزار 
و 600 حلقه صالحین در رده های مختلف بسیج زنان استان قم خبر داد و گفت: از 

جمعیت 564 هزار نفری زنان استان مذکور، 150 هزار نفر بسیجی هستند.
لیلا حیدری در همایش مطلع فاطمی که بعد از ظهرروز گذشته  در موسسه آموزشی و 
پژوهشی امام خمینی)ره( برگزار شد از فعالیت بیش از یک هزار و +600 حلقه صالحین در 
رده های مختلف بسیج زنان استان قم خبر داد و گفت: از جمعیت 564 هزار نفری زنان استان، 
150 هزار نفر بسیجی هستند. وی اضافه کرد: گردان های الزهرا)س( و کوثر نیز به صورت 
متداوم در حال آموزش و تقویت علوم خود هستند و در هر لحظه آماده انجام ماموریت های 
محوله خواهند بود. مسئول سازمان بسیج جامعه زنان سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( به توسعه 
و تعمیق فرهنگ حجاب در جامعه توسط بسیج جامعه زنان اشاره کرد و گفت: در کارگاه های 
آموزشی، روش چهره به چهره برای مربیان حلقه های تربیتی صالحین آموزش داده شده است. 
وی ادامه داد: 2 هزار مربی در قالب طرح فرهنگی مشکات برای مدارس آموزش و پرورش 
و همچنین دو هزار مربی در شبکه های خوشه ای بسیج محلات آموزش دیده اند و امروزه در 
سطح استان قم در حال فعالیت هستند. حیدری تصریح کرد: تاکنون با روش چهره به چهره 2 
هزار نفر از آسیب دیدگان تهاجم بد حجابی دشمن نجات یافته و به سمت حلقه های صالحین 
هدایت شده اند. وی از برگزاری کارگاه های تخصصی در بسیج جامعه زنان خبر داد و ابراز کرد: 

مطالبات رهبر معظم انقلاب از خانواده و بانوان در این کارگاه ها بررسی و برای اجرایی شدن 
آن ها اقدامات مورد نیاز به تصویب و برای اجرا به معاونت ها ابلاغ می شود. حیدری با اشاره به 
شناسایی 129 شهیده زن در استان قم بیان کرد: حلقه های صالحین  با خانواده این بزرگواران 
دیدار کرده و با آرمان های شهیدان تجدید میثاق کرده اند. مسئول سازمان بسیج جامعه زنان 
سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( خاطرنشان کرد: برگزاری ویژه برنامه میلاد کوثر و یادواره 129 
شهیده استان قم بخش دیگری از اقدامات جامعه بسیج زنان سپاه استان قم است. وی افزود: 
مسابقات فرهنگی و ورزشی بسیاری برای جامعه زنان برگزار شد و 20 هزار بسیجی در آن ها 
شرکت کردند. حیدری با بیان تاثیرات برگزاری نمایشگاه های بصیرتی متذکر شد: همایش ها 
و نمایشگاه های بصیرتی بسیاری به منظور آشنایی مردم با تهاجمات و آسیب های دجال واره 
به همت پایگاه ها و حوزه های این قشر برگزار شده است. وی فعالیت مهدهای قرآنی را بخش 
دیگری از اقدامات بسیج جامعه زنان دانست و گفت: با همکاری خواهران بسیجی، جهیزیه 
دختران مستعد بسیاری در طرح پیوند آسمانی تهیه و به آن ها اهدا شد. به گزارش فارس، 
حیدری ادامه داد: گروه های جهادی بسیج خواهران استان قم اقدامات بسیار موثری در مناطق 
و روستاهای محروم داشته اند. مسئول سازمان بسیج جامعه زنان سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( 
عنوان کرد: امر به معروف و نهی از منکر توسط مربیان تخصصی در پایگاه های بسیج ترویج 

و گسترش داده می شود.

اجتماعي  امور  و  معاون خدمات شهري  ایمان: 
شهرداري قم گفت: شهرداري قم سامان دهي بلوار 
زائر را با جدیت ادامه مي دهد و اقدامات زیادي در 

این زمینه داشته است.
مهدي اصفهانیان مقدم در هفتاد و نهمین جلسه رسمي 
و علني شوراي اسلامي شهر قم با اشاره به چالش هاي 
محیط زیست در قم اظهار کرد: این چالش ها در سه حوزه 
هوا، آب و خاک مطرح هستند ولي در مورد هوا وضعیت 

بحراني را مشاهده مي کنیم. وي افزود: اگر دستگاه هاي 
ذیربط به وظایف خود عمل نکنند شاهد بحران در آلودگي 

آب و خاک هم در سال هاي آتي خواهیم بود.
معاون خدمات شهري و امور اجتماعي شهردار قم با 
بیان اینکه شهرداري قم به وظایف خود در این زمینه عمل 
مي کند گفت: برخي از آلاینده ها در محدوده خارج از شهر 
هستند و لازم است دستگاه هاي دیگر هم وارد عمل شوند.

وي ادامه داد: بلوار زائر در مناسبت هاي ملي و مذهبي 

به عنوان یکي از محورهاي مهم داراي کاربري هاي ترافیکي 
و فضاي سبز است و کاربري فرهنگي هم دارد.

اصفهانیان مقدم با اشاره به اقدام شهرداري قم در زمینه 
پاکسازي خاک و نخاله هاي ساختماني و ممانعت از دفع 
فاضلاب هاي صنعتي در مسیر رودخانه گفت: مدیریت 
شهري فعالیت هاي فراواني در این زمینه داشته و لازم است 
دیگر دستگاه ها از جمله حفاظت محیط زیست همکاري 

لازم را با شهرداري در این زمینه داشته باشد.

ایمان: معاون امداد و نجات جمعیت 
هلال احمر استان قم از راه اندازی طرح 

جدید »sos« در استان خبر داد.
حیدر داوودی به برنامه ها و کارگاه های 
آموزشی در راستای آموزش های تخصصی، 
عمومی و تکمیلی اشاره کرد و گفت: در 
این راستا برای داوطلبانی که شرایط لازم 
را دارند دوره های عمومی و تخصصی برگزار 
شده است به این ترتیب این افراد به صورت 
بحرانی  زمان های  برای  امدادی  تیم های 
می شوند.  مردم  به  خدمت رسانی  آماده 
وی توجه به خودامدادی را مهم دانست و 
اظهار کرد: افراد با فراگیری مهارت های لازم 
توان مقابله با شرایط خاص و بحرانی را پیدا 
می کنند و به راحتی از عهده بروز مشکلات 
احتمالی برمی آیند. معاون امداد و نجات 
جمعیت هلال احمر استان قم به مانورهای 
یک روزه اعضا اشاره کرد و افزود: داوطلبان 

در این مانورها با نحوه مقابله و برخورد با 
حوادث آشنا می شوند. داوودی به حضور 
بانوان و آقایان در این برنامه ها اشاره کرد و 
ادامه داد: مربیان امداد و نجات، امدادگران و 
نجاتگران خانم و آقا از اعضای این گروه  به 
شمار می روند. وی با اشاره به برنامه های اجرا 
شده توسط گروه امداد و نجات خاطرنشان 
قدس،  روز  راهپیمایی  در  حضور  کرد: 
شب های احیا، اکیپ های نوروزی در نوروز، 
برگزاری جشن های نیمه شعبان و ... از جمله 
برنامه هایی بوده که جوانان هلال احمر در آن 
حضور فعال داشته اند. معاون امداد و نجات 
جمعیت هلال احمر استان قم با اشاره به 
استقرار هلیکوپتر، آمبولانس ها و ماشین های 
کرد:  اضافه  شعبان  نیمه  ایام  در  نجات 
استفاده از هلیکوپتر منجر به افزایش دید 
مستقیم میزان تردد در جاده ها به صورت 
هوایی خواهد شد و به این طریق مشکلات 

از طریق هوا رصد می شود. داوودی یادآور 
شد: جمعیت جوانان هلال احمر استان در 
هر زمان که اتفاق خاصی رخ دهد حضور 
به عمل رسانده و نقش گسترده و موثری 
در برقراری آرامش در جامعه دارند. وی با 
اشاره به عملکرد جمعیت هلال احمر استان 
قم تصریح کرد: جمعیت هلال احمر استان 
عملکرد  که  است  واحدهایی  بهترین  از 
مطلوبی در اعیاد نیمه شعبان داشت. معاون 
امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان 
قم برگزاری دوره های ویژه نجات در جاده، 
دوره  کوهپیمایی ها،  در  اضطراری  اسکان 
تربیت مربی درجه سه و همچنین آموزش 
30 نفر در یک دوره تخصصی را از دیگر 
فعالیت های امداد و نجات هلال احمر استان 
برشمرد. داوودی با اشاره به حضور سه هزار 
امدادگر داوطلب در استان قم اظهار کرد: 
در زمان های بحرانی و حساس نیروها به 

شهرهای مرکزی، سمنان، تهران، اصفهان، 
البرز و قزوین اعزام می شوند و در حقیقت 
جمعیت هلال احمر استان معین شهرهای 
دیگر است. وی به برنامه های دیگر این مرکز 
تجهیزات  ساماندهی  افزود:  و  کرد  اشاره 
امداد و نجات، اجرای برنامه های توان افزایی 
و همچنین برگزاری جلسات توجیهی برای 
از  افرادی که در گذشته آموزش دیده اند 
دیگر برنامه های مرکز امداد و نجات جمعیت 
هلال احمر استان است. معاون امداد و نجات 
جمعیت هلال احمر استان قم اضافه کرد: 
کارگاه های  برگزاری  کشوری،  صفر  مانور 
آموزشی و فعال سازی دو سامانه ارتباطی 
112 با هدف رفع مشکلات از برنامه های 
دیگر این مرکز است. داوودی به یکی دیگر 
برنامه های این مرکز اشاره کرد و ادامه داد: 
در این جلسات برنامه های لازم در راستای 
عملیات های اساسی کشور مصوب می شود. 

معاون آبفار قم هشدار داد:

برخورد با انشعابات غیرمجاز آب در روستاهای قم

اخبـــار یــادمان

اخبـــار

معاون استاندار قم مطرح کرد:

بررسی طرح توسعه و عمران 
ناحیه ای قم

 ایمان :معاون امور عمرانی استاندار قم از بررسی طرح توسعه و عمران ناحیه ای 
قم از الحاق اراضی به محدوده 25 روستا و 13 مورد تغییر کاربری اراضی خبر داد.

جواد دلاوری در جلسه کارگروه امور زیربنایی و شهرسازی این استان، طرح توسعه و عمران 
ناحیه ای را یکی از اسناد بالا دست برای توسعه و عمران شهرها و روستاهای استان قم توصیف 
کرد و گفت: به لحاظ سلسله مراتب طرح ها این طرح یکی از طرح های ملی میانی برای توسعه 
نواحی کشور است و تمام طرح های پائین دست در این استان در حوزه شهری و روستایی 
باید از این طرح تبعیت کنند. وی افزود: در مطالعه این طرح ها باید محدودیت های منابع آب، 
مهاجرت، افق های جمعیتی طرح و عوامل آلاینده محیط زیست مد نظر قرار گیرد تا شاهد 
توسعه پایدار نواحی باشیم. معاون امور عمرانی استاندار قم عوامل زیست محیطی را عجین 
با توسعه عنوان و اظهار کرد: تخریب محیط زیست توسط عوامل طبیعی و انسانی معضلات 
و پیامدهای جبران ناپذیری را به وجود می آورد و در گذشته با احداث چندین سد کوچک و 
بزرگ بر روی رودخانه های تغذیه کننده منابع آبی و قطع روان آب ها و بروز خشک سال های 
پی در پی، آورد آب رودخانه های منتهی به دریاچه نمک، قمرود و قره چای استان قم به حد 
صفر رسیده و این مسئله موجب بروز پدیده جدی و تهدیدکننده ریزگردها در این استان و 
استان های همجوار شده است. وی راهکارهای برون رفت از این معضلات را مدیریت و مصرف 
صحیح منابع آب، تغییر الگوی کشت، انتقال آب از بند علیخان به دشت مسیله و جلوگیری 
از هدر رفت آب در بخش کشاورزی ذکر کرد. دلاوری در بخش دیگری از سخنان خود 
پهنه بندی مراکز فعالیت و سکونت را از مهمترین اهداف طرح جامع ناحیه ای برشمرد و گفت: 
در شناسایی و پیش بینی پهنه های مستعد برای امور مسکونی، صنعتی، کشاورزی و اداری 
آموزشی باید عوامل و خطرات لرزه پذیری، پدافند غیرعامل، تأمین آب، خطرات و آلاینده های 
زیست محیطی لحاظ و از ایده ها و فکر اسلامی، ایرانی و بومی استفاده شود. در این جلسه 
الحاق اراضی به محدوده 25 روستا و 13 مورد تغییر کاربری اراضی شخصی به تصویب رسید.

معاون استاندار قم تاکید کرد :

ضرورت بهره گیری از توانمندی های 
بخش خصوصی چین

ایمان : معاون استاندار قم بر ضرورت بهره گیری حداکثری از توانمندی های 
بخش خصوصی کشور چین در این استان تاکید کرد. 

سید حسن رضوی در جلسه هماهنگی برگزاری نمایشگاه همکاری های اقتصادی قم و 
گانسو چین، با اشاره به برگزاری این نمایشگاه در راستای معرفی ظرفیت های تاجران چینی، 
اضافه کرد: مجموعه دولت در استان برنامه ریزی های لازم جهت استفاده حداکثری از این 
سفر را کرده است. وی همچنین تصمیم مسوولان استان جهت گسترش همکاری ها بین 
بخش خصوصی قم و کشور چین را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: هماهنگی های لازم با 
برخی سرمایه گذاران بخش خصوصی استان جهت معرفی فعالیت هایشان به بازرگانان چینی 
انجام شده است.یانگ، نماینده سازمان بازرگانی گانسو چین نیز در این جلسه آمادگی این 
گروه اقتصادی را جهت فعالیت در زمینه های کشاورزی و مواد غذایی، سرمایه گذاری جهت 
ایجاد زیرساخت های جذب توریسم، صنعت و معدن و محصولات آماده به فروش اعلام کرد.

نمایشگاه همکاری های اقتصادی استان قم و استان گانسو چین در روزهای 19 و 20 
مردادماه جاری برگزار خواهد شد. 

کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم خبر داد:

قم گرم تر می شود
ایمان: کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم از افزایش دمای 

هوا نسبت به هفته گذشته در این استان خبر داد.
محمد جواد ترابیان بیان کرد: امروز سه شنبه هوا صاف و در بعد از ظهر همراه با وزش 
باد و گرد و غبار است. کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم بیان کرد: روز 
سه شنبه سرعت وزش باد و گرد و غبار در این استان کاهش می یابد.وی گفت: دمای هوا 
در روزهای دوشنبه و سه شنبه ثابت است اما در روز چهار شنبه افزایش 2 درجه ای خواهد 
داشت.ترابیان بیان کرد: امروز حداقل دما 22 درجه و حداکثر دما 42 درجه، سه شنبه 
حداقل دما 23 درجه و حداکثر دما 42 درجه و چهارشنبه حداقل دما 23 درجه و حداکثر 
دما نیز 44 درجه پیش بینی می شود.وی عنوان کرد: سرعت وزش باد امروز بین 35 ال 50 
کیلومتر بر ساعت، سه شنبه بین 30 تا 45 کیلومتر بر ساعت و چهارشنبه بین 20 تا 30 
کیلومتر بر ساعت و جهت وزش باد نیز در این سه روز شرقی است. کارشناس پیش بینی 
اداره کل هواشناسی استان قم گفت: دمای هوا طی هفته جاری نسبت به هفته گذشته با 

افزایش همراه بوده است.

مسئول فرهنگی و اجتماعی اداره اوقاف شهرستان  قم خبر داد:

آغاز بازسازی بقعه متبرکه 
امامزاده احمد بن قاسم)ع( 

ایمان : مسئول فرهنگی اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان قم از اغاز بازسازی 
امامزاده احمد بن قاسم و خواهرش فاطمه)ع( که در ابتدای بلوار پیامبر اعظم)ص( 

خبر داد.
رحمت جمشیدپور  ، با اشاره به فعالیت مبلغان در بقاع متبرکه در ماه مبارک رمضان 
بیان کرد: 19 مبلغ طی ماه رمضان در بقاع متبرکه قم حضور و فعالیت های تبلیغی داشتند. 
وی افزود: طی این ماه هر هفته پنجشنبه و جمعه در ساعت 18 تا 20 در بقاع جلسات 
پاسخگویی به مسائل شرعی برگزار می شد. مسئول فرهنگی اداره اوقاف و امور خیریه 
شهرستان قم تصریح کرد: محفل قرآنی از سوی این سازمان در ماه مبارک رمضان با 
حضور قاری مصری، محمد شرف الدین برگزار شد. وی با اشاره به اطعام مستمندان در 
این ماه بیان کرد: حدود 200 مستمند طی این ماه از محل موقوفات اطعام داده شد که 
این برنامه در امامزاده شاه ابراهیم برگزار شد. جمشیدپور عنوان کرد: همزمان با ماه مبارک 
رمضان بازسازی امامزاده قاسم و خواهرش فاطمه که در ابتدای بلوار پیامبر اعظم)ص( قرار 
دارد، آغاز شد که این طرح از روز دوازدهم مرداد ماه به طوری جدی پیگیری شد و انتظار 
می رود سازمان ها و اداراتی چون استانداری و شهرداری نیز به این طرح کمک مالی کنند. 
وی خاطرنشان کرد: مراسم ترتیل خوانی قرآن کریم نیز طی ماه رمضان در هفت بقعه 
برگزار شد که هرروز بعد از نماز ظهر در امامزاده های آقاسید معصوم ، امامزاده جعفرشهید، 
امامزاده شاه ابراهیم، امامزاده احمد و ابراهیم، امامزاده علی بن جعفر و شاه سیدعلی برگزار 
می شد. وی ادامه داد: 19 بقعه متبرکه در ماه رمضان از سوی سازمان اوقاف و امور خیریه 

با برنامه های فرهنگی و مذهبی مختلفی فعال بود.

مسئول انجمن سینمای جوانان استان قم خبر داد:

ارسال 25 اثر فاخر دفاع مقدس 
به دبیرخانه مسابقه »هشت نوشت«

ایمان: مسئول انجمن سینمای جوانان استان قم از ارسال 25 اثر فاخر با موضوع 
دفاع مقدس به دبیرخانه مسابقه فیلمنامه نویسی هشت نوشت خبر داد.

رضا ابوذر در حاشیه برگزاری دومین نشست تخصصی فیلمنامه نویسی هشت نوشت در 
محل انجمن سینمای جوانان استان قم گفت: از زمان اعلام مسابقه فیلمنامه نویسی تاکنون 
25 اثر فاخر در زمینه فیلمنامه نویسی دفاع مقدس از سوی هنرمندان و نویسندگان استان قم 
به آدرس دبیرخانه مسابقه ارسال شده است.وی با بیان اینکه زمان این مسابقه تا دهم شهریور 
تمدید شده است اظهار کرد: علاقمندان می توانند در فرصت باقیمانده فیلمنامه های خود را 
به آدرس دبیرخانه هشت نوشت به نشانی 8nevesht@gmail.com ارسال کنند. گفتنی 
است این مسابقه با همکاری اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان و انجمن 

سینمای جوانان در مرحله فراخوان است.

مدیرکل دامپزشکی  استان خبر داد:

کاهش چشمگیر بیماری لمپی اسکین در قم
ایمان : مدیرکل دامپزشکی قم از کاهش چشمگیر بیماری لمپی اسکین در 

این استان خبر داد.
مهدی رفیعی بیان کرد: در پی بازرسی که کارشناسان بهداشت عمومی این اداره کل از یک 
واحد فرآورده های گوشتی در استان طی هفته گذشته به عمل آوردند، موفق شدند مقدار یک 
تن گوشت را کشف و ضبط کنند. وی ادامه داد: در این راستا نمونه های گوشت های مربوطه 
جهت تشخیص به آزمایشگاه ارسال و به علت عدم کیفیت و بار میکروبی زیاد، غیرقابل مصرف 
تشخیص و در نهایت محموله مذکور به همراه 320 کیلوگرم پوست و چربی فاسد طبق 
ضوابط سازمان دامپزشکی کشور معدوم شد. مدیر کل دامپزشکی استان قم اضافه کرد: از کلیه 
شهروندان تقاضا می شود در صورت مشاهده هر گونه موارد غیر بهداشتی در زمینه فرآورده 
های خام دامی مراتب را با شماره تلفن 1512 در میان گذاشته و در هنگام تهیه فرآورده های 
مذکور به تاریخ تولید و مصرف آن توجه کنند. وی در خصوص بیماری لمپی اسکین گفت: 
خوشبختانه بیماری لمپی اسکین به طور چشمگیری کاهش یافته و موارد خاصی مشاهده 
نشده است. رفیعی ادامه داد: کاهش این بیماری به دلیل مایه کوبی و سم پاشی انجام گرفته 
و تاثیر به سزایی در کاهش بیماری داشته است. وی بیان کرد: در گاوداری شیری و صنعتی 
بزرگ استان، واکسیناسیون انجام شده و هیچ گونه بیماری در این مراکز مشاهده نشده است. 
مدیر کل دامپزشکی استان قم توصیه کرد: برای جلویگیری از بیماری لمپی اسکین دامداران 

از خرید دام از استان های غربی کشور خودداری کنند.

بقیع؛ بغض شیعه در گلوي تاریخ 

بقیع، نام سرزمیني است در مدینه که به دستور رسول خدا )ص( به قبرستاني براي 
مسلمانان تبدیل شد و نخستین کسي که در آن جا به توصیه ي رسول خدا)ص( دفن شد، 
»عثمان بن مظعون«، از دوستان نزدیک پیامبر)ص(و امیرالمؤمنین حضرت علي)ع( بود؛ کسي 
که حضرت علي)ع(در سخنان خود او را بسیار یاد مي کرد و از روي علاقه اش به وي، نام یکي 
از فرزندانش را عثمان نهاد. بقیع، قبرستاني است مورد احترام همه  ي فرقه هاي اسلامي و 
اکنون در چند قدمي حرم پیامبر)صلي الله علیه و آله( قراردارد؛ رسول خدا برخي از شهداي احد 
و نیز فرزندش »ابراهیم« را در آنجا دفن کرد و به این ترتیب بر قداست آن افزود. بعدها عثمان 
بن عفان در قبرستان یهودي هاي مدینه به اسم »حس کوکب« دفن شد، اما معاویه بقیع را 

به قدري گسترده ساخت که قبر عثمان در بقیع قرار گیرد. 
بقیع هم اینک مدفن 4 امام شیعه، امام حسن مجتبي)علیه السلام(، امام سجاد)علیه السلام(، 
زنان  بیشتر  قبر  همچنین  است؛  صادق)علیه السلام(  امام  و  باقر)علیه السلام(  امام 
پیامبر)صلي الله علیه و آله( و نیز عباس عموي پیامبر)صلي الله علیه و آله( و فاطمه بنت اسد، مادر 

امام علي)علیه السلام( و برخي دیگر از بزرگان در این مکان شریف قراردارد.
نخستین تخریب قبور ائمه بقیع 

نخستین تخریب قبور مطهر ائمه ي بقیع به دست وهابیان سعودي در سال 1220 
هجري یعني زمان سقوط دولت اول سعودي  ها توسط حکومت عثماني روي داد، پس از این 
واقعه ي تاریخي - اسلامي با سرمایه گذاري مسلمانان شیعه و به کاربردن امکانات ویژه اي، مراقد 
تخریب شده به زیباترین شکل بازسازي شد و با ساخت گنبد و مسجد، بقیع به یکي از زیباترین 

مراقد زیارتي و در واقع مکان زیارتي -سیاحتي مسلمانان تبدیل شد. 
یکي از گردشگران انگلیسي پس از بازسازي بقیع، ضمن توصیف اماکن زیارتي مدینه ي 
منوره در این باره مي گوید: مدینه در سال 1387 تا 1388 و قبل از انهدام مجدد توسط وهابیان 

سعودي، شبیه استانبول و شهرهاي بسیار زیباي سیاحتي جهان بازسازي شده بود. 
دومین تخریب بقیع 

دومین و درواقع دردناکترین حادثه ي تاریخي - اسلامي معاصر به هشتم شوال سال 
1344 و پس از روي کار آمدن سومین حکومت وهابي عربستان مربوط مي شود؛ سالي که 
وهابیان به فتواي سران خود مبني بر اهانت و تحقیر مقدسات شیعه، مراقد مطهر ائمه و 
اهل بیت  پیامبر)صلي الله علیه و آله( را مورد دومین هجوم وحشیانه ي خود قراردادند و بقیع را به 
مقبره  اي ویران شده و در واقع مهجور و ناشناخته تبدیل کردند. »ایلدون رتر«، یکي از گردشگران 
غربي در این باره مي گوید: با دومین تخریب قبور ائمه ي بقیع در مدینه ي منوره مراقد مطهر 
ائمه)علیه السلام( به شدت ویران شد و وهابیون در این تخریب، شکل ظاهري مقبره ها 
و گنبدهاي این قبور را دگرگون کردند. براساس منابع و شواهد تاریخي، وهابیان سعودي 
تنها به تخریب قبور بقیع اکتفا نکردند، بلکه بارها به تخریب مرقد بیامبر)صلي الله علیه و آله( 
نیز اقدام کردند که با واکنش گسترده ي مسلمان جهان مواجه شده و از این توطئه ي ضد 
اسلامي دست برداشتند. »لویس پورخارت«، یکي از گردشگران سوییسي که پس از تشرف 
به اسلام خود را ابراهیم نامیده است، در این باره مي گوید: با توجه به مقام ائمه و صحابه ي 
دفن شده در بقیع، این قبرستان فضایي بسیار کوچک دارد و در مقایسه با اماکن زیارتي دیگر 
کشورهاي شرقي به ویژه عربستان، به صورت تلي از خاک و سنگ، نگاه هر بیننده اي را به خود 
جلب مي کند. پورخات درباره ي کوه احد نیز مي گوید: در مسجد احداث شده در دل این کوه، 
قبر حمزه، عموي پیامبر و دیگر شهداي احد همچون »مصعب بن  عمیر«، »جعفربن شماس« 
و»عبدالله بن جحش« دیده مي شود که وهابیان این مسجد و قبور دوازده تن از شهداي احد و 

صحابه ي بیامبر را نیز تخریب کرده اند. 
قبرستان بقیع قبل از تخریب 

قبرستان بقیع قبل از تخریب شامل مقبره چهارتن از ائمه ي اطهار و قبر گمشده ي بانوي 
دو عالم حضرت فاطمه زهرا)س( است، هرچند که در روایت آمده است که امیرالمومنین 
حضرت علي)علیه السلام( پس از شهادت دخت پیامبر)صلي الله علیه و آله( پیکر پاک و مطهر 
ایشان را براي دفن به اماکن متعددي همچون بقیع، مسجد  پیامبر)صلي الله علیه و آله( و خانه ي 

خود حمل کردند. 
تلاش براي مرمت قبور بقیع 

البته روایت است که قبر بانوي دو عالم مخفي مانده است و مخفي ماندن قبر آن بزرگوار تا روز 
قیامت، بیانگر سند مظلومیت ایشان در طول تاریخ است و ان شأ الله با ظهور حجت خدا بر زمین 
مشخص خواهدشد. بسیاري از علما، فقها، شیعیان و حتي رهبران سیاسي، همواره براي مرمت 
و بازسازي بقیع تلاش کرده اند که در این میان »آیت الله حسن شیرازي)قدس سره(« بیش از 
سایر علما در این راه گام برداشته است و دیدارها و گفت و گوهاي متعددي با مقامات عربستاني و 
ارائه ي سندها و مدارک مبني بر ساخت و بازسازي قبور ائمه ي بقیع از جمله ي اقدامات این عالم 
بزرگ شیعي بوده است، اما همواره موانع هدایت شده از سوي وهابیان سعودي این تلاش را عملي 
نکرده است. آیت الله شیرازي در کتاب خود با نام »تلاش براي بازسازي بقیع« آورده است: در 
زیارت هاي متعدد خود از قبرستان بقیع و به جا  آوردن مناسک حج در عربستان، ضمن دیدار با 
مقامات و علماي سعودي و فشار بر آنان براي ساخت قبور بقیع، تنها با وعده هاي آنان مواجه شده  و 
برخي گروه هاي عراقي با دادن پاداش و رشوه از عملي کردن این وعده ها جلوگیري کردند. »آیت الله 
سید مرتضي قزویني« در مراسم نخستین سالگرد ارتحال آیت الله شیرازي در حسینیه ي رسول 
اعظم لندن با اشاره به تلاش هاي آن مرحوم گفت: »محمد سرور الصبان«، رییس انجمن جهان 
اسلام به بنده اعلام کرد، تغییرات جزیي در اطراف بقیع حاصل تلاش هاي آیت الله شیرازي و برادر 
بزرگوار ایشان بوده است. در خاتمه با توجه به اقدامات ضداسلامي و روزافزون وهابیان سعودي 
برضد شیعیان، این سوال مطرح است که آیا وهابیان هرگز نسبت به مصالح عظیم جامعه ي 
مسلمانان اندیشیده اند؟! آیا آن ها به فکر جلوگیري از نفوذ استعمارگران در کشورهاي اسلامي 
بوده اند؟! آیا آن ها در برابر نفوذ صهیونیست ها در سرزمین هاي اسلامي واکنش نشان داده اند؟ آیا 
این قدر که از بوسیدن قبر پیامبر خدا)صلي الله علیه و آله( عصباني مي شوند، از محاصره ي اقتصادي 

کشورهاي اسلامي، ناراحت مي شوند؟!! 

با صدور پیامی عنوان شد:

دعوت آیت الله نوری همدانی 
از وهابیت برای مناظره

ایمان: یکی از مراجع تقلید در پیامی به مناسبت هشتم شوال سالروز تخریب 
بارگاه ملکوتی ائمه بقیع)ع( با محکوم کردن این عمل جنایتکارانه، از وهابیت برای 

مناظره براساس منطق دعوت کرد. 
در پیام آیت الله نوری همدانی آمده است: با فرا رسیدن هشتم شوال خاطره غم انگیز و 
مصیبت بار تخریب قبور ائمه بقیع)ع( در خاطره مسلمانان بیدار که محبت اهل بیت پیامبر 
اسلام)ص( را برای خود از آنجا که گوش شنوا و دل حق پذیر در برابر حدیث ثقلین و امثال آن 
دارند و افتخار می دانند، تجدید می شود. این جنایت توسط فرقه نامشروع وهابیت که به دست 
استکبار برای ایجاد تفرقه و کشتار که تا به امروز ادامه دارد بین مسلمانان ایجاده کرده است صورت 
گرفته فرقه ای که بر خلاف آیات قرآن و احادیث معتبری که از حضرت رسول  اکرم)ص( ساختن 
بنا بر فراز قبور و زیارت مشاهد مشرفه و عزاداری و تعظیم شعار را شرک می دانند. به همین جهت 
فرقه های اسلامی را آماج شدیدترین تهمت ها قرار می دهند ما بارها اعلام  کرده ایم که حاضریم در 
تمام موضوعات براساس منطق با شما مناظره کنیم یا کتاب هایی که در این باره نوشته شده است 
را پاسخ دهید. ولی هرگز حاضر نیستند و نمی پذیرند اما با اصرار و سختگیری ها وسیله اذیت و 
آزار مسلمانان و تهمت به آن ها را فراهم نموده و در کشورهای اسلامی مشغول ایجاد اختلاف و 
فتنه گری و خون ریزی و اعمال وحشیانه هستند. ما این عمل جنایتکارانه و تخریب توهین آمیز 
تمام آثار اسلامی که در عربستان و سایر کشورها توسط این گروه های وهابی و تکفیری صورت 
گرفته و می گیرد را محکوم نموده و از همه مسلمانان وحدت و یکپارچگی و حل اختلافات را 

خواستاریم، امید است آثار اسلامی با شکوه تر از قبل برقرار گردد.

بیانیه مرکز مدیریت حوزه های علمیه 
به مناسبت سالروز تخریب قبور ائمه در بقیع

 ایمان :مرکز مدیریت حوزه های علیه کشور به مناسبت هشتم شوال سالروز 
تخریب قبور مطهر ائمه اطهار )ع( در قبرستان بقیع بیانیه ای صادر کرد.

در این بیانیه که روز یکشنبه نسخه ای از آن در اختیار ایمان  قرار گرفته شده است آمده 
است: هشتم شوال سالروز واقعه جانگداز تخریب بارگاه ملکومتی و باشکوه ائمه هدی )ع( به 
دست عناصر وهابیت کوردل و بی خرد است. بیانیه ادامه یافته است: فرقه ای جعلی که با 
حمایت استکبار جهت تفرقه در بین مسلمانان به وجود آمد و با ارائه چهره ای خشن به زدودن 
ارزش های والای اسلام عزیز و چهره مهر و رحمت دین الهی پیامبر )ص( پرداخته و با تخریب 
آثار مهم و تاریخی مکه و مدینه و پس از آن در نقاط مختلف جهان که هر کدام نشانه ای از 
عظمت اسلام و تاریخ گویای آن بود فرهنگ غنی مسلمانان را ناخبردانه نابود ، قلوب مسلمانان 
جهان را جریحه دار کرده و خسارت عظیم و غیرقابل جبران به بار آوردند. بیانیه حاکیست: 
مرکز مدیریت حوزه های علمیه با عرض تسلیت این واقعه جانسوز به ساحت مقدس حضرت 
ولی عصر )عج( و رهبر معظم انقلاب ، مراجع عظام تقلید ، حوزه های علمیه و عموم مردم 
مسلمان و شیعیان جهان، تخریب توهین آمیز تمام آثار اسلامی حرمین شریفین مخصوصا 
قبور ائمه بقیع )ع( و نیز عتبات مقدسه در سراسر جهان به دست فرقه ضاله وهابیت را محکوم 
می کند و از همه محبان اهل بیت )ع( می خواهد که روز هشتم شوال روز تخریب قبول ائمه 

بقیه را به سوگ نشسته و خاطره آن را زنده نگه دارند.

معاون امور زائرین استانداری قم عنوان کرد

ضرورت نگاه ملی به زائرپذیری قم

مسئول سازمان بسیج جامعه زنان سپاه علی بن ابیطالب )ع(:

150 هزار بانوی قمی بسیجی هستند

معاون شهردار قم خبر داد:

 سامان دهي بلوار زائر و کاهش آلودگي ها

معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم خبر داد:

وجود 3 هزار امدادگر داوطلب در قم



3 سه شنبه -چهاردهم مرداد ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3501
اقتصادی

 شرکت پخش فرآورده های نفتی اعلام کرد:

950میلیونلیتربنزین400تومانی
ذخیرهکارتها

ملی  شرکت  عامل  مدیر  ایمان: 
پخش فرآورده های نفتی ایران گفت: 
در 12 مرداد ماه جاری میزان ذخیره 
بنزین 400 تومانی در کارتهای سوخت 

به 950 میلیون لیتر کاهش یافت.
مصطفی کشکولی اظهار داشت: در پایان 
تیر ماه میزان ذخیره بنزین 400 تومانی به 
حدود یک میلیارد و 60 میلیون لیتر رسیده 

بود که بخشی از آن طی مسافرت های روزهای اخیر مصرف شد.
مدیر عامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران افزود: تا پایان فصل تابستان و با 
افزایش سفرهای برون شهری از حجم ذخیره بنزین 400 تومانی به طور قابل توجهی کاسته 
می شود. وی گفت: طی ماه مبارک رمضان روزانه 63/5 میلیون لیتر بنزین مصرف شد که 
پس از پایان این ماه و شروع تعطیلات میزان مصرف به طور متوسط به روزانه 78/5 میلیون 
لیتر افزایش یافت. مدیر عامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران اظهار داشت: 
بیشترین میزان مصرف مربوط به روز ششم مرداد ماه بوده که طی آن 86 میلیون لیتر 
بنزین مصرف شده است. وی خاطر نشان کرد: پیش بینی می شود که در فصل تابستان و با 
افزایش سفرهای برون شهری میانگین مصرف بنزین به روزانه 72 میلیون لیتر در روز برسد. 
هم اکنون بنزین با سه نرخ 400 تومان، 700 تومان و 1000 تومان در جایگاههای سوخت، 
عرضه می شود و تا زمانی که بنزین 400 تومانی موجود در کارتهای سوخت که از فاز اول 
هدفمندی باقی مانده است، تمام نشود، بنزین با نرخ 700 تومان در کارت سوخت فعال 
نمی شود. همچنین تا زمانی که سهمیه 700 تومانی در کارت سوخت پایان نیابد، سهمیه 

بنزین آزاد با نرخ 1000 تومان نیز قابل استفاده نمی شود.
با افزایش قیمت حامل های انرژی همزمان با اجرای مرحله دوم هدفمندی یارانه ها در 
چهارم اردیبهشت ماه جاری، سهمیه سوخت خودروها با نرخ جدید محاسبه و واریز می شود.

پس از زعفران نوبت به خرما رسید؛

خرمایایرانیبهنامفرانسه!
ایمان: کشور های  تونس و امارات با بسته بندی های کوچک خرما جای ایران 
را گرفته اند و تاجران پاکستانی،   اماراتی و فرانسوی خرمای ایرانی را به قیمت 
نازلی به صورت فله ای می خرند و پس از   بسته بندی های کوچک و لوکس به نام 
خودشان صادر می کنند و این درحالی است که کشوری همچون فرانسه یک 

اصله درخت خرما هم ندارد!
 در ایران سالانه حدود یک میلیون تن خرما تولید می شود که به دلیل عدم توسعه 
مکانیزاسیون در کشت و برداشت، 350 تن از محصول )معادل یک سوم( از بین می رود و 
به عنوان یکی از تولیدکنندگان و صادرکنندگان بزرگ خرمای جهان، اندرخم بسته بندی 

مانده ایم و این محصول را همچون دیگر محصولات فله ای صادر می کنیم.
سالانه هفت میلیون و 50 هزار تن خرما در جهان تولید می شود که ایران با تولید یک 
میلیون تن دومین کشور تولیدکننده خرمای جهان است اما در بسته بندی صادراتی و 
بازاریابی این محصول با مشکل جدی مواجه است؛ به طوری که می توان گفت به دلیل 
بی توجهی به این موضوع، بازارهای خرمای ایرانی رو به نابودی است و سال به سال به رتبه 

صادرات خرمای ایران اضافه می شود.

درهای پارس جنوبی به روی سرمایه گذاران خارجی گشوده می شود؛

آمادگیآلمانیهابرایسرمایهگذاری
درپارسجنوبی

ایمان:  مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس گفت: گروه هایی 
از کشورهای آلمان و قطر ضمن بازدید از منطقه، علاقه مندی خود را برای 

سرمایه گذاری در این بخش اعلام کرده اند.
 مهدی یوسفی با اشاره به دیدار گروه های خارجی از منطقه ویژه اقتصادی انرژی 
پارس،گفت: اتاق بازرگانی ترکیه )ازمیر( نیز بتازگی از منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس 

بازدید کرده و فرصت های سرمایه گذاری برای آنها تشریح شده است.
وی همچنین از ایجاد تسهیلات برای صدور روادید خبر داد و گفت: تمهیدات خاصی 
برای دربافت ویزای نیروهای خارجی و آسان شدن قوانین کار اتخاذ شده تا ویزای کار 
برای خارجی ها به سرعت اعطا شود. منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس در جنوب شرقی 
استان بوشهر در حاشیه خلیج فارس در 300 کیلومتری جنوب شرقی بندر بوشهر و 
واقع درگستره جغرافیایی شهرستان کنگان قرار دارد و حدود 105 کیلومتر از میدان 
گاز پارس جنوبی که درمیان خلیج فارس واقع شده فاصله دارد. منطقه پارس جنوبی به 
عنوان قطب بزرگ انرژی خاورمیانه به شمار می رود که قرار گرفتن در کنار میدان گازی 
پارس جنوبی، فرصت بی نظیری را برای حضور صنایع مختلف فراهم کرده است. سازمان 
منطقه ویژه اقتصادی پارس به منظور تشویق سرمایه گذاران و تسهیل حضور آنان در این 
منطقه، بسته های جدید سرمایه گذاری تعریف کرده است. به گزارش سازمان منطقه 
ویژه اقتصادی انرژی، بسته های جدید سرمایه گذاری تنها شامل پروژه های صنعتی 
نیست و شامل فرصت های سرمایه گذاری جدید در حوزه های گردشگری، احداث هتل، 

کشاورزی، گلخانه، حوزه انرژی، انرژی های نو و بهینه سازی مصرف نیز می شود.

یک کارشناس صنعت خودرو؛

مشکلاتصنعتخودرویکشور
ریشهتاریخیدارد

ایمان: یک کارشناس صنعت خودروی کشور گفت: مشکلات صنعت خودروی 
کشور، ریشه تاریخی دارد و انتشار یک گزارش نمی تواند به تمام مسایل و 

مشکلات موجود در این صنعت رسیدگی کند.
احمد فرهادی تصریح کرد: صنعت خودروی به یک رفتار شناسی از ابتدای ورود آن به 

کشور تاکنون نیاز دارد تا مورد بحث و بررسی دقیق و کامل قرار گیرد.
وی با بیان آنکه مسایل و مشکلات صنعت خودروی کشور تنها به دو سال اخیر 
اختصاص ندارد، افزود: صنعت خودروی کشور به هر شکل و ساختاری که اکنون شاهد آن 
هستیم، مرهون قوانین و مقرراتی است که مجلس در گذشته تدوین و تصویب کرده است.

این کارشناس صنعت خودروی کشور، اضافه کرد: چنانچه مجلس شورای اسلامی در 
حوزه قوانین، تعرفه ها و نظایر آن به صنعت خودرو کمک کند، بسیار بهتر و مناسب تر 

است تا اینکه وارد موضوعات خاص و محدود به یکی دو سال اخیر شود.
فرهادی با بیان اینکه مجلس در رفتارهای کنونی صنعت خودروی کشور بی تقصیر 
نیست، افزود: با توجه به سطح کلان نگر حوزه اقتصاد، در حوزه تعرفه، قوانین و نرخ بهره 

باید برای صنعت خودروی کشور تصمیمات جدی اتخاذ شود.
وی با اشاره به واکنش هایی که خودروسازان می توانند در خصوص گزارش تحقیق و 
تفحص مجلس داشته باشند، گفت: خودروسازان می توانند از این گزارش به عنوان یک 
فرصت استفاده کرده و با کمک مجلس و دولت و تشکیل یک اتاق فکر سند راهبردی 
خودرو را بازنگری کنند. فرهادی تصریح کرد: اکنون مجلس در یک کار کارشناسی برخی 
از مسایل و مشکلات صنعت خودرو را بازشناسی و اعلام کرده که این می تواند برای 
خودروسازان یک فرصت باشد تا با بهره گیری از این فرصت در تدوین استراتژی صنعت 
خودرو استفاده کند. کارشناس صنعت خودروی کشور سپس ادامه داد: رفتار دیگری که 
خودروسازان می توانند در واکنش گزارش تحقیق و تفحص از خود بروز دهند، این است 
که آنها گزارشی را تهیه و در آن به مواردی اشاره کنند که موجب شده تا صنعت خودروی 
کشور رفتار غیراقتصادی از خود بروز دهد. وی تصریح کرد: در صنعت خودروی کشور باید 
بیش از این عمیق تر شد چرا که ناتوانایی های این صنعت ریشه تاریخی دارد و مربوط به 
امسال و یا سال گذشته نیست. فرهادی همچنین موضوع رقابتی شدن و خصوصی سازی 
صنعت خودروی کشور را از جمله موارد مهم در صنعت خودرو ذکر کرد و گفت: این دو 
موضوع هنوز در صنعت خودرو اتفاق نیفتاده که باید با تکنیک های خاص این موضوعات 

را در صنعت پیاده سازی کرد.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,220,000یک مثقال طلا

974,190یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,510,000سکه بهار آزادی

9,518,000سکه امامی

4,770,000نیم سکه

2,760,000ربع  سکه

1,760,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,500,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 28,400,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 45,000,000پژو پارس 

 36,000,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,300,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX 29,800,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

 102,000,000رنو مگان 2,0

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

پیکاندستدومچند؟!

با گذشت حدود یک دهه از زمان توقف تولید پیکان، این خودرو که زمانی 
یکه تاز جاده های ایران بود همچنان در کشور خرید و فروش می شود.

 با گذشت حدود یک دهه از زمان توقف تولید پیکان اما همچنان تعداد قابل توجهی 
از مدل های دست دوم این خودرو در خیابانهای کشور به خصوص در شهرهای کوچک 

تردد می کنند و بازار خرید و فروش آنها نیز کم و بیش گرم است.
سر زدن به بازار خرید و فروش خودروهای دست دوم حکایت از قیمت میانگین پنج، 
شش میلیون تومانی این خودرو دارد. به عنوان مثال قیمت فروش یک دستگاه پیکان 
مدل 80 به رنگ شیری و با کارکرد 250 هزار کیلومتر معادل 5 میلیون و 500 هزار 

تومان اعلام شده است.
پیکان مدل 81 به رنگ سفید و با کارکرد 100 هزار کیلومتر نیز به قیمت 7 میلیون و 
200 هزار تومان به فروش می رسد. یک دستگاه پیکان مدل 81 نیز با کارکرد 160 هزار 

کیلومتر معادل 5 میلیون و 700 هزار تومان قیمت گذاری شده است.
خرید و فروش پیکان های دست دوم در حالی است که دیگر پیکان صفر در سطح 
نمایشگاه های عرضه اتومبیل یافت نمی شود هرچند شاید باشند شهروندانی که پیکان 

خود را به دلایلی در حد صفر و در پارکینگ منزل خود نگهداری می کنند!
مالک یکی از نمایشگاه های اتومبیل پایتخت در این باره می گوید: مدت زمان زیادی 
است که پیکان از چرخه خرید و فروش در سطح نمایشگاه های اتومبیل حذف شده است.

وی با بیان اینکه در همان سال های اولیه توقف تولید پیکان عرضه آن در نمایشگاه های 
اتومبیل نیز متوقف شد، خاطرنشان می کند: البته شاید در تمام ایران ده دستگاه پیکان 

صفر در کلکسیون کلکسیون داران اتومبیل موجود باشد.
این فعال بازار خودرو درباره قیمت مدل های دست دوم پیکان، خاطرنشان می کند: تا 
سال 1391 عملا پیکان قیمتی در بازار خودروهای دست دوم نداشت اما پس از آن با 
توجه به دو برابر شدن قیمت خودروهای صفر قیمت پیکان های دست دوم نیز افزایش و 

به پنج، شش میلیون تومان رسید.
قرارداد مونتاژ پیکان در ایران بین شرکت ایران ناسیونال )ایران خودرو( و گروه صنعتی 
روتس )دارنده کارخانه تالبوت( انگلستان بسته شد و تولید این خودرو پس از یک دهه 

تولید در انگلستان، در ایران آغاز شد.
طراحی اصلی پیکان کاری از شرکت تالبوت از زیرمجموعه های گروه روتس بود. یک 
سال بعد در سال 1347 شرکت آمریکایی کرایسلر توانست گروه صنعتی روتس را بخرد 
که تاثیری بر روند تولید پیکان در ایران نداشت و مدل های مختلف پیکان در ایران تولید 

می شد.
سال 1359 تولید پیکان با ظاهری جدید )معروف به چراغ بنزی( که طراحی معروف 
کرایسلر بود در ایران آغاز شد. روند مونتاژ پیکان در ایران خودرو به همین ترتیب تا سال 
1364 ادامه یافت و تا این سال کماکان قطعات اصلی از خارج وارد و مونتاژ می شد و 
در کنار آن قسمت هایی چون بدنه، رادیاتور، شیشه و کمک فنر عقب و جلو در ایران 

ساخته می شد.
سال 1364 خط تولید پیکان در کرایسلر انگلستان متوقف و در شرکت پژو فرانسه 
ادغام شد و در نتیجه ایران خودرو با کاهش دستگاه انتقال قدرت اصلی مواجه شد و 
تولید پیکان از سقف بیش از 70 هزار دستگاه در سال 1363 به سه هزار دستگاه در سال 
1368 رسید. در این سال کارخانه پژو موافقت کرد ایران خودرو با به کار بردن سیستم 

تعلیق و موتور پژو بر روی بدنه پیکان، به تولید این خودرو ادامه دهد.
پس از آن با ساخت قطعات لازم در ایران، پیکان 1600 در شهریور ماه 1371 تولید 
شد و تولید آن تا 25 اردیبهشت سال 1384 ادامه داشت. در بیست و پنجم اردیبهشت 
سال 1384 تولید پیکان بعد از 38 سال و تولید دو میلیون و 295 هزار دستگاه، متوقف 

و آخرین پیکان تولیدی به موزه فرستاد شد.

رکود تورمی اصطلاحی بود که مقارن با روی کار آمدن 
دولت یازدهم و برای توصیف و تبیین شرایط اقتصادی کشور 
مورد استفاده بیشتر تیم اقتصادی دولت قرار گرفت. از آنجا 
که استمرار وضعیت رکود و پیامدهای منفی آن، تمامی 
بخش های کشور را تحت تاثیر قرار داده، لذا مدیریت این 
شرایط ویژه نیاز به عزم ملی و تدبیر مضاعف دارد که در این 

مقال به آن پرداخته خواهد شد.
1 – در نگاه نخست سوال اساسی که پیش روی ما قرار 
دارد این است که رکود چیست؟ تورم چیست؟ رکود تورمی 
چیست؟ چه راه حل هایی برای مهار آن وجود دارد؟ آیا 
استان های کشور به صورت یکسان در معرض آسیب های 

آن قرار دارند؟
در علم اقتصاد رکود به دو دوره سه ماهه رشد منفی در 
اقتصاد یک کشور گفته می شود که مهمترین مولفه های 
آن کاهش معنی دار چهار عامل تولید، درآمد، اشتغال و 
تجارت می باشد.  تورم )inflation( روند افزایشی و نامنظم 
قیمت هاست و از منظر علم اقتصاد به افزایش سطح عمومی 
قیمت ها، تولید پول و درآمدهای پولی اشاره دارد. در فرهنگ 
عمومی از این اصطلاح به گرانی تعبیر می شود. اما رکود و 
تورم هر گاه توام شود شرایط بحرانی را در حوزه اقتصادی رقم 
می زند که اگر تمهیدات لازم پیش بینی نشود پیامدهای آن 

سایر حوزه را نیز تحت تاثیر قرار خواهد داد.
2 – اگر چه صاحب نظران عوامل اقتصادی را دلیل بروز 
رکود تورمی می دانند که این عوامل در ویژگی ساختاری هر 
اقتصاد از جمله ساختار بودجه ای دولت، میزان کشش پذیری 
سرمایه گذاری به نرخ سود بانکی، نقش دولت در اقتصاد، و 
پس انداز و سرمایه گذاری نهفته است اما به نظر می رسد 
عدم  اقتصادی،  استراتژی  فقدان  قبیل  از  داخلی  عوامل 
همگرایی و بعضا واگرایی های نظام اقتصادی، سیاست های 
ناپایدار و احیانا متناقض، مداخله های دستوری و همچنین 
الزامات محیط بین المللی نیز به عنوان سایر عوامل نقش 

موثری دارند.
اندیشمندان اقتصادی مقوله رکود و به تعبیر عمومی 
و  کالا  برای  موثر  تقاضای  کمبود  از  ناشی  را  کسادی 
پولی  آن سیاست های  درمان  برای  که  خدمات می دانند 
و مالی انبساطی تجویز می شود تا از رهگذر افزایش حجم 
نقدینگی در گردش، کاهش نرخ تسهیلات بانکی و افزایش 
سرمایه گذاری، تقاضای کل بالا رود تا کسادی و رکود جایش 
را به رواجی و رونق بدهد. از سوی دیگر این نگرانی وجود دارد 
که سیاست های انبساطی پولی باعث رشد فزاینده تورم گردد.

3 – در خصوص تورم و رکود کشور در شرایط فعلی، 
به نظر می رسد هر دو متغیر داخلی و خارجی به صورت 
توامان در پیدایش آن با ضریب تاثیر بالا دخیل بوده اند. از 
یک سو تحریم های اقتصادی گسترده و بی سابقه ای که به 
بهانه برنامه های هسته ای ایران بر کشور تحمیل شده علاوه 
بر اینکه منجر به کاهش درآمدهای نفتی گردیده در حوزه 
بانکداری بین الملل نیز نقل و انتقال پول را در تنگنای جدی 
قرار داده است و از سوی دیگر ساختار معیوب اقتصادی 
کشور که فراتر از دولت ها، ریشه در اقتصاد نفت محور دارد 
نیز عامل بسیاری از مشکلات اقتصادی در شرایط کنونی 
می باشد. مشکلاتی از قبیل حجیم بودن بدنه دولت، بالا بودن 
هزینه های جاری حاکمیت، مداخله بیش از حد دولت در 
اقتصاد، عدم شکل گیری بخش خصوصی قوی، گسترش 

نهادهای اقتصادی شبه دولتی، فقدان نظام مالیاتی کارآمد، 
رانت، کسری بودجه، استقراض از بانک مرکزی از مولفه های 

آن می باشند.
4 – بررسی میدانی واقعیت های عینی حوزه اقتصادی 
بیانگر این موضوع است که همزمان با روی کار آمدن دولت 
یازدهم و اعمال سیاست های انقباضی دولت که با هدف 
کاهش منحنی نرخ تورم انجام شد منحنی رکود به شدت 
افزایش یافت بگونه ای که استمرار این وضعیت صدمات 
جبران ناپذیری را به حوزه تولید وارد خواهد ساخت و صرف 
نظر از افزایش نرخ بیکاری، تعطیلی واحدهای تولیدی و 
کاهش تولید و افزایش هزینه های تولید، اقتصاد کشور را 

مجددا در دام تورم مضاعف گرفتار خواهد ساخت.
5 – سوال د یگری که پیش رو قرار دارد این است که 
چه راهکارهایی برای خروج فوری از این وضعیت پیشنهاد 
شود؟ آیا بسته پیشنهادی دولت جهت خروج از رکود کفایت 

می کند؟ 
تحلیل محتوای بسته پیشنهادی دولت بیانگر این است که 
اگر چه این بسته دارای نقاط مثبتی است اما نمی تواند نسخه 
شفابخش رکود فعلی کشور باشد چرا که رکود یکساله اخیر 
صبر و تحمل و آستانه مقاومت واحدهای تولیدی را لبریز 
کرده و اگر اقدام فوری برای حمایت تولید انجام نشود عملیات 
احیاء سال آینده بر جسم بی جان تولید نوشداروی بعد از 
مرگ سهراب خواهد بود. بنابراین دولت باید بدون فوت وقت، 
بخش تولید را از شمول سیاست های انقباضی مالی خارج 
کند و با تامین تسهیلات سرمایه در گردش جان تازه ای به 

تولید بدهد.
6 – یکی از موضوعات مهم دیگری که باید به آن توجه 
ویژه ای بشود اصلاح نظام مالیاتی است منظور از اصلاح نظام 
مالیاتی افزایش پایه مالیاتی نیست بلکه منظور گسترش چتر 
مالیاتی بر سر همه فعالان اقتصادی است. اگر اظهارات رئیس 
سازمان مالیاتی کشور مبنی بر اینکه 65 درصد اقتصاد کشور 
خارج از چتر مالیاتی قرار دارند را بپذیریم آیا اصلاح این نظام 
معیوب نباید از مهمترین و فوری ترین اولویت های اقتصادی 

دولت باشد؟
7 – گرده زدن همه اقتصاد کشور به مذاکرات هسته ای به 
میزان کاغذ پاره دانستن تحریم ها خطاست. چرا که اقتصاد 
کشور دارای ظرفیت های بالایی است که می تواند عوارض 
تحریم ها را تا حد زیادی کاهش دهد. توسعه روابط اقتصادی 
با همسایگان از جمله عراق، افغانستان، کشورهای CIS و 
حتی پاکستان و تهاتر واردات و صادرات در شرایط تحریم 

بسیار راهگشاست.
8 – افزایش نظارت بانک مرکزی بر بانک ها و موسسات مالی 
و اعتباری و جهت دهی منابع آنها به سمت تولید بسیار موثر 
است  موضوعی که متاسفانه کمتر به آن توجه می شود و بانک 
مرکزی که متولی اصلی سیاست گذاری پولی کشور است فقط 
بخشنامه هایی صادر می کند که الزام آور نبوده و بین آنچه ابلاغ 
می شود و آنچه اعمال می شود فاصله بسیار معناداری وجود 

دارد.
9 – کاهش فعالیت های عمرانی در استان ها و عدم تامین 
اعتبار لازم برای تکمیل پروژه های نیمه تمام عمرانی علاوه بر 
آنکه سرمایه گذاری های انجام شده قبلی را در معرض تهدید 
جدی قرار می دهد باعث ورشکستگی بسیاری از پیمانکاران 
پروژه های دولتی شده است باید بپذیریم که پیمانکاران بخش 

خصوصی سرمایه های اقتصادی و اجتماعی کشورند برای 
درک بیشتر آسیب این حوزه کافی است دولت محترم نیم 
نگاهی به مطالبات آنها داشته باشد تا عمق فاجعه بهتر درک 
شود. عدم تزریق اعتبارات به استان ها هیچ توجیه علمی، 
عقلی و منطقی ندارد و ارتباطی هم به کاهش درآمدهای 
نفتی ندارد. دولت محترم کافی است فقط درآمدهای مالیاتی 
هر استانی را با ضریب مشخص به همان استان اعاده کند 
آنگاه خواهد دید که چرخ های عمران استان ها دگر بار به 

حرکت در خواهد آمد.
10- و اما برای خروج بی سابقه رکود قم نیز پیشنهاداتی را 
محضر استاندار ارجمند عرض کنم: همانگونه که در یادداشت 
های قبلی یاد اوری شد در یک مقطع خاص و با تلاش هایی 
که انجام شد استان قم توانست سهم بسیار قابل توجهی از 
اعتبارات کشور را نصیب خود کند. این حجم قابل توجه از 
اعتبارات در کنار شتاب بخشی پروژه های عمرانی استان به 
ویژه مسکن مهر ظرفیت های بسیاری را برای اشتغال استان 
ایجاد نمود. هزاران مهندس جوان به چرخه نظام مهندسی 
صدها  و  قم  استان  کارخانه های  از  بسیاری  شد،  اضافه 
سنگ بری در آستانه ورشکستگی به مدد همین اقدامات 
عمرانی جان تازه ای گرفتند. بیش از 1500 میلیارد تومان 
اعتبارات گلوبال بانک مسکن به قم سرازیر شد. فقط در بخش 
مسکن 50 هزار شغل مستقیم ایجاد شد که با مراجعه به 
آمارهای رسمی موجود در اداره کل آمار استانداری می توان 
شاخص های مثبت اقتصادی در آن دوران از جمله کاهش 4 
درصدی نرخ بیکاری افزایش منابع و سپرده های بانکی استان، 
افزایش حجم معاملات بورس قم، افزایش درآمدهای گمرکی، 

افزایش درآمدهای مالیاتی و ... را ملاحظه نمود.
چشم امید مردم قم، جوانان جویای کار، 15 هزار فارغ 
کارگران  تولیدی،  واحدهای  مدیران  سالیانه،  التحصیل 
کارخانه ها و ... به اقدامات جنابعالی و منصوبین حضرتعالی 

است .
11 – از طریق مذاکره با رئیس جمهور محترم هر چه 
سریعتر مقدمات سفر ایشان به قم را برنامه ریزی بفرمائید. 
بنده نمی دانم چه مانعی بر سر راه سفر ریاست محترم جمهور 
به قم وجود دارد اما می دانم که رفع موانع کار آسانی است. 
یقینا سفر ایشان اگر با برنامه ریزی دقیق و ارائه بسته های 
کارشناسی باشد می تواند چرخ های عمرانی قم را به حرکت 
از  بودجه کشور  نیز  اینک  دارم هم  راسخ  اعتقاد  درآورد. 

ظرفیت های بسیار بالایی برای کمک به قم برخوردار است 
نشان می دهد  بودجه کشور  قانون 93  مطالعه   –  12
که اعتبارات قابل توجهی تحت عنوان ردیف های متفرقه 
در بخش های مختلف در اختیار وزارت خانه هاست، افراد 
خبره ای را مامور فرمایند تا با دقت آنها را احصاء کنند و از 
طریق مذاکره و چانه زنی با وزراء و مکلف نمودن مدیران 
دستگاه های استانی آنها را وادار سازید تا سهم منطقی از 
اعتبارات وزارت خانه متبوع را جذب نمایند. اگر ملاک عزل و 
نصب مدیران به جذب اعتبارات بستگی داشته باشد خواهید 
دید چه معجزه ای در افزایش بودجه استان اتفاق خواهد افتاد. 

در این تجربه گرانقدر تردید نفرمائید.
13 – نسبت به اعاده درآمدهای مالیاتی استان که در 
گذشته مهمترین منبع اعتبارات استانی بود اهتمام ویژه ای 
بفرمائید. این منابع مالیات هایی است که مردم قم می پردازند 
جناب آقای نوبخت را مجاب کنید که مالیات های ماخوذه 
از مردم قم را همانند گذشته به استان قم باز گردانند. این 
درآمدها ارتباطی با منابع نفتی و محدودیت های دولت ندارد 
مطمئن باشید اگر همین یک اقدام هم صورت پذیرد ملاحظه 

خواهید فرمود که چه گشایشی در کارها ایجاد خواهد شد.
14 – احیای بافت های فرسوده قم به عنوان یک برگ 
برنده در ایجاد رونق اقتصادی در دستان شماست. احیای 
و  نوسازی  به  آنکه  از  بافت فرسوده جدای  2000 هکتار 
افزایش ایمنی مردم قم منجر خواهد شد ظرفیت بسیار 
گسترده ای را برای عمران قم ایجاد خواهد کرد و به عنوان 
جایگزین مسکن مهر می تواند بخش قابل توجهی از گره های 
استان را باز کند با هماهنگی شورای محترم شهر و شهرداری 
قم و جلب همکاری وزیر محترم راه و شهرسازی که اتفاقا 
دارای انگیزه بالایی در حل مشکلات استان قم است می توانید 

از این ظرفیت به نفع رونق استان استفاده فرمائید.
جذب سرمایه گذار برای مشارکت در پروژه های   – 15
مختلف به عنوان بهترین راه تامین منابع مالی در این شرایط 
پیشنهاد می شود که خوشبختانه این مهم مورد توجه شهردار 
محترم قرار گرفته و حسب اطلاع اقدامات عملی خوبی هم 
انجام داده اند حمایت جنابعالی و شورای محترم شهر و منظور 
نمودن مشوق های ویژه می تواند عامل مهمی برای رونق قم 

باشد. 

راهکار هایی برای خروج  از رکود تورمی

در حالی مدتهاست نام های مختلفی از بدهکاران بانکی 
در فضای مجازی به ویژه شبکه های اجتماعی منتشر می 
شود و هیچ مقام رسمی این عناوین را تایید و یا رد نمی 
کند که به نظر نمی رسد این بار هم بانک مرکزی تمایلی 
به افشای اسامی دانه درشت ها به درخواست رییس 
جمهور سابقی که خود مدعی انتشار این اسامی بود اما 

هیچ گاه آن را عملی نکرد داشته باشد.
 با وجود اینکه در سال های گذشته بارها رییس دولت نهم 
و دهم از وجود لیستی از مفسدان اقتصادی سخن گفته و به 
دفعات تهدید به افشای این اسامی کرده بود اما هیچ گاه دست 
به چنین کاری نزد و تنها به روال گذشته و حال برخی اسامی 

با حروف ابتدایی عنوان می شد.
این در حالی است که با تغییر دولت نیز نه تنها قوه قضاییه 
بلکه بانک مرکزی هم با وجود فشارهایی که گاها از سوی 
برخی از جمله نمایندگان مجلس برای انتشار نام بدهکاران 
اعمال می شود مصلحتی در اعلام این اسامی نمی بینند و 
ترجیح می دهند با حواشی کمتری این مساله پیگیری شده و 
معوقات بانکی که به 100 هزار میلیارد تومان می رسد به مرور 

به سیستم بانکی باز گردد.
بر این اساس با وجود اینکه در اوایل سال جاری بانک 
مرکزی لیست حدود 500 نفره ای از بدهکاران بانکی را به قوه 
قضائیه ارائه کرد هیچ گاه نامی به طور عمومی عنوان نشد و 
مقامات بانک مرکزی نیز تمایلی به اقدام در این مورد نداشتند.

در عین حال که هر یک از بانک ها نیز علی رغم وجود 
مطالبات معوق هنوز نامی از بدهکاران خود را اطلاع رسانی 
عمومی نکرده اند و بعید به نظر می رسد در ادامه نیز چنین 

شود.

با وجود  در همین رابطه همتی-مدیرعامل بانک ملی- 
بانک  این  معوقات  تومان  میلیارد  هزار  حدود 13  داشتن 
اعلام می کند که تمایلی به انتشار اسامی ندارند و به دنبال 
ماجراجویی نیستند بلکه بیشتر خواهان حل این مساله به طور 

آرام و بدون حاشیه هستند .
از سویی دیگر در حالی در یکی دو ماه گذشته لیستی از 
اسامی بدهکاران بانکی در شبکه های اجتماعی منتشر شد و 
دست به دست گشت که دربین آنها نام برخی از اعضای دولت 
نهم و دهم نیز قابل توجه بود و اظهارات متفاوتی را در مورد 
صحت آن به همراه داشت اما بازهم رسما تایید و یا رد نشد و 

ترجیح مقامات بر سکوت بود.
این در حالی است که بعد از گذشت مدتی از این موضوع 
رییس جمهور سابق کشورمان در نامه ای به رییس کل بانک 
مرکزی خواستار انتشار عمومی نام بانک یا بانک های پرداخت 
کننده و نیز تاریخ و مبلغ وامهای کلان به تفکیک اسامی 
اطرافیان خود شد. در این نامه تاکید شده است که مدتی 
است توسط شماری از فعالان سیاسی و رسانه ای و معدودی 
از نمایندگان مجلس در رسانه های مختلف داخلی و خارجی، 
ادعا و اتهامی مبنی بر قرار داشتن نام اطرافیان احمدی نژاد در 
فهرستی با استناد به "لیست محرمانه کمیته وصول مطالبات 
بانک مرکزی" مطرح و ارقامی در حد هزاران میلیارد تومان در 
این زمینه اعلام شده است؛ اما تاکنون از سوی هیچ مرجع 
رسمی و ذیربط در این زمینه موضع گیری و اطلاع رسانی 
خاصی انجام نگرفته و همین عدم شفافیت بر شبهات و هم 
چنین سوء استفاده هایی در فضای سیاسی و رسانه ای کشور 

افزوده است.
بر این اساس رییس دولت نهم و دهم می خواهد تا بانک 

مرکزی در این مورد شفاف سازی و اسامی را منتشر کند.
اگرچه علی رغم ارائه این در خواست به بانک مرکزی هنوز 
این بانک مواضع خود را در این مورد اعلام نکرده و پاسخی 
نداده است اما اینکه بانک مرکزی بخواهد اسامی را که مدت 
هاست با وجود اعمال فشار فاش نکرده اکنون برای برداشت 
اتهام از افرادی که مشخص نیست واقعا جزیی از بدهکاران 
هستند یا خیر منتشر کند بعید به نظر می رسد حتی اگر 
رییس جمهور  نامه  که  باشند  معتقد  مجلس  نمایندگان 
سابق به بانک مرکزی، دست این بانک را برای اعلام اسامی 
برخی بدهکاران بانکی باز کرده است. اما در عین حال که 
باید احتمالی را هم برای اقدام بانک مرکزی نسبت به افشای 
اسامی در نظر گرفت باید این را هم مدنظر داشت که شاید 
رییس جمهور سابق درحالی خواستار شفاف سازی شده است 
که خود هم می داند که احتمال چندانی برای اعلام و تایید 
علنی نام بدهکاران و بانک های اعطا کننده تسهیلات از سوی 
بانک مرکزی وجود ندارد هر چند برای همین اما و اگرها نیز 
باید دانه درشت ها منتظر پاسخ بانک مرکزی بمانند چراکه 
در صورت پذیرش درخواست آمده در نامه اسامی آنها علنی 

خواهد شد.

موضع بانک مرکزی چیست؟

بدهکارانیکهباتاییدیکنامهلومیروند

 سید رضا دهناد

آگهی مزایده اموال منقول و غیر منقول نوبت اول 
موجب اجراییه صادره از شعبه محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره 4/93ج/140 ثبت گردیده له حسین اخوان و علیه 
ادموند هوکاسیان که محکوم علیه محکوم است به پرداخت 3/040/190/301 ریال در حق محکوم له و تادیه حقوق اجرائی به صندوق 
دولت که محکوم له در راستای استیفا محکوم به ا قدام به توقیف سهام محکوم علیه از شرکت بام بلند قم به میزان 25 سهم از 120 

سهم نموده که کا رشناس یه شرح ذیل ارزیابی نموده :
با عنایت به آخرین اطلاعات و بمنظور تعیین ا رزش روز داراییهای مشهود این شرکت از کارشناسان رسمی دادگستری در زمین و 

ساختمان و ماشین آلات و تاسیسات دعوت وارزیابیهای انجام شده بدین شرح بوده است .
 ـ93 مورخ 93/4/11 آقای مهندس سید جواد حاجی اکبری کارشناس رسمی دا دگستری در   ـبه استناد گزارش شما ره 71 الف 
رشته راه و ساختمان ) پیوست شماره 2( کل ارزیابی ناشی از عرصه به مساحت 16100متر مربع ، ساختمان اداری به مساحت 264 
متر مربع ،ساختمان کارگری به مساحت 180 متر مربع ، ساختمان نگهبانی به مساحت 49 متر مربع و دیوارکشی و ا ستخر و امتیاز  

برق و گاز جمعا برابربا 10/467/500/000 ریال مورد ارزیابی قرار گرفته شده  است .
 ـبه ا ستناد گزارش شماره 930140/1 مورخ 1393/4/17 آقای مهندس احمد آقایی کارشناس رسمی دا دگستری در رشته  ب 
ماشین آلات و تاسیسات ، ارزیابی کل ماشین آلات و تجهیزات موجود در محل کارگاه شرکت ) پیوست شماره 3( در 16 فقره  اقلام 

موجود جمعا برابر با 1/212/500/000 ریال مورد ارزیابی قرار گرفته شده است .
جمع کل داراییهای ثابت و مشهود شرکت بام بلند قم با استناد گزارشات کارشناسی در قسمتهای الف و ب این گزارش برابربا مبلغ 

11/680/000/000 ریال مورد ا رزیابی قرار گرفته شده است .

ارزیابی قیمت سهام شرکت بام بلند قم 
با عنایت به توضیحات ارائه شده و تاییدیه آخرین وضعیت مالی شرکت )  ترازنامه در تاریخ 1392/12/29( که فاقد اعلام هر گونه 
دارایی جاری، بدهی جاری و ذخایر میباشد و همچنین به ا ستناد نامه شماره93/124 مورخ 1393/3/13 شرکت بام   بلند قم تعداد 
ــرکت ) شامل سهام آقای ادموند هوکاسیان ( دارنده 25 سهم از کل تعداد 120 سهم شرکت میباشد و بشرح  ــهامداران ش کل س

زیرخواهد بود : 
ارزش پایه هر سهم شرکت برابربا ریال    97/333/333 =120 سهم /680/000/000/ 11

)نود و هفت میلیون و سیصد وسی و سه هزار و سیصد و سی و سه ریال (
و ارزش پایه کل سهام آقای ادموند هوکاسیان معادل است با ریال 2/433/333/333 = 25×97/333/333 برابر

 با مبلغ ) دو میلیارد و چهارصد و سی و سه میلیون و سیصد و سی و سه هزار و سیصد و سی و سه  ریال( میباشد .
که مقرر گریده سهام فوق الذکر در تاریخ 93/06/03 ساعت 8 الی8/30 صبح به آدرس قم ، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی دادگاه 
های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده با هماهنگی این اجرا از مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت 
نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد . برنده مزایده باید ده درصد 
ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی ظرف یکماه به حساب سپرده دادگستری واریز نماید. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های 

محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید. 
حسن کاظمی 
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 
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احمد غلامی مدیر تیم های پایه باشگاه صبای قم:
اولویتتیمهایپایهصبا

سازندگیاستنهنتیجهگیری

ایمان � حامد اس�ماعیلی: مدیر تیم های پایه باش�گاه صبای قم با بیان 
اولوی�ت تی�م های پایه صبا س�ازندگی و پ�رورش بازیکن اس�ت گفت: 
می خواهیم تیم های پای�ه را با حداکثر نفرات بومی ببندیم و با توجه به 

داشته هایمان ، بازیکن سازی را اولویت قرار دهیم و نه نتیجه گیری.
احمد غلامی در مورد وضعیت اعتراض صبا به بازیکنان صغر سنی در لیگ برتر 
نوجوانان کشور اظهار کرد: مدت هاست روی بازیکنان تیم مقاومت تهران اعتراض 
کرده ایم و تمامی مدارک موجود و محکم برای استفاده مقاومت تهران از بازیکنان 
غیر قانونی را جمع آوری کرده و تحویل فدراسیون فوتبال داده ایم اما عجیب است 

که آن ها هیچ اقدامی نمی کنند.
مدیر تیم های پایه باشگاه صبای قم گفت : حدود 4 بازیکن تیم مقاومت تهران 
غیر قانونی هستند و این تیم به دلیل حضور این بازیکنان در همه مسابقاتش باید 
سقوط کند اما فدراسیون و کمیته انضباطی حرکتی نمی کنند و فکر می کنم چون 
نفرات ملی پوش هستند اگر فدراسیون بخواهد رای به غیر قانونی بودن آن ها بدهد 
تیم ملی زیر سوال می رود اما در حق تیم نوجوانان ما ظلم شده است و علنا به ما 

می گویند این موضوع را پیگیری نکنید.
غلامی افزود: امسال نفرات تیم های صبای قم را نفرات بومی تشکیل می دهند 
که در صورت نیاز چند بازیکن غیر بومی درجه یک به تیم ها اضافه می کنیم و 
اگر نفرات بومی پاسخ نیاز ما را بدهند ، به هیچ وجه تمایلی به جذب غیر بومی ها 
نداریم و آن نفرات غیر بومی هم در صورت نیاز به هزینه خودشان جذب می شوند.

وی عنوان کرد: امسال قصد داریم با راه اندازی آکادمی ضعف های پایه صبا را از 
بین ببریم و طی سال های آینده به ثمر دهی برسیم البته پارسال می خواستیم 
این کار را انجام دهیم اما یادم هست که برای خرید 100 عدد توپ برای آکادمی 
نیاز به 2 و نیم میلیون تومان پول داشتیم که این مبلغ ناچیز هم در باشگاه نبود و 

مشکلات مالی طرح آکادمی را مسکوت گذاشت.
مدیر تیم های پایه باشگاه صبای قم بیان کرد کرد: باشگاه صبا فصل گذشته قصد 
کمک به پایه ها را داشت اما پولی در بساط نداشت که کمک کند و یادم هست که 
سال گذشته برای تیم های پایه درخواست بودجه 600 میلیون تومانی داشتیم که 
کشوری فرد گفت باشگاه 200 میلیون تومان مصوب کرده و قول داد که بیش از 
آن مقدار کمک کند اما شرایط مالی باشگاه به سمتی رفت که همان 200 میلیون 

تومان هم هزینه نشد و هنوز از فصل گذشته در تیم های پایه بدهی داریم.
غلامی ابراز کرد : امسال با مدیر عامل و قائم مقام باشگاه برای موضوع تیم های 
پایه جلسه داشته ایم و خوشبختانه نگاه مثبتی به تیم های پایه وجود دارد و من 
ــه داده ام که امیدوارم  ــت بودجه 800 میلیون تومانی برای تیم های پای درخواس
بخش اعظم این مبلغ تخصیص داده شود تا بتوانیم کار خوبی در پایه ها انجام دهیم 

زیرا هر هزینه ای که در پایه بکنیم ، در آینده به باشگاه بر می گردد.
پیشکسوت فوتبال قم تصریح کرد: به خاطر دارم سال گذشته تیم جوانان برای 
سفر به اهواز نیازمند 3 میلیون تومان پول بود و در همان موقع محمدرضا کشوری 
مدیر عامل وقت برای صبا 20 میلیون تومان پول قرض کرده بود و وقتی به او گفتم 
که دستمان برای سفر به اهواز خالی است ، گفت که باید 20 میلیون تومان را به 
چند بازیکن معترض صبا بدهد وگرنه در بازی بعدی صبا که چند روز دیگر بود ، 
حاضر نمی شدند و در آن زمان هم وضعیت تیم بحرانی بود و باشگاه به هر دری 

می زد که تیم سقوط نکند.
وی اظهار کرد : سیاست ما در تیم های پایه صبا این است که سازندگی کنیم و 
اگر نتیجه گیری هم در کنار آن وجود داشته باشد خوشحال کننده است اما این 
بدان معنی نیست که بازیکن سازی را فدای نتیجه گیری کنیم و من سال گذشته 
به کشوری فرد مدیرعامل وقت صبا هم گفتم که اگر هر 3 تیم ما سقوط کند هم 

چیزی از دست نرفته بلکه هدف اصلی ما تامین آینده صباست.
مدیر تیم های پایه باشگاه صبای قم گفت: با مدیریت فعلی صحبت کردم و گفتم 
که ما برای فعالیت تیم های پایه دو راه داریم و راه نخست این است که دنبال نتیجه 
باشیم و بازیکن غیر بومی بیاوریم و حاصلش این است که بازیکن غیر بومی 6 سال 
در تیم های پایه صبا بازی می کند و بعد ادعای پیوستن به تیم بزرگسالان را دارد 

و بدین ترتیب ، جای نفرات بومی را می گیرد.
غلامی افزود : راه دوم این است که تیم های پایه را با حداکثر نفرات بومی ببندیم 
و با توجه به داشته هایمان ، بازیکن سازی را اولویت قرار دهیم و نه نتیجه گیری را 

که سران باشگاه با این موضوع موافق بودند.
وی بیان کرد: از سالی که صبا به قم آمده ، در زمینه تیم های پایه و بازیکن سازی 
ضعیف کار کرده ایم و اگر کار ما درست بود ، برای حضور در لیگ های پایه کشور 
مجبور نبودیم به این و آن باج بدهیم که به ما بازیکن بدهند یا فلان مربی و فلان 
باشگاه قمی برای ما شرط بگذارد که به شرطی به صبا بازیکن می دهم که خودم 
هم در کادر فنی باشم و همه این ها حاصل این است در صبا روی پایه ها اصولی 

کار نشده است.
غلامی بیان کرد: زمانی که حامد بختیاری سرمربی تیم نوجوانان صبا در لیگ برتر 
بود و مربیانی آورده بود که مجبور بود آن ها را بیاورد چون اگر آن ها نمی آمدند 

بازیکنانشان را هم به صبا نمی دادند و این ، وضعیت خوبی نیست.
مدیر تیم های پایه باشگاه صبای قم عنوان کرد: سال گذشته 8 بازیکن بومی در 
ــته ایم اما در نخستین روزی که کادر فنی جوانان تست  ترکیب تیم جوانان داش
گیری کرده اند فقط یک بازیکن از آن جمع خودش را به کادر فنی معرفی کرده 
بود و اگر صبا آکادمی خود را فعال می کرد امروز نه تنها محتاج بازیکن نبود بلکه 

به تیم های باشگاهی قم هم بازیکن می داد.
وی خاطرنشان کرد: چه در فوتبال قم و چه در سایر شهر ها ، با مشکل حضور 
سودجویان در فوتبال مواجه هستیم و این افراد با وجود این که وقت زیادی برای 
فوتبال می گذارند اما بدون شک برای آن ها مقرون به صرفه است که این کار را 
می کنند برای  مثال در مدرسه فوتبالی که ظاهرا نخبگان را دور هم جمع کرده 
بود بازیکنی دیدم که 100 کیلو وزن داشت و چون فرزند فلان آقا در آن اداره و این 
بانک بوده ، او را وارد جمع نخبگان کرده اند تا از حضورش منفعت ببرند در حالی 

که آن بازیکن ، جای یک نیروی با استعداد را اشغال کرده است.

پشت پرده کارت های جعلی؛

 آتش دایی دامن پرسپولیس را گرفت!

 :AFC سایت
تیموریانستارهتیمکمفروغ

استقلال
آندرانیک  از  تمجید  با   AFC سایت  ایمان: 
تیموریان، او را ستاره تیم کم فروغ استقلال فصل 

گذشته خواند.
آندرانیک تیموریان به عنوان بهترین بازیکن لیگ ایران در فصل 

گذشته انتخاب شد.
سایت AFC در واکنش به انتخاب آندرانیک تیموریان به عنوان "بهترین بازیکن لیگ 
ایران" نوشت: تیموریان ستاره تیم کم فروغ استقلال در فصل گذشته بود که در لیگ 

قهرمانان آسیا خیلی زود حذف شد و در لیگ ایران نیز در رده پنجم جای گرفت.
ها فبک دفاعی سابق تیم های بولتون و فولام در جولای 2013 به استقلال پیوست و 

مقطعی نیز برای تیم الخریطیات بازی کرد.
تیموریان فصل گذشته 31 بازی برای استقلال انجام داد و در جام جهانی 2014 برزیل 

در هر سه بازی برای ایران به میدان رفت.

خسرو حیدری:

بهپیشنهادآلمانیامپاسخمنفی
دادمتادراستقلالبمانم

ایمان: مدافع هافبک استقلال می گوید به تیم آلمانی 
جواب منفی داده است و یک بار دیگر با کمال افتخار در 

خدمت استقلال و هوادارانش خواهد بود.
خسرو حیدری درباره ماندگاریش در استقلال و رد پیشنهاد از یک 

تیم آلمانی گفت: به من دو هفته پیش به طور رسمی از بوندسلیگای دو پیشنهاد شد اما 
چون دوست دارم امسال یک بار دیگر جام قهرمانی را با استقلال بالای سر ببرم به این 
پیشنهاد جواب منفی دادم و یک بار دیگر با کمال افتخار در خدمت این باشگاه و هواداران 

دوست داشتنی آن خواهم بود.
او درباره بازی با راه آهن ادامه داد: بازی خوبی با راه آهن داشتیم اما گل زود هنگامی 
که خوردیم غافلگیرمان کرد. راه آهن تیم جوان و دونده ای بود که ما را به سختی انداخت. 
مطمئن باشید با گذشت زمان به مراتب تیم بهتری می شویم. در این دیدار با تعویض های 
آقای قلعه نویی توانستیم بر بازی مسلط شویم و علاوه بر دو گل، دو موقعیت صد در صد 
داشتیم و دو ضربه هم به تیرک دروازه زدیم و در نهایت بازی باخته را با برد عوض کردیم.

وی درباره بحث کاپیتانی در استقلال بیان کرد: در مصاحبه گذشته ام گفتم بحث 
کاپیتانی مهم نیست. مهم موفقیت استقلال است. برای هیچ بازیکنی در استقلال فرقی 
ندارد که چه کسی بازوبند را می بندد. بحث کاپیتانی در اختیار سرمربی است و او انتخاب 

می کند. بدون شک تمام هدف بازیکنان پیروزی استقلال است.
مدافع هافبک استقلال درباره وضعیت این تیم تصریح کرد: استقلال تیم خوبی است 
و من با شناختی که از کادر فنی و بازیکنان دارم مطمئن هستم امسال استقلال برای 

قهرمانی می جنگد.
حیدری در پایان درباره دیدار روز جمعه برابر استقلال خوزستان به سایت باشگاه 
استقلال گفت: قطعا بازی سختی  خواهد بود اما ما تمام تلاش خود را می کنیم تا بتوانیم 

3 امتیاز این بازی را کسب کنیم و دل هواداران استقلال را شاد کنیم.

مدیر عامل پرسپولیس:

پولادیراحفظمیکنیم
می گوید  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل  ایمان: 

استعفایی از سوی او در کار نبوده است.
 علیرضا رحیمی گفت: به منظور ایجاد هماهنگی های 
لازم در موارد مختلف در وزارت ورزش و جوانان با حضور 
آقایان، امیررضا خادم و گرشاسبی نشست خوبی با اسپانسر 

باشگاه داشتیم تا این فصل را با قدرت بیشتری ادامه بدهیم.
وی ادامه داد: هر چند بین باشگاه پرسپولیس و شرکت بهنام پیشرو کیش به عنوان 
اسپانسر باشگاه مساله خاصی وجود نداشت، این نشست برگزار شد و برای همکاری های 
نزدیک تر و بیشتر هماهنگی های لازم به عمل آمد تا در مواردی که مدنظر طرفین قرار 
داشت، برای اجرای بهتر برنامه ها تصمیم گیری کنیم. بر این اساس جلسه خوبی را پشت 

سر گذاشتیم که آقای خادم در جریان آن نقش بسزایی را ایفا کردند.
رحیمی با اشاره به پاره ای شایعات طرح شده در روزهای اخیر تصریح کرد: هیچ 
استعفایی در کار نبود و مسائل مربوط به باشگاه و تیم را همه روزه به طور جدی پیگیری 
می کنم و برای حضور هر چه قدرتمندتر پرسپولیس در صحنه های مختلف با تمام قوا 
در تلاش هستیم. بدون تردید باشگاه بزرگی چون پرسپولیس همه روزه با مسائل و 
مشکلات مختلف روبه رو می شود که آنها را با کمک وزارت ورزش، هیات مدیره و اسپانسر 

از پیش رو برمی داریم.
مدیرعامل پرسپولیس همچنین درباره آخرین وضعیت مهرداد پولادی به سایت باشگاه 
پرسپولیس گفت: از جمله مسائلی که در روزهای گذشته پیگیر آن بودم، موضوع آقای 
پولادی بود که در نهایت جلسه خوبی داشتیم و در تلاش هستیم با مذاکراتی که در حال 

انجام است، او را هر چه زودتر در کنار خودمان داشته باشیم.

سرمربی روبین کازان:

سردارآزموندررختکنگریهکرد
ایمان رینات بیلیاتدینف با حمایت از سردار آزمون عنوان کرد، این بازیکن به 

زودی به روند گلزنی بازخواهد گشت.
 سردار آزمون با آن که از چند تیم بزرگ اروپایی پیشنهاد داشت، ترجیح داد تا این 
فصل را نیز در روبین کازان بماند. او در هفته  اول لیگ روسیه در ترکیب روبین کازان 
برابر اسپارتاک مسکو به میدان رفت اما نتوانست مانع از شکست سنگین چهار بر صفر 

تیمش شود.
آزمون در بازی برابر اسپارتاک یک موقعیت جدی گل را از دست داد؛ آن هم زمانی که 

بازی با برتری یک بر صفر اسپارتاکوس دنبال می شد.
رینات بیلیاتدینف، سرمربی روبین کازان درباره شرایط تیمش گفت: مطمئنا تیم ما 
در بازی های آینده به گل خواهد رسید. در بازی برابر اسپارتاک موقعیت های زیادی را 
از دست دادیم. پس از پایان این دیدار سردار آزمون در رختکن به خاطر موقعیتی که از 
دست داد، گریه کرد. او مهاجم جوان و احساسی است که ارزش زیادی برای ما دارد و 

مطمئن هستم که پای او در بازی های آینده به گل باز خواهد شد.

ساراگوسابهدنبالشجاعی
ایمان: باشگاه رئال ساراگوسا خواهان جذب مسعود 

شجاعی شد.
مسعود شجاعی فصل گذشته در تیم لاس پالماس اسپانیا 
در لیگ دسته دوم توپ زد. اما پس از آن که قرارداد یک 

ساله اش با این تیم به پایان رسید، به عنوان بازیکن آزاد شناخته 
شد. باشگاه رئال ساراگوسا خواهان به خدمت گرفتن مسعود 

شجاعی، ها فبک 30 ساله تیم ملی ایران شد.
مسعود شجاعی در روزهای گذشته از تیم های مختلفی از جمله AEK یونان پیشنهاد 

داشت اما به نظر ترجیح می دهد که فوتبالش را در اسپانیا ادامه دهد.
باشگاه ساراگوسا که به دنبال جانشینی برای آنخل مارتین گونسالس است، مسعود 

شجاعی را زیر نظر گرفته تا برای فصل بعد جانشین گونسالس کند.
ساراگوسا در لیگ دسته دوم اسپانیا حضور دارد.

به دنبال اتفاقات اخیر؛

رباطبازیکنمشکوکفولاد
پارهشد

ایمان: نام کاپیتان تیم فوتبال فولاد خوزستان که 
از او به عنوان یکی از بازیکنان مشکوک به داشتن 
کارت پایان خدمت جعلی نام برده می شود، از فهرست 

این تیم خارج خواهد شد.
در شرایطی که از بختیار رحمانی به عنوان یکی از بازیکنانی نام برده می شود که از راه 
غیرقانونی کارت پایان خدمت خود را دریافت کرده است، مسئولان باشگاه فولاد اعلام 
کردند وی به خاطر بازی در فوتبال آماتوری کرمانشاه دچار پارگی رباط شده و بزودی 

تحت عمل جراحی قرار می گیرد.
حسین ابن قاسم سرپرست تیم فوتبال فولاد در گفتگو با خبرنگار مهر ضمن تایید این 
خبر گفت: بختیار چند روز پیش به کرمانشاه رفته و در یک مسابقه محلی بازی کرده 
بود. رحمانی در این مسابقه از ناحیه رباط مصدوم شده و باید بزودی تحت عمل جراحی 

قرار بگیرد.
با رد شایعاتی که در مورد ساختگی بودن این مصدومیت مطرح می شود  وی 
خاطرنشان کرد: اتفاق در فوتبال خبر نمی  کند. ما سال گذشته یوسف وکیا را هم در 
دقیقه نود از دست دادیم و این بازیکن به خاطر پارگی رباط لیگ را از دست داد. چنین 

شایعاتی که درباره بختیار ایجاد شده به هیچ عنوان صحت ندارد.
به گفته سرپرست فولاد، نام رحمانی بعد از تایید کمیته پزشکی سازمان لیگ از 

فهرست فولاد خارج خواهد شد.

نایب قهرمانی پرسپولیس و سقوط فجرسپاسی از لیگ 
ــت پرده یک اتفاق تلخ در فوتبال  ــای پش برتر زمینه افش
ایران را فراهم کرد. هرچند این اتفاق سال های گذشته نیز 
ــی سراغ آن نمی رفت. اما این بار علی  رخ می داد اما کس
ــرخ ها را به قهرمانی  دایی که امیدوار بود نایب قهرمانی س
تبدیل کند، این آتش را به پا کرد تا ماجرای جعلی بودن 
ــوژه های داغ فوتبال  کارت های پایان خدمت به یکی از س

تبدیل شود.
ــتان به عنوان  ــاید روزی که تیم فوتبال فولاد خوزس  ش
ــئولان این باشگاه  ــت یافت، مس قهرمانی لیگ برتر دس
ــال رویایی آنها ابتدا با  ــچ وقت تصور نمی کردند که س هی
ــین فرکی و سپس با افشای اطلاعات مربوط  جدایی حس
ــیاه  به کارت های پایان خدمت چند بازیکن به روزهای س
و پرحاشیه کشیده شود. حادثه ای که حتی فراتر از باشگاه 
فولاد رفت و دامن نیمی از باشگاه های لیگ برتری را گرفت.

فجر سپاسی استارت زد
استارت ماجرا با شکست فجر برابر پیکان در مسابقه پلی 
آف لیگ برتر زده شد تا این تیم شیرازی برای اثبات جعلی 
ــعید حلافی بازیکن پیکان  بودن مدارک پایان خدمت س
دست به کار شود. در حالی که تلاش مسئولان تیم فجر 
ــرمربی پرسپولیس  در حال نتیجه دادن بود علی دایی س
هم وارد ماجرا شد. او می خواست هر طور شده عنوان نایب 
قهرمانی پرسپولیس را با اثبات تخلف در کارت های پایان 
ــه قهرمانی تبدیل کند. دایی از  خدمت بازیکنان فولاد ب
طریق یکی از نزدیکان خود با باشگاه فجر ارتباط برقرار 

کرد و مدارکی بین دو طرف رد و بدل شد.
جلسه دایی با نماینده مجلس

ــت  ــی همچنین با کمک محمد پنجعلی سرپرس دای
ــردار کوثری یکی از نمایندگان  ــپولیس به دیدار س پرس

ــزار کرد. دایی  ــه حضوری با وی برگ مجلس رفت و جلس
ــار این نماینده مجلس قرار داد تا قوه  مدارکی را در اختی
ــی این مسائل  مقننه هم از زاویه دیگر به پیگیری و بررس
ــد مبنی بر گرفتن کارت  بپردازد. مدارکی که گفته می ش
ــت که به خاطر مشکلات  ــتی اس پایان خدمت فوتبالیس
ــس از گرفتن معافیت، مجددا  نخاعی معافیت گرفته و پ

فوتبالش را دنبال کرده است!
بازیکن پیکان اولین قربانی

ــت در زمانی که ایران خود  به گزارش خبرنگار مهر، درس
را برای شروع مسابقات جام جهانی و فرو رفتن در تب این 
مسابقات آماده می کرد، از سازمان نظام وظیفه خبر رسید 
که سعید حلافی سرباز است و مدارکی که وی از طریق آن 
معافیتش را گرفته، جعلی است. این موضوع باعث شد تا 
افرادی که پیگیر کارت های جعلی خدمت بودند امیدوارانه 

به تلاش خود ادامه بدهند.
"کارت پایان خدمت

 دو نفر را از تیم های پایتخت دور کرد"
ــامی بازیکنانی مثل علی  ــی که اس ــدی بعد در حال چن
حمودی و بختیار رحمانی برای پیوستن به تیم استقلال 
در رسانه ها منتشر می شد، سردار موسی کمالی جانشین 
منابع انسانی ستاد کل نیروهای مسلح مطالب جدیدی را 
در اختیار خبرگزاری مهر گذاشت. وی با بیان اینکه اسامی 
ــکل خدمت سربازی هستند را به  بازیکنانی که داری مش
باشگاه ها اعلام کردند،گفت: به برخی باشگاه ها اعلام کردیم 
که این بازیکنان که کارت معافیت آنها دارای مشکل است 
را نگیرند که خوشبختانه باشگاه ها نیز این موضوع را رعایت 
ــان برای  می کنند. به طور مثال دو نفر از افرادی که نامش
ــت مطرح بود دیگر در بین  یکی از تیم های بزرگ پایتخ
گزینه ها نیستند چرا که این موضوع را به باشگاه مورد نظر 

اعلام کرده ایم.
فهرست 21 نفره نامعتبر بودن کارت های خدمت

ــری اخبار مربوط به کارت های جعلی خدمت  موج پیگی
برای مدتی فروکش کرد. در عین حال سازمان لیگ کارت 
بازی تمام بازیکنان را برای لیگ چهاردهم صادر کرده بود 
که به یکباره و چند روز قبل از شروع فصل جدید مسابقات 
ــر  ــازمان لیگ خبر تکان دهنده ای را منتش لیگ برتر، س
کرد. طبق اعلام سازمان لیگ، 21 بازیکن تا بررسی کامل 
مدارک مربوط به کارت پایان خدمت از سوی حوزه نظام 

وظیفه، حق بازی کردن ندارند.
ــم در آن وجود  ــرح ه ــام بازیکنان مط ــتی که ن فهرس
داشت: آرش افشین، علیرضا حقیقی، میلاد مدیر روستا، 
میلاد غریبی، بختیار رحمانی، سعید حلافی، محمدجواد 
ــفیع زاده، مهدی چاه کوتاه زاده، ابراهیم صالحی، محمد  ش
معاوی، حسن معادی، عقیل عبدالخانی، عباس عسگری، 
ــی، امین  ــی، ابراهیم صالح ــی، منصور عظیم علی کعب
جهان مهر، حسین خلاقی، شهاب کرمی، علی حمودی و 
حسین ماهینی". البته مشکل ساسان انصاری بازیکن فولاد 
ساعاتی قبل از بازی با تراکتورسازی حل شد و این بازیکن 

در فهرست 18 نفره تیمش قرار گرفت.
آتشی که دامن تیم دایی را هم گرفت

ــده، نام چهار بازیکن تیم فولاد  ــر ش در فهرست منتش
خوزستان و همچنین بازیکنانی که سابقه بازی در استان 
ــتر از همه به چشم می آمد.  ــتند، بیش ــتان را داش خوزس
ــک باند تبهکاری مربوط به جعل  موضوعی که فعالیت ی
کارت های خدمت و یا مدارک مرتبط با گرفتن معافیت از 
خدمت را در این استان تایید می کرد. همچنین نام حسین 
ــابقه بازی در  ــپولیس هم که س ماهینی بازیکن تیم پرس
ــتان را دارد، در این فهرست وجود داشت  استقلال خوزس
تا پرسپولیس هم از محرومیت بازیکنان بی نصیب نماند و 
آتشی که سرمربی پرسپولیس روشن کرده بود، دامن این 

تیم را هم بگیرد.
اختلاف نظر در تعداد بازیکنانی

 که معافیت آنها جعلی است
21 نفر یا 101 نفر؟ به گزارش خبرنگار مهر این اختلاف 
ــت که این روزها در جامعه فوتبال بر سر تعداد  نظری اس
بازیکنانی ایجاد شده که کارت پایان خدمتشان و یا مدارک 
ــداد زیادی از اهالی  ــت. تع مربوط به این کارت جعلی اس
فوتبال معتقدند تعداد این بازیکنان بیش از 21 نفر است. 
به عنوان مثال هادی عقیلی مدافع سپاهان می گوید " اگر 
قرار است به مسئله کارت پایان خدمت بازیکنان، قانونی 
رسیدگی شود به نظرم تعداد بیشتری از بازیکنان هستند 

که کارت های پایان خدمت شان مشکل دارد".
در سوی مقابل افرادی مثل مسعود رضائیان مدیرعامل 
پیشین فولاد خوزستان معتقدند آماری که ارائه می شود 
واقعی نیست: رضائیان در این مورد به خبرنگار مهر گفت: 
ــازمان لیگ منتشر کرد، نام بازیکنی  "در فهرستی که س
دیده می شد که خدمت سربازی رفته بود. اتفاقا یک روز با 
این بازیکن جایی بودیم که فرمانده یک پادگان نظامی هم 
حضور داشت. این فرمانده به بازیکن مورد نظر گفت شما 
که دو سال سرباز من بودی، چطور در این فهرست هستی؟ 

به نظرم آماری که ارائه می شود معتبر نیست."
داستان بازیکن فراری و مهاجم

 سرشناس لیگ برتری
حالا که هر روز پرونده  جعلی بودن مدارک پایان خدمت 
ورق می خورد و ابعاد جدیدی از آن رو می شود، از بازیکنان 
ــان در این  ــود که نامش ــناس دیگری هم یاد می ش سرش
ــت قرار دارد. گفته می شود مهاجم سرشناس لیگ  فهرس
ــن کارت پایان  ــدارک نامعتبری برای گرفت برتری هم م
ــت.  ــای این بازیکن هم گیر اس ــش ارائه داده و پ خدمت
ــائل  ــن دیگری هم به خاطر همین مس ــن بازیک همچنی

متواری است و اطلاعی از وضعیت او در دست نیست.
آیا برخوردی صورت می گیرد؟

ــرایطی رخ داده که انتظار جامعه  همه این اتفاقات در ش
برخورد با افرادی است که تخلف کرده اند. حالا همه انتظار 
دارند با کسانی که جعل سند کرده اند طبق قانون برخورد 
ــود. اما آیا این اتفاق رخ خواهد داد و کسی با متخلفین  ش
برخورد خواهد کرد؟ آیا فوتبالیست های متخلف بازداشت 

خواهند شد؟

تمرینات تیم فوتبال پرسپولیس مسابقات کانوپولو قهرمانی کشور بانوان

میزبانی  از  تایلند  و  عربستان  کشورهای  ایمان: 
مسابقات فوتبال جام ملت های آسیا در سال 2019 
انصراف دادند تا رقابت میان ایران و امارات جدی تر 

از قبل شود.
 رقابت برای گرفتن میزبانی مسابقات فوتبال جام ملت های 
آسیا در سال 2019 از ابتدا میان یازده کشور آسیایی آغاز شد 
اما در ادامه راه کم کم از تعداد رقبا کاسته و تا پیش از بررسی 
جدی کنفدراسیون آسیا )AFC( و اعلام وضعیت رسمی 
کشورها پیش از حضور بازرسان AFC هفت کشور انصراف 
دادند و چهار کشور ایران، عربستان، امارات و تایلند پای رقابت 
باقی ماندند. این چهار کشور تمامی اطلاعات مورد نظر و 
شرایط لازم برای برگزاری جام ملت های 2019 که برای اولین 
بار قرار است با حضور 24 تیم برگزار شود را به AFC اعلام 
کرده و اوایل امسال بود که کار بازرسی ها از این کشورهای 
آغاز شد. تایلند اولین مقصد این بازرسان بود و سپس هفتم 
اردیبهشت به ایران آمدند و بعد هم به امارات رفتند. اما سفر 
بازرسان AFC به عربستان در مقطع زمانی تعیین شده لغو 
شد تا این کشور تلویحا از جمع کاندیداهای میزبانی کنار رود. 
پس از نظارت های AFC قرار شد تا کاندیداها کتابچه ای از 
وضعیت امکانات شان شامل ورزشگاه ها، راه ها، هتل ها و... را 
به کنفدراسیون آسیا اعلام کنند که عربستان این کار را هم 
انجام نداد تا عملا از جمع کاندیداها کنار رفته و به این شیوه 

انصرافش از میزبان جام ملت ها را اعلام کند.
شاهین رحمانی عضو ایران کمیته مسابقات AFC با بیان 
اینکه تایلند هم از میزبانی جام ملت های آسیا در سال 2019 

انصراف داده است، درباره آخرین وضعیت کشورهای خواهان 
میزبانی جام ملت ها به ایسنا گفت: AFC در حال بررسی 
اطلاعات دریافتی از کاندیداها و آماده سازی گزارش های خود 
در این باره است تا در زمان تعیین شده، به طور رسمی میزبان 
جام ملت های 2019 را معرفی کند اما در این بین تایلند هم از 

گرفتن میزبانی این رقابت ها انصراف داد.
به  اینکه فکر می کنید AFC نسبت  به  وی در پاسخ 
کدامیک از دو کشور ایران و امارات اقبال نشان خواهد داد 
نیز اظهار کرد: از نظر بنده که کاملا شخصی است و نظر 
AFC محسوب نمی شود، کنفدراسیون آسیا تمام شرایط 
کشورهای کاندیدا را ارزیابی می کند و به دور از لابی ها و 
مسایل پشت پرده میزبانی را به کشوریی می دهد که امکانات 

بیشتری و بهتری برای برگزاری این مسابقات داشته باشد. در 
اولین ملاقات هایی که با علی کفاشیان رییس فدراسیون ایران 
داشتم گفتم که تلاش برای گرفتن میزبانی جام ملت ها به 
شرطی که صرفا یک اقدام تبلیغاتی برای فدراسیون نباشد 
از دو جنبه اهمیت دارد. اول اینکه در این پروسه ایران با 
استانداردهای جهانی بیش از پیش آشنا شده و تلاش می کند 
استانداردهای داخلی خود را به این بهانه ارتقاء دهد. دومین 
فایده اش هم رسیدن همه مسوولان و مردم به درک درستی 
از موقعیت ورزش ایران در موضوع امکانات و تمهیدات کافی 
است. بنابراین جدای از بدست آوردن یا نیاوردن میزبانی، 
تلاش های ما این دو فایده مهم و ارزشمند را برای ورزش و 

فوتبال ایران خواهد داشت.
وی افزود: آن موقع است که به درستی متوجه می شویم 
فوتبال صرفا بازی کردن این رشته ورزشی نیست و داشتن 
امکانات لازم از قبیل استادیوم های استاندارد، فرودگاه ها و سایر 
امکانات لجستیکی هم مهم است. همه این اهداف در شرایطی 
محقق می شود که نگاه جدی به این مساله وجود داشته باشد 
نه اینکه به اینگونه مسایل صرفا نگاه تبلیغاتی داشته و بخواهیم 
با طرح آن در جامعه به نوعی سوءاستفاده تبلیغاتی کنیم. از 
این حالت تاسف بارتر این است که اگر میزبانی به رقیب مان 
رسید، مباحثی مطرح کنیم که گویا لابی ها، دست های 
پشت پرده و مسایل سیاسی در میان بوده است. از نظر بنده 
طرح این گونه مسایل، آسیب جدی به افکار و دانش عمومی 
فوتبال در ایران زده و جز اینکه ما را به عقب  ببرد، هیچ ثمره 

دیگری ندارد.

عربستان و تایلند از میزبانی جام ملت ها کنار کشیدند

اماراتتنهارقیبایران
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علمیوسلامت

خوردنیهایتقویتکنندهاستخوانها
سلامت، رشد واستحکام استخوان های بدن نیازمند املاح و مواد معدنی به 
ویژه کلسیم است که بخش عمده ای از این املاح باید از راه برنامه غذایی روزانه 

تامین شوند.
 استخوان های ما در جوانی سالم و محکم هستند اما زمانی که به میانسالی می رسیم 
استخوان ها شروع به نازک شدن می کنند و این فرآیند بعد از قاعدگی در زنان سریعتر 
هم می شود. خوردن غذاهای مناسب و انتخاب رژیم غذایی صحیح و کامل می تواند به 
افزایش تراکم و استحکام این بافت حیاتی کمک کند که برخی از مواد غذایی مفید در 

این زمینه عبارتند از:
شیر، ماست و پنیر

برای داشتن استخوان های قوی به کلسیم احتیاج دارید. میزان نیاز بزرگسالان به 
کلسیم روزانه 1000 میلی  گرم و برای زنان بعد از 50 سالگی و مردان بعد از 70 سالگی 
1200 میلی گرم است. مهمترین منبع کلسیم شیر است. یک لیوان 250 میلی لیتری از 
شیر بدون توجه به اینکه کم چرب یا پرچرب است، 300 میلی گرم کلسیم دارد. کلسیم 
درون یک کاسه ماست با کلسیم موجود در 250 سی سی شیر تقریبا برابر است، پس 
اگر شیر دوست ندارید یا به لاکتوز درون شیر حساسیت دارید می توانید از این جایگزین 
استفاده کنید. در ضمن کلسیم موجود در شیرها و لبنیاتی که لاکتوز آنها گرفته شده با 

سایر لبنیات لاکتوزدار برابر است.
مغزها و خشکبار

دانه های مختلف و آجیل ها می توانند به سلامت استخوان کمک کنند. گردو و تخم 
کتان سرشار از اسیدهای چرب امگا 3 هستند. بادام و بادام زمینی نیز پتاسیم دارند که 
مصرف آنها جلوی از دست رفتن کلسیم توسط ادرار را می گیرد. آجیل همچنین حاوی 

پروتئین است که نقشی کمکی در ساخت استخوان دارد.
سبزیجات

ممکن است از اینکه به شما بگوییم بعضی از سبزیجات چقدر سرشار از کلسیم هستند، 
تعجب کنید. اما سبزیجات برگدار و تیره حاوی مقدار زیادی کلسیم هستند.

ماهی سالمون
سالمون و سایر ماهی های چرب ویتامین D زیادی دارند که برای جذب کلسیم مفید 
است. این ماهی ها همچنین اسید چرب امگا 3 زیادی دارند. تحقیقات ثابت کرده روغنی 
که در ماهی وجود دارد، جلوی از دست رفتن بافت استخوانی در زنان مسن را می گیرد و 

ممکن است بتواند در پیشگیری از پوکی استخوان هم مفید باشد.

خطرنوشابههایشیرینبرایحافظه
متخصصان تغذیه و سلامت هشدار دادند: مصرف روزانه نوشابه های شیرین 

و قندی به حافظه نوجوانان آسیب جدی می زند.
 مصرف نوشابه های قندی در آمریکا از عوامل اصلی شیوع چاقی مفرط در آمریکا 
محسوب می شود. مصرف این نوشیدنی های بدون کالری و پرشکر، عامل اصلی ابتلا به 
دیابت نوع 2 و چاقی مفرط است. این نوشابه ها عامل اصلی افزوده شدن 48 درصد قند 

به رژیم غذایی انسان هستند.
متخصصان سلامت در این مطالعه دریافتند مصرف روزانه نوشابه های شیرین شده با 
ساکروز یا شربت ذرت که حاوی فروکتوز بالا هستند، سبب کاهش توانایی یادگیری و 

حفظ اطلاعات در مغز است. این خطر به ویژه در سنین نوجوانی به اوج خود می رسد.
، متخصصان با مطالعه روی موش های آزمایشگاهی دریافتند وقتی به موش های 
نوجوان نوشابه های قندی داده شد توانایی یادگیری و حافظه آنها دچار مشکل شده و در 

آزمون ها نتایج ضعیفی ارائه کردند.
»اسکات کانوسکی«، سرپرست اصلی این مطالعه و استاد دانشگاه کالیفرنیای جنوبی 
دراین باره گفت: شکی نیست که کربوهیدرات های خاص به ویژه کربوهیدرات های موجود 
در نوشابه های قندی و سایر نوشابه های گازدار سبب اختلال متابولیسمی می شوند. علاوه 
بر این یافته های ما نشان می دهد که مصرف نوشابه های قندی همچنین توانایی عملکرد 
طبیعی مغز انسان و به خاطر آوردن اطلاعات ضروری به خصوص وقتی که مصرف این 

نوشابه ها در سنین پیش از بزرگسالی افزایش یابد، دچار اختلال می کند.
نوشابه های قندی علاوه بر آسیب به حافظه در نوجوانان، سبب التهاب در بخش 
هیپوکامپ مغز که مرکز کنترل یادگیری و عملکرد حافظه مغز است می شود. پیش 
از این نیز متخصصان سلامت هشدار داده اند تا آب را جایگزین اینگونه نوشیدنی های 
مضر و بی خاصیت کنید تا ضمن حذف این ماده غذایی مضر، تغذیه خود را بهبود دهید.

یک فوق تخصص نفرولوژی و پیوند با بیان این که 
بسته به نوع سنگ کلیه، مصرف برخی مواد غذایی 
می تواند سنگ  سازی را تشدید کند، گفت: به طور 
کلی دو نوع مواد در رژیم غذایی برای پیشگیری از 
ابتلا به تمامی انواع سنگ ها باید محدود شود، یکی 

مصرف نمک و دیگری مصرف گوشت قرمز. 
دکتر حشمت اله شهبازیان اظهار کرد: سنگ کلیه از 
بیماری های شایعی است که در میان بیماری های کلیوی 
به خصوص در نواحی گرمسیر مانند خوزستان با آن 
روبه رو هستیم. در آب و هوای گرم و رطوبت بالا، کاهش 
آب بدن از طریق تعریق و تبخیر از راه پوست به شدت 
افزایش پیدا کرده و میزان زیادی از آب بدن دفع می شود. 

وی ادامه داد: مهمترین ارگانی که آب بدن را تنظیم 
می کند، کلیه است و بنابراین کلیه مجبور می شود آب 
را در بدن حفظ کرده و کمتر از راه ادرار آن را دفع کند 
این امر موجب بالا رفتن غلظت ادرار شده و از این طریق، 
هستند،  سنگ سازی  زمینه   که  مواردی  تمام  غلظت 
افزایش می یابد. نتیجه این چرخه، رسوب موارد یاد شده 
و تشکیل هسته اولیه سنگ کلیه است که این هسته 
رفته رفته بزرگ شده و به سنگ کلیه تبدیل می شود.  
شهبازیان نقش توارث را در ابتلا به سنگ کلیه بسیار پر 
رنگ دانست و گفت: توارث نقش بسیار مهمی در ایجاد 
سنگ کلیه ایفا می کند و بسیاری از بیماری هایی که 
زمینه ساز سنگ کلیه هستند، می توانند جنبه های ارثی 

نیز داشته باشند. 
وی با اشاره به نقش رژیم های غذایی و مصرف برخی 
از انواع مواد غذایی در بروز سنگ کلیه عنوان کرد: در 
ایجاد برخی از سنگ ها، مواد غذایی مصرفی از سوی فرد 
می تواند نقش بسیار مهمی داشته باشد. مصرف گوشت 
در ایجاد برخی از انواع سنگ، بنام سنگ سیستینی، بسیار 
تاثیرگذار است. همچنین در سنگ های اسید اوریکی، 
مصرف گوشت قرمز و حبوبات که با مکانیزم تولید اسید 
اوریک بیشتر همراه است، می تواند ایجاد این نوع از سنگ 
کلیه را افزایش دهد.  این فوق تخصص نفرولوژی و پیوند 
کلیه ادامه داد: در بعضی از سنگ های کلسیمی، مصرف 
غذاهای حاوی کلسیم مانند لبنیات می تواند سنگ سازی 
را در بیماران مبتلا به سنگ کلیه افزایش دهد. وی افزود: 
بسته به نوع سنگ، مصرف برخی مواد غذایی می تواند 
سنگ سازی را تشدید کند و به طور کلی می توان گفت 
دو چیز در رژیم غذایی برای پیشگیری از ابتلا به تمامی 
انواع سنگ ها باید محدود شود، یکی مصرف نمک و 
دیگری مصرف گوشت قرمز.  شهبازیان گفت: اساس 
کلیه،  سنگ  به  مبتلا  بیماران  درمان  راه  مهم ترین  و 
پیشگیری از تشکیل سنگ است و مهم ترین عامل در 
این زمینه، مصرف مایعات فراوان و رژیم های غذایی است 
که بسته به نوع سنگ توصیه می شود.  وی ادامه داد: در 
بسیاری از موارد، سنگ کلیه خود به خود دفع می شود 
ولی در صورتی که سنگ بزرگ باشد امکان دفع خود به 
خودی وجود ندارد و باید از راه های سنگ شکن بیرونی و 
درونی، این سنگ ابتدا خرد و سپس از راه مجرای ادرار 
دفع شود. در مورد سنگ های خیلی بزرگ نیز باید گفت 
این سنگ ها از طریق اعمال جراحی باز و گاه بسته از بدن 

خارج می شوند. 

یک فوق تخصص نفرولوژی و پیوند:

مصرف نمک و گوشت قرمز، سنگ کلیه را تشدید می کند 

نی��م ت��ای فن��اوری

یک وسیله ی ورزشی هوشمند می تواند لباس ها را به شکلی حیرت انگیز 
پاک نماید.

پژوهشگران از ساخت یک ماشین لباسشویی جدید و حیرت انگیز خبر دادند که 
به شکل یک تردمیل ورزشی است.گفتنی است، این ماشین لباسشویی که به صورت 
WHEEL و حالت چرخشی دارد، در یک محفظه ی دایره ای شکل قرار دارد و فرد 
همزمان با ورزش کردن و مشاهده تلویزیون از طریق یک LED هوشمند می تواند با 
انرژی جنبشی ناشی از دویدن لباس های خود را بشوید.کارشناسان این تردمیل ورزشی 

را جزء فناوری های برتر سال 2014 معرفی کرده اند.
این ماشین لباسشویی می چرخد و می تواند آلودگی های لباس را پاک نماید و تنها در 
عرض 10 دقیقه یک لباس تمیز بدون چروک به دست آورد. این ماشین لباسشویی از 

فناوری هوای فشرده گرم برای خشک کردن البسه استفاده می کند.

خودروییبرایفرارازترافیکشهری

خودرویی به منظور فرار از ترافیک های شهری طراحی شده است که قادر به پرواز 
و حرکت در زیر آب و روی زمین است.

 Vladimir Pirozhkov و تحت نظارت Astra Rossa خودرویی پرنده و ابتکاری توسط
توسعه یافته است که به منظور فرار از ترافیک های شهری پیش بینی شده است.

این وسیله نقلیه با نام Sky and Water زاییده افکار»دیمتری اشتوک« است که یک 
وسیله نقلیه آوانگارد همه کاره است و در واقع یک خودروی آبی، خاکی و هوایی است.

Sky and Water قادر است مانند هلیکوپتر پرواز کند، مانند یک زیر دریایی به عمق دریا 
برود و روی زمین حرکت کند؛ دارای یک اطاقک است که گنجایش دو سرنشین دارد.

افشایتاثیرصداهایبلندبرمغز
قرارگرفتن طولانی مدت مغز در معرض صداهای بلند، چگونگی پردازش کلام 
توسط این عضو حیاتی را تغییر داده و دشواری تشخیص دادن صداهای کلامی 

را افزایش می دهد. 
این نخستین بار است که محققان دانشگاه تگزاس در دالاس چگونگی اثرگذاری 
ناشنوایی ناشی از صدای بلند )NIHL( را بر تشخیص صداهای کلامی توسط مغز 
بررسی کرده اند.  قرارگرفتن در معرض صداهای شدیدا بلند منجر به آسیب رسانی مداوم 
به سلول های مو می شود که به عنوان گیرنده های صدا در گوش عمل می کنند. زمانی که 
این سلول ها آسیب می بینند، دوباره رشد نمی کنند و این امر منجر به ناشنوایی می شود. 
بنا بر تحقیق جدید، چنین عارضه ای دارای اثرات مستقیم بر چگونگی پاسخ دهی مغز 

به کلام است. 

تخیلی طراحیهواپیماییباالهامازفیلمهایعلمیـ
یک طراح با الهام از فیلم های 
علمی � تخیلی، هواپیمایی جمع 
و جور، سریع و نرم طراحی کرده 

است.
هواپیمای  یک   12-Sting R  
و  است  آینده  به  مربوط  تخیلی 
 Ramees زاییده فکر طراحی به نام
از  که  است   Muhammed
فیلم های علمی تخیلی الهام گرفته 

است.
با  جت  مدل  یک  هواپیما  این 
و  است  عمودی  فرود  و  برخاست 
برای استفاده های نظامی، غیرنظامی 

و سفرهای کوتاه طراحی شده است.
هواپیمای فوق دو موتور جت در عقب دارد که توسط آنها به حرکت در می آید؛ دارای دو 
بال شبیه به حشره است که می تواند توسط آنها افقی حرکت کند و پروانه های پنهان آن 
از Quinjet الهام گرفته شده است و تمام این ویژگی ها، هواپیما را قادر به پروازی روان 
می کند؛ این هواپیما خیلی جمع و جور است و به اندازه کافی سبک، نرم و سریع حرکت 

می کند.

رمزگشاییاززبانمرموزپنگوئنها
براینخستینبار

تیمی از محققان ایتالیایی برای نخستین بار، 48 پنگوئن  آفریقایی را مطالعه کردند 
و دریافتند آن ها نه تنها شش صدای متمایز تولید می کنند بلکه قادر به شناسایی 

این صداها در بافت های مختلف هستند. 
دانشمندان همواره در حال مطالعه رفتار پنگوئن ها، الگوهای جفت گیری و روابط شان بوده اند 
اما صداهای آن ها فقط در سطح پایه شناسایی شده بودند. با این حال، در مطالعه جدید 
به رهبری »دکتر لیویو فاوارو« از دانشگاه تورین، صدها صدای صوتی ویدیویی و شنیداری 

پنگوئن ها ضبط، جمع آوری، گروهبندی و در نهایت از لحاظ صوتی تحلیل شدند. 
تمامی این صداها از جمعیت 48 پنگوئن باغ  وحش »زووم« در تورین جمع آوری شدند. 
این گروه شامل 15 نر، 17 ماده، هشت پنگوئن جوان بین سنین سه تا 12 ماهگی و هشت 

جوجه بودند. 
نتایج نشان داد تمامی پنگوئن ها دارای چهار تلفظ صوتی )vocalisation( اساسی بودند: 
صدای تماس که توسط پرندگان تنها ساطع می شود، صدای مشاجره ای که خشم فردی ایجاد 
می کند، صدای هیجانی که پرنده در طول فصل جفت گیری بیان می کند و نوعی صدای دو 

طرفه که توسط جفت ها در لانه هایشان ایجاد می شود. 
نویسندگان این مقاله همچنین دو تلفظ صوتی متمایز را شناسایی کردند که به عنوان 

صداهای التماس آمیز توسط جوجه ها در شکل »بیپ« و یک ناله التماس آمیز تفسیر شدند. 
پنگوئن آفریقایی نوعی پرنده دریایی بسیار اجتماعی و کلامی است اما توصیفات تلفظ صوتی 

این حیوان تا به امروز به توصیف های اساسی صداهایش محدود شده بود. 
گروهبندی تلفظهای صوتی پرنده حائز اهمیت است زیرا امکان انجام مقایسه ها بین گونه ها 
و افراد را فراهم کرده و در برنامه ریزی مدیریتی کارآمد و استراتژی های حفاظتی دخیل خواهد 

بود. 

ایرانیان روبات های حمل کننده می سازند؛

اجرایفرمانازطریقپیامکوامواجرادیویی
روبات های هوشمند ایرانی به عنوان روبات های حمل کننده توسط محققان 
ایرانی در پارک فناوری پردیس ساخته می شوند. این روباتها قادر هستند 

قطعات را در هر ابعادی حمل کنند.
پویا خادمیان گفت: اکنون در حال طراحی روبات های حمل کننده هستیم که بتوانیم 

در صنایع مختلف از این روبات ها استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه طراحی روبات های حمل کننده از مرحله طراحی تا مرحله پایانی 
بر عهده خودمان است، عنوان کرد: این روبات ها با دستیابی به دانش فنی طراحی و 
ساخت در کشور به وجود آمده اند. خادمیان با اشاره به اینکه وظیفه اصلی روبات های 
حمل کننده، جابجایی قطعات در انبار است، اظهار داشت: تمام روبات های ساخته شده در 
دنیا امکان جابجایی قطعات در محیط با اندازه ای خاص را دارند که در مقابل، روبات هایی 

که ما می سازیم در هر ابعادی قطعات 
را حمل می کنند.

ها  روبات  اینکه  به  اشاره  با  وی 
نظامی  صنایع  در  بیشتر  می توانند 
کاربرد داشته باشند، گفت: روبات های 
هوشمند می توانند از طریق پیامک، 
صدا، نوشتار، امواج رادیویی و بارکد 
فرمان بگیرند و این فرمان را اجرایی 
کنند. خادمیان یادآورشد: روبات ها 

می توانند جایگزین خوبی برای نیروهای انسانی باشند چرا که خطاهای انسانی را در 
حمل قطعات ندارند. وی با بیان اینکه در طراحی روبات های هوشمند 25 درصد پیش 
رفته ایم، اذعان داشت: امید داریم که تا پایان شهریورماه سال 1394 ساخت این روبات ها 

به پایان برسد.

چاقیمنجربهکاهشاستقامتکاریمیشود
ایمان: محققان دریافتند که افراد چاق در مقایسه با دیگران زودتر خسته 

شده و از استقامت کاری کمتری برخوردارند.
محققان دریافتند که افرادی که چاق هستند و در مشاغل تولیدی مشغول هستند، 

نسبت به افراد دیگری که وزن کمتری دارند، از استقامت کمتری برخوردارند.
در این تحقیقات 32 نفر که نیمی از آنها چاق بودند و نیمی دیگر که از وزن طبیعی 
برخوردار بودند، مورد بررسی قرار گرفتند و افرادی که چاق نبودند، در مقایسه با افراد چاق، 

60 درصد استقامت بیشتر در کارشان داشتند.
افراد چاق با قدرت کمتر و افزایش ناراحتی و کاهش عملکرد در کار همراه بودند؛ 
شرکت کنندگان در این تحقیق 50 تا 65 سال سن داشتند و توانایی های افراد براساس 

وزن انجام گرفت.
محققان هیچ نوع رابطه علت و معلولی را مطرح نکردند و تنها به ارتباط این دو یعنی 

چاقی و توانایی کمتر در کار اشاره کردند.
با توجه به تحقیقات، بیش از 1/5 میلیارد بزرگسال که به عنوان دارای اضافه وزن 
طبقه بندی شده اند در سراسر جهان وجود دارد و شیوع چاقی بیش از 30 سال گذشته 

دو برابر شده است.
چاقی می تواند در عضلاتی که کار می کنند،  تأثیر گذارد و به کاهش جریان خون و 
کاهش میزان اکسیژن و انرژی در عضلات منجر شود؛ افرادی که چاق هستند نسبت به 

افراد دیگر زودتر خستگی عضلانی را تجربه می کنند.

بیماراناوتیسمیباچهمشکلاتیمواجهند؟
ایمان: یک فوق تخصص روانپزشکی کودک گفت: بیماری اوتیسم به طور 
کامل درمان نمی شود بنابراین درمان هایی که صورت می گیرد تنها به منظور 

کنترل بیماری است. 
دکتر فرشته شکیبایی با بیان اینکه علامت اصلی بیماری اوتیسم اختلال در ارتباط 
با برقرارکردن با دیگران است، اظهار کرد: مبتلایان به اوتیسم ارتباط چشمی، کلامی و 
عاطفی مناسب با طرف مقابل برقرار نمی کنند و قادر به برقراری ارتباط با والدین، افراد 

آشنا و غریبه نیستند. 
مسؤل کارگروه پژوهشی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان به علائم و نشانه های دیگر ابتلا 
به اوتیسم اشاره کرد و ادامه داد: بیماران اوتیسم رفتارهای تکراری و کلیشه ای داشته و 
علاقه خاصی به برخی از اجسام دارند. برای نمونه یک نخ و یا تکیه ای از اسباب بازی را 

مدت ها در دست می گیرند. 
این فوق تخصص روان پزشکی کودک و نوجوان با بیان اینکه اوتیسم در پسران شایع تر 
از دختران است، گفت: شروع بیماری از بدو تولد است و معمولا در سنین کمتر از یک 

سالگی تا سه سالگی قابل تشخیص است. 
شکیبایی با بیان اینکه درمان هایی که برای اختلال اوتیسم انجام می شود به منظور 
کنترل بیماری و کاهش بیماری است، اضافه کرد: بیماری اوتیسم به طور کامل درمان 

نمی شود بنابراین درمان هایی که صورت می گیرد تنها به منظور کنترل بیماری است. 
وی به مشکلات افراد مبتلا به اوتیسم در جامعه اشاره کرد و ادامه داد: بیماران اوتیسم 
هیجانات غیرعادی دارند و بی دلیل گریه می کنند، می خندند و یا جیغ می زنند و گاهی 

بروز این هیجانات بسیار شدید است. 
مسؤل کارگروه پژوهشی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با بیان اینکه اختلال اوتیسم 
به  مبتلا  از کودکان  برخی  ماندگی ذهنی است، خاطرنشان کرد:  از عقب  متفاوت 
عقب ماندگی رفتارهایی مشابه با کودکان اوتیسم دارند، البته ممکن است بیمار به هر دو 

اختلال مبتلا باشد. 

یکیازعواملایجادسرطان
درآشپزخانههاوجوددارد

ایمان: رئیس جامعه متخصصان داخلی ایران با اشاره به اینکه هنوز هم برخی 
سرطان ها ناشناخته هستند، گفت: استفاده از مایکروویو می تواند موجب ابتلا 

به سرطان شود.
دکتر ایرج خسرونیا رئیس جامعه متخصصان داخلی ایران در نشست خبری کنگره 
سالیانه متخصصان داخلی ایران با اشاره به اینکه تعداد مرگ و میرهای ناشی از سرطان ها 
در کشور ما از کشورهای دیگر بیشتر است بیان داشت: متأسفانه سرطان سینه در زنان 
و پوست در مردان حرف اول را می زند. وی افزود: در کشور ما زنان با درمان های خانگی 
و خوددرمانی کار را پیش می برند و برای بررسی به پزشک مراجعه نمی کنند در حالی 
که باید هر شش ماه یک بار به پزشک مراجعه کرده تا چنانچه به این بیماری مبتلا یا 
مستعد آن هستند اقدامات درمانی صورت گیرد. وی همچنین از افزایش سرطان های 
دستگاه گوارش به دلیل تغییر رژیم غذایی در کشور خبر داد و گفت: استفاده از ناس 
موجب سرطان مری می شود و به کار بردن داروهای زیاد و خوددرمانی نیز عامل ایجاد 
سرطان های گوارش در کشور است به گفته خسرونیا خوردن مسکن ها موجب تحریف 
سیستم گوارش می شود که موجب زخم معده و در   نهایت سرطان معده می شود.  وی 
همچنین از ابتلای 90 درصد افراد جامعه به میکروب هلیکو باکتر خبر داد و تصریح 
کرد: عفونت های هلی کوباکتر موجب سرطان معده و اثنی عشر می شود که رعایت اصول 
بهداشتی مانند جدا کردن ظروف، استفاده از وسایل شخصی مانند مسواک و حوله می تواند 
جلوی این بیماری ها را بگیرد. وی گفت: رسانه ها باید در خصوص آگاهی مردم نسبت به 
عفونت معده و سیستم گوارش به عموم جامعه آگاهی برسانندرئیس جامعه متخصصان 
داخلی ایران بد ترین نوع سرطان را پانکراس عنوان کرد و اظهار داشت: استعمال دخانیات 
مهم ترین عامل ابتلا به سرطان پانکراس در ایران است وی ادامه داد: دود قلیان حاوی مواد 
سرطان زا است و قارچ موجود در آن موجب عفونت سیستم تنفسی می شود. وی از وزارت 
بهداشت، سایر وزارتخانه ها و مجلس خواست تا با عزم راسخ و اختصاص بودجه کافی به 

تشخیص و درمان بیماری ها بپردازند.

ایننوعبستنیراهیچوقتنخورید!
ایمان: تغذیه مناسب برای کودکان در سنین مختلف رشد، متفاوت است ولی 
استفاده از برخی محصولات غذایی، معمولا همیشه رایج است، بخصوص در 

سنین اوایل کودکی برخی خوراکی ها زیاد مصرف می شود.
محمدجواد حسین زاده، متخصص تغذیه گفت: مصرف برخی مواد غذایی فرعی که 
تحت عنوان تنقلات از آنها یاد می شود، در مدت زمان کوتاه، انرژی زیادی را وارد بدن 
فرد می کنند. بنابراین نیاز است از همان کودکی محدودیت در مصرف آنها وجود داشته 

شود.
حسین زاده ادامه داد: یکی از تنقلاتی که نسبتا حاوی ارزش غذایی هم هست، 
بستنی هایی است که حاوی ترکیبات شیر است و مواد معدنی و پروتئین دارد. بنابراین 
استفاده از بستنی در حجم  و تعداد محدود برای کودکان منعی ندارد.ضمن اینکه در 
مورد کودکانی که اضافه وزن و چاقی دارند، تعادل و محدودیت در مصرف باید لحاظ 

شود.
این متخصص تغذیه بیان کرد: مصرف بستنی هایی که معمولا بشکل یخی و در 
شکل های بسیار زیبا و اشتها برانگیز تولید می شود، مضر است. چرا که در این نوع بستنی ها 
از مواد حاوی رنگ  و نگهدارنده استفاده شده که در طولانی مدت با تولید مواد اکسیدان و 

سرطانزا، مشکل زا می شوند. 

کوچکترینپریزبرققابلحملدنیا!
عمر نسبتا کم باتری در گجت های همراه امروزی نظیر تبلت و اسمارت فون ها و …، 
یکی از بزرگترین معضلات استفاده از این ابزار ها است.همین موضوع باعث شده تا 
کمپانی های کوچک و بزرگ مختلف مشغول طراحی و عرضه انواع شارژر های قابل 
حمل شوند.یکی از جدیدترین این محصولات شارژی با نام ChargeAll است که 

به ادعای سازندگان آن ” کوچکترین پریز قابل حمل دنیا ” است.
سازندگان ChargeAll می گویند: پریز برق قابل حمل این شرکت اولین شارژر قابل 
حملی است که دارای یک پریز برق دیواری است و مشکل نیاز به جستجو برای پریز برق 
در فرودگاه، رستوران و یا هر جای دیگری را از سر راه بر می دارد. علاوه بر پریز برق دیواری، 
شبیه به اغلب شارژر های قابل حمل، این شارژر نیز پورت هایی برای میکرو USB و کابل های 
Lightning دارد. با داشتن هر دو پریز برق دیواری و پریز USB این شارژر قابل حمل باید 
بتواند تمام دیوایس های شما شامل لپتاپ، تبلت و تلفن همراه را شارژ کند. البته این شارژر 

برای دستگاه هایی که نیازمند برق بیشتر از 85 وات)مثل مایکرو ویو( هستند، قابل استفاده 
نیست.

رفعمشکلایجادتحریکپوستیوسوختگی
درساعتهایهوشمندLGباآپدیتجدید

 G برای  جدیدی   firmware انتشار  با   LG شرکت  پیش  ساعاتی 
Watch های خود سعی در رفع نگرانی ها در این مورد کرد. بر طبق گزارشات 
پین های طلایی رنگ پشت ساعت باعث تحریکات پوستی و در مواقعی حتی 

باعث سوختگی پوست نیز شده است. با گجت نیوز همراه باشید.
بر اساس گزارش وبسایت Android Police   علت این سوختگی وجود بک 
جریان الکنریکی پیوسته است که به پین های POGO پشتی در زمان پوشیدن آن 

ارسال می شود.
سایر کاربران نیز ار تغییر رنگ و خوردگی این پین ها در زمان تماس عرق دست با 
آن ها خبر می دهند. این بروزسانی که هنوز توسط LG برای آن خبر رسانی نشده است 

جهت قطع این جریان الکتریکی در مواقع استفاده دستگاه آماده شده است.
یکی از کارشناسان بخش پشتیبانی LG به یک خریدار G Watch گفته است که 
“با وجود اینکه این مسئله تاثیری بر روند شارژ  ساعت نداشته و ساعت همچنان کاملا 
امن است، LG آپدیتی را برای قطع جریان برق در زمانیکه دستگاه روی شارژ نباشد را 
 G طی چند روز آینده منتشر خواهد کرد. این بروزسانی به صورت خودکار در تمامی
Watch ها نصب خواهد شد. ما از تمامی کابران LG بخاطر صبرشان و مسائل پیش 

آمده عذر خواهی می کنیم.”
اگر شما کاربران گجت نیوز از استفاده کنندگان این ساعت هستید و مشکل مشابه 

داشتید، لطفا آن را با ما در میان بگذارید.

وسیلهورزشیهوشمندی
کهلباسهایتانراتمیزمیکنند

ایمان: یک متخصص اطفال با تاکید 
باور عمومی مردم،  اینکه برخلاف  بر 
نباید به نوزاد ترنجبین و شیرخشت 
داد، گفت: مصرف این مواد تاثیری در 

پاک  کردن روده های نوزاد ندارد. 
اینکه  به  اشاره  با  فهیمیان  آزاده  دکتر 
شیرخشت و ترنجبین شیره  پرورده چند 
 )Frene(  نوع گیاه از طایفه  زبان  گنجشک
ایجاد  توسط  یا  و  به  خود  است که خود 
شکاف با دست یا در  نتیجه  گزش حشرات 
از برگ ها و شاخه های جوان آنها به  دست 
می آید، گفت: شیرخشت و ترنجبین اقسام 
بسیار دارند و به دو دسته شیرخشت های 
ملین و شیرخشت های خلط  آور تقسیم 

می شوند. 
وی گفت: یک  نوع شیرخشت، مخصوص 
ایران است که ترنجبین نام دارد. گیاه آن 
های  برگ  و  ریز  بسیار  خارهایی  دارای 
نقاط  در   که  است  نازک  ساقه   و  کوچک 

ترشح  صمغی  از  آن  و  می روید  خشک 
می شود که به  شکل ذرات و دانه های ریز 
مخلوط با خارهای گیاه در بازار به فروش 
می رسد. این گیاه را در جنوب ایران خارشتر 
و خاربز می نامند. در طب  قدیم آن را در 
قدری آب  گرم حل کرده و به  عنوان ملین 
در حالات تب دار و در یبوست های ساده 
به عنوان ملین و یا مسهل مصرف می کردند. 
فهیمیان گفت: ترنجبین و شیرخشت 
از همان ابتدای ترشح خود که به  تدریج 
روی ساقه  گیاه روی  هم انباشته می شود، 
بنا  به مزه   شیرین و خاصیت مغذی اش، 
به  را  شته ها  و  قارچ ها  حشرات،  انواع 
 سوی خود جذب می کند و وقتی انواعی 
آن  روی  درشت  و  ریز  موجودات  این  از 
 چسبیدند، قادر به فرار نبوده و پیکر آلوده  
آنان در درون این ترشحات صمغی  شکل 
ترشح  بعداز  افزود:  مدفون می شود.  وی 
مقدار کافی این صمغ و خشک  شدن آن، 

آنها می روند  برداشت  به  سراغ  کشاورزان 
را در مکان های  آنها  بعد  از جداسازی،  و 
غیربهداشتی و آلوده به انواع فضولات گاو 
و گوسفند، سوسک و مگس انبار می کنند.  
این متخصص اطفال یادآور شد: متأسفانه 
با استناد به یک باور قدیمی و سنتی که 

افتاده  جا  ما  باسواد  افراد  میان  در  حتی 
است، به محض این  که نوزاد از بیمارستان 
به  منزل منتقل می شود، برای رفع هرنوع 
کردن  پاک   برای  احتمالی،  مرض  و  درد 
روده های نوزاد، این معجون همه کاره و اما 

مملو از آلودگی را به نوزاد می دهند. 

یک متخصص اطفال:
مصرفترنجبینوشیرخشتتاثیری

درپاککردنرودههاینوزادندارد

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یکباب ساختمان  پلاک 10927/23 اصلی واقع در 
بخش 1 قم اراضی خ . 45 متری صدوق ک 46/1 پ 12که بنام حبیب اله هدیه 
لو فرزند هدایت اله میباشد. میباشد. در جریان ثبت ا ست که بعلت تبصره واحده 
ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نموده لذا بنا 
به تقاضای کتبی طی وارده 18538ـ 93/5/6 تحدید حدود پلاک مذکور در روز 
چهارشنبه مورخ 93/6/5 ساعت 8/30 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام میگیرد 
. بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و نماینده قانونی آنها اعلام 
می دارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از 
تاریخ تنظیم صورت مجلس به مدت یک ماه خواهد و اعتراضات مجاورین طبق ماده 
20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد .ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 
معترض ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی 

تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این  اداره ارائه  نماید./
 جعفر کاظمی � رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مهدی غفاریان با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت  دفترچه ای ششدانگ پلاک 1/596/1334اصلی در بخش 4ثبت قم بشماره 
سریال 4765178 الف 82 در صفحه 549 دفتر 19 ذیل ثبت 2080 بنام سید 
حسین موسی زاده برقعی صادره و تسلیم  شده که مع الواسطه طی سند 42447ـ 
75/8/27 دفتر 11 قم به وی انتقال که نامبرده اعلام داشته که سند مالکیت در اثر 
سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است  لذا 
مراتب  به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک  نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و 
یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت  
10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد.
کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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همه ما کم و بیش دچار روزمرگی شده ایم و از 
آن به تنگ آمده ایم. با خود فکر می کنیم کاش 
زندگی کمی از این بهتر بود، کاش لحظات شاد 

بیشتری را تجربه می کردیم، 
کاش از زندگی بیشتر لذت می بردیم، کاش... این 
جملات را می توان تا بی نهایت ادامه داد. اما اگر خوب 
به دور و برمان نگاه کنیم می بینیم که زندگی جریان 
دارد و اگر با آن همراه نشویم این ما هستیم که عقب 

می مانیم، نه زندگی.
اما چطور می توان با ناامیدی، روزمرگی، از دست دادن 
انگیزه و شور و شوق به زندگی شاد ادامه داد؟ چرا با 
وجود این که اغلب مردم به آن چه می خواهند می رسند 
احساس کسالت و رخوت و روزمرگی می کنند؟ آیا راهی 

برای برون رفت از این مشکل وجود دارد؟
روزمرگی  چرایی  و  سوالات  این  پاسخ  یافتن  برای 
و  پزشک  روان  ناظری  علی  دکتر  های  صحبت  پای 
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی 
تهران نشستیم. وی درباره پدیده روزمرگی توضیح می 
دهد: این پدیده از چندین جهت قابل بررسی است. اگر 
بخواهیم روزمرگی را تعریف کنیم باید بگوییم وقتی انجام 
کارها شکلی کلیشه ای، یکنواخت و بدون تنوع پیدا کند 
و دائما در حال تکرار باشد و نوعی از پیشرفت توأم با 
انگیزه ،شوق و انرژی در آن وجود نداشته باشد می گوییم 

روزمرگی رخ داده است.
روزمرگی در مراحل مختلف زندگی انسان به سراغ او 
می آید و در هر دوره مشخصات خاص و احیانا مشترکی 
دارد. کاهش توانایی داشتن شوق و انگیزه و لذت نبردن 
از زندگی و نداشتن شادی در زندگی در روزمرگی وجه 
مشترک انسان در دوره های مختلف زندگی است. به 
پیدا کردن  اگر فرد در  نوجوانی  عنوان مثال در دوره 
هویت انسانی خود با مشکل روبه رو شود، انگیزه خود 
را از دست می دهد. او که برای یافتن هویت و شخصیت 
اجتماعی خود دچار سردرگمی شده است، هدفی ندارد، 
با همسالان خود نمی تواند ارتباط برقرار کند و نتیجه این 
رفتارها این است که نوجوان نمی تواند درس بخواند یا 
گاهی دچار نابهنجاری های اجتماعی و رفتاری می شود. 
در دوره جوانی، جوانان به علت ناتوانی در ایجاد صمیمیت 
با انسان های پیرامون خود چه همسالان و چه سایر افراد 
جامعه دچار محدودیت در روابط اجتماعی می شوند و 
در نهایت به انزوا دچار می شوند. نمونه هایی از این دست 
جوانان را می توانیم ببینیم که در اوج جوانی دارای شغل 
و فعالیت اجتماعی هستند اما منزوی هستند و این شکل 

از زندگی آن ها را به سمت روزمرگی هدایت می کند.
دکتر ناظری معتقد است روزمرگی بیشتر در میانسالی 
به سراغ افراد می آید، زیرا پدیده مولد و مفید بودن در 
این سنین یعنی 40 تا 60سالگی بسیار حائز اهمیت 

است. وی ادامه می دهد: انسان در این سن احتیاج دارد 
که احساس مفید بودن داشته باشد، به لحاظ خانوادگی و 
فرهنگی نیازهای خود را برطرف کرده و از نظر شغلی نیز 
وجهه اجتماعی خوبی به دست آورده و کار مفیدی در 
اجتماع انجام دهد. اگر فردی به هر دلیلی توانمندی های 
لازم را در خود احساس نکند و با توده ای از آرزوهای 
سرکوب شده و برآورده نشده روبه رو باشد و با نگاه به 
گذشته و فرصت های از دست رفته احساس یاس و 
ناامیدی کند، اندک اندک روحیه و انگیزه خود را از دست 
می دهد و دچار زندگی یکنواخت و کسل کننده ای می 
شود. چنین شخصی ممکن است خود را درگیر مسائل 
جزئی در شغلش کند و به جای فکر کردن به خلاقیت 

و نوآوری، انرژی خود را در یک مسیر بیهوده تلف کند.
پس از 60 تا 65 سالگی نیز روزمرگی می تواند به 
انسان آسیب برساند، زمانی که فرد سالمند دچار یاس 
شده و با دیدن دوستان و اقوام فوت شده، بیش از هر 
و  یکنواختی  از  کند  می  فکر  مرگ  به  دیگری  زمان 
روزمرگی زندگی اش شکایت می کند و از آن می نالد. 
به این ترتیب می توان دریافت اولین و مهم ترین نکته 
این است که روزمرگی در هر مقطعی می تواند به سراغ 
انسان بیاید اما در حوزه روانپزشکی بیماری هایی مثل 
افسردگی نیز می تواند روزمرگی را تشدید کند در چنین 
وضعیتی انسان به واسطه بیماری که می تواند افسردگی 
ضعیف یا انواع شدید بعضی بیماری ها را شامل شود، 
دچار از دست دادن لذت زندگی، از دست دادن انگیزه و 
شور و شوق زندگی می شود و هم زمانی این مشکل با 
چند عارضه دیگر مثل اختلالات اضطرابی وضعیت بیمار 
را تشدید می کند.از سویی نوع شغل افراد نیز در ابتلا 
به روزمرگی موثر است. بعضی مشاغل فاقد خلاقیت، 
تکراری و یکنواخت مثل کار در کارخانه یا ادارات فرد 
را دچار یکنواختی و کسالت می کند در چنین شرایطی 
آپارتمان،  در  زندگی  ترافیک،  مثل  محیطی  عوامل 
مسیرهای کلیشه ای برای رفت و آمد و سبک زندگی 
یکنواخت و تعیین روزهای تعطیلی و کاری به یکنواختی 

و روزمرگی دامن می زند.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی 
درباره تاثیر شخصیت افراد در دچار شدن به روزمرگی 

توضیح می دهد: 
بعضی افراد اکثر کارها را به خاطر انجام وظیفه انجام 
می دهند، گویا دارند زندگی می کنند تا وظایف خود 
را انجام دهند و مسئولیت هایی را از روی دوش خود 
بردارند و یا برای جلب رضایت سایرین تلاش می کنند. 
آن ها در مدت زمان طولانی، نخواهند توانست از زندگی 
و کارشان لذت ببرند و احتمال این که دچار یکنواختی 
شوند، بسیار زیاد است. معمولا 2 دسته از آدم ها بیشتر 
دچار یکنواختی و روزمرگی می شوند یک دسته کسانی 

که انسان های کمال گرایی هستند در رده شخصیت 
های وسواسی قرار می گیرند. این شخصیت ها در هر 
کاری وسواس فوق العاده ای به خرج می دهند و انجام 
وظایف را کاری بسیار مهم قلمداد می کنند و گاهی 
کارهایی را که وظیفه شان نیست بسیار مهم ارزیابی می 
کنند و از این جهت از انجام کارها لذت نمی برند. هم 
چنین کسانی که اعتماد به نفس پایینی دارند و دائما 
احساس عذاب وجدان می کنند و حالاتی از خودآزاری 
دارند، بیهوده تلاش می کنند به جای کسب لذت های 
فردی، در برآورده کردن نیازهای دیگران پیش دستی 
کنند آن ها لذت اندکی از زندگی می برند و به سرعت 
دچار روزمرگی می شوند. هم چنین افرادی که دارای 
شخصیت اضطرابی هستند، بیشتر دچار روزمرگی می 
برنامه  به لحاظ ساختارشناختی فکری در  شوند زیرا 
ریزی، تعیین اهداف و استراتژی در زندگی و تحریف 
در مفاهیمی همچون شکست و پیروزی، خوشبختی و 
بدبختی، دچار حالات افراطی می شوند و با هر مسئله ای 
با اضطراب هرچه تمام تر برخورد می کنند. به اصطلاح 
آن ها آدم هایی هستند که زندگی را به خودشان بسیار 
سخت می گیرند و به همین دلیل به سرعت فرسوده و 

خسته می شوند و روزمرگی آن ها را از پا می اندازد.
دکتر ناظری با اشاره به ابتلای یک سوم افراد جامعه 
انسانی به افسردگی می گوید: صدمات ناشی از روزمرگی 
را می توان به ابتلا به بیماری افسردگی و یا مشاهده 
علایم آن مرتبط کرد. افسردگی به تنهایی یک عامل 
مخرب در سلامت جسمی و روانی انسان است و کاهش 
ارتباطات خانوادگی،  بازده شغلی و اجتماعی، کاهش 
کاهش توانمندی و گرایش به سمت لذت جویی های 

آنی که اغلب مضر هستند را به دنبال می آورد.
اغلب معتادین به موادمخدر کسانی هستند که برای 

فرار از روزمرگی به کسب لذت های آنی روآورده اند.
اولین گام برای مقابله با این پدیده این است که والدین 
باید هوشیارانه در مراحل مختلف رشد به تربیت صحیح 
فرزندان اقدام کنند. نوجوانی که در سن نوجوانی مشکل 
هویت اجتماعی خود را حل نکرده بیش از سایرین در 
خطر دچار شدن به روزمرگی قرار دارد توجه به بهداشت 
روان مردم در جامعه توسط ارگان های مربوطه و تلاش 
برای ارتقای اطلاعات و آگاهی مردم باعث می شود فرد 
بانشاط و شادابی بیشتری به زندگی ادامه بدهد. هم 
چنین از نقش عوامل معنوی و مذهبی نمی توان غافل 
شد زیرا  آدم هایی که از میانسالی عبور کرده اند بهتر 
می توانند با انجام امور مذهبی یکنواختی و روزمرگی را 
پشت سر بگذارند.مبارزه با روزمرگی از سویی دیگر باید 
با تغییرات سبک زندگی، تغییر نگرش به زندگی، جلب 
کمک و حمایت دیگران و استفاده از تکنیک هایی مثل 

یوگا و مدیتیشن انجام بگیرد.

روزمرگی، چرا؟  اجرایطرححفظموضوعیقرآنکریم
ازمهرماهدرمدارس

ایمان: معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش ضمن اعلام این 
خبر که طرح »حفظ موضوعی قرآن کریم« از مهرماه امسال اجرایی می شود 
گفت: این طرح در پایه های مختلف تحصیلی به صورت داوطلبانه اجرا می شود.

دکتر حمیدرضا کفاش  به سیاست های بیست گانه پرورشی که چندی پیش از سوی 
وزیر آموزش و پرورش ابلاغ شد اشاره و اظهار کرد: معاونت پرورشی برنامه های سالانه اش 

را بر اساس این سیاست ها تنظیم کرده است.
وی افزود:  به عنوان مثال نخستین بند این سند، تقویت، گسترش و تعمیق انس با قرآن 
کریم و سیره پیامبر اکرم )ص( و توسعه و ترویج فرهنگ اقامه نماز در مدارس و ادارات 

آموزش و پرورش با حضور مستمر مدیران در نمازهای جماعت است.
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه در همین راستا ابتدا 
برنامه های موجود از جمله فعالیت مدارس قرآنی را مورد ارزیابی قرار دادیم گفت: بخشی از 
فعالیت مدارس قرآنی در صبح و بخشی در بعدازظهر صورت می گیرد که صبح ها موظفند 
و بعدازظهرها فوق برنامه دارند. پس از ارزیابی ها در نهایت به این نتیجه رسیدیم که توسعه 

کمی این مدارس را متوقف و کیفیت بخشی را ارتقا دهیم.
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: قصد داریم کیفیت آموزش 
در مدارس قرآنی را افزایش دهیم، امکانات مورد نیاز را در اختیارشان بگذاریم و اشکالات 

را رفع کنیم تا بتوانند فعالیت های قرآنی را توسعه دهند.
کفاش درباره برنامه های پیش رو برای تحقق این بند از سیاست های بیست گانه 
پرورشی اظهار کرد: برنامه ای تحت عنوان طرح حفظ موضوعی قرآن کریم در این راستا 
طراحی شد. در حال حاضر حفظ آیات قرآن را داریم که از نیم جزء  شروع می شود تا حفظ 
کل آیات قرآن کریم ادامه می یابد، اما برخی دانش آموزان هستند که استعداد حفظ کل 
قرآن کریم را ندارند، این دانش آموزان را رها نمی کنیم و به دنبال برنامه ای برای آنها هستیم 

تا به صورت موضوعی آیاتی را حفظ کنند.
وی افزود: در این صورت وقتی او درباره طبیعت، خلقت، ارتباط با خدا یا دعا صحب 
می کند آیاتی از قرآن را نیز درباره آن فراگرفته و به کار می برد. در واقع حفظ موضوعی 

قرآن متناسب با سبک زندگی است و خود دانش آموزان به آن علاقه دارند.
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش ضمن اعلام این خبر که طرح حفظ 
موضوعی قرآن کریم از مهرماه امسال اجرایی می شود گفت: این طرح در پایه های مختلف 

تحصیلی به صورت داوطلبانه اجرا می شود.

نقشتنبیهبدنیبرتقویترفتار
نامطلوبکودکان

اینکه  بر  تاکید  با  روانشناس  یک 
یک  عنوان  به  کودکان  کردن  تنبیه 
روش تربیتی هرگز توصیه نمی شود 
گفت: تنبیه بدنی می تواند در عمل، 
نقش تقویت کننده رفتار نامطلوب را 
داشته باشد و تنبیه گاه می تواند دارای 

خطرهای جدی برای کودکان باشد.
دکتر الهام فروزنده  با اشاره به اینکه تنبیه گاه و برای مدت محدودی موثر است گفت: 

تنبیه بدنی می تواند در عمل؛ نقش تقویت کننده رفتار نامطلوب را داشته باشد.
وی گفت: تقویت منفی از تنبیه بهتر است و دارای سه مزیت است. اگر به کودک گفته 
شود که چه رفتاری از او انتظار دارند و به او گوشزد کنند که باید این رفتار را نشان دهد، 
این کار به نتیجه خوشایندی می انجامد. فروزنده یادآور شد: کنترل رفتار کودک در تقویت 
منفی به دست خود او است، یعنی او آزاد است که هر آن رفتار مطلوب را نشان دهد و 
به موفقیت ناخوشایند پایان بخشد. این عملکرد بر خلاف تنبیه است که کودک کنترلی 
بر رفتار خود ندارد و صرفنظر از رفتارش تنبیه در مورد او اعمال می شود. این روانشناس 
تصریح کرد: تقویت منفی کارآیی بیشتری دارد. به محض اینکه رفتار کودک به سوی 
بهتر شدن تغییر جهت می دهد، تنبیه پایان می پذیرد. فروزنده گفت: باید توجه داشت 
که اگر تقویت منفی هم موثر نباشد، با بکار بردن اشباع، خاموشی و تقویت رفتارهای 
مغایر می توان از بکار بردن تنبیه در اصلاح رفتار کودک خودداری کرد. وی یادآور شد: 
در تقویت منفی رفتاری که درست پیش از برداشتن موقعیت ناخوشایند واقع شده است، 

تقویت می شود.

تابستانشادوکودکانهبااینخلاقیتها
کمی خلاق باشید و کارهای تازه ای را برای تابستان امسال تدارک ببینید. ایده هایی که 
در عین سادگی بتوانند حسابی کودکان تان را سرگرم کنند و تعطیلات هیجان انگیزی را 

برای شان رقم بزنند. تفریحاتي که می توانند اعضای خانواده را به یکدیگر نزدیک تر کنند.
با راهکارهایی نوین می توان کودکان را سرگرم کرد و تابستانی متفاوت برای آن ها 
به وجود آورد.تی شرت خانوادگی وقتش است قلم مو ها و رنگ های تان را بیرون بیاورید 
و یک تی شرت مادر و فرزندی منحصر به فرد برای خودتان طراحی کنید. برای این کار 
یک پرینت از طرح مورد علاقه خود و فرزندتان تهیه  کنید و با تی شرت های یک رنگی 
که خریده اید جایی ببرید که چاپ سیلک انجام می دهند. آنها عکاسی می کنند و روی 
پیراهن تان چاپ می کنند. می توانید برای ثبات طرح بخواهید که از رنگ های پلی اتیلن 
استفاده کنند.ماساژ خانگی یادتان نرود می توانید یک لگن را پر از آب کنید و پاهای 
کوچولوی تان را یک ماساژ اساسی بدهید. می توانید با حرکت دورانی انگشت شست دست 
خود ماساژ را از پاشنه پا شروع کنید و به صورت دایره وار به سمت سر انگشتان بروید. 
به این ترتیب انرژی از سر انگشتان تخلیه می شود. نقش تان را عوض کنید برای یک روز 
اجازه دهید دخترتان بانوی خانه باشد. او را مامان خانه کنید و کارهای کوچکی را که از 
پس شان برمی آید به او بسپارید. پسرتان هم می تواند نقش پدر را داشته باشد. آنها را 
با کارهای بچگانه ای که می کنید غافلگیر کنید. حتی می توانید لباس های تان را مناسب 
نقشی که گرفته اید بپوشید. همه چیز را خاموش کنید برای یک روز به صورت روستایی 
زندگی کنید و تمام وسایل الکترونیک خانه را خاموش کنید. لپ تاپ، موبایل و ویدئوی تان 
را خاموش کنید و بازی هایی که نیازی به این وسایل ندارد، انجام دهید. کتاب های رنگی 
کودک را از قفسه بردارید و با آنها کار کنید. حتی می توانید به اتفاق هم یک آهنگ بامزه 
بخوانید. نامه برای کودکم برای فرزندتان یک نامه به آدرس خانه پست کنید. درون این 
نامه می توانید کلی برچسب بامزه و تمبر قرار دهید و او را تشویق کنید که جواب دهد. 
این کار باعث می شود بعد از مدت ها با نگاه به این نامه ها به یاد خاطره های بامزه ای که با 
هم داشتید، بیفتید.   کد بگذارید با همدیگر یک نوع دست تکان دادن رمزی، یک کلمه 
بامزه یا یک سمبل و نماد اختراع کنید؛ چیزی که فقط شما، همسرتان و فرزندتان آن 
را می دانید. بعد که در یک جمع این کار را با هم انجام دادید متوجه می شوید این کار 
باعث می شود کوچولوی تان حس هیجان انگیزی داشته باشد و او خود را هم وزن پدر و 
مادر بداند. آب بازی یادتان نرود هیچ چیز مانند آب بازی نمی تواند هیجان تابستان را برای 
کوچولوی تان بیشتر کند. بنابراین یک وقتی را برای این کار در نظر بگیرید. حواس تان به 
اسباب بازی هایی که می توانید استفاده کنید از جمله تفنگ آب پاشی باشد. بچه ها با این 
اسباب بازی ها حسابی سرذوق می آیند.  نقشه گنج  یک برنامه کشف گنج راه بیندازید. پول 
خردهایی را در بعضي جاهای خانه پنهان کنید؛ زیر مبل، پشت پشتی یا داخل جیب پدر. 
بعد به فرزندتان بگویید اگر می خواهد بستنی بخورد باید این پول ها را از جاهای مختلف 
خانه پیدا کرده و جمع کند. حواس تان باشد این بازی را با بچه های زیر 3سال که امکان 
دارد سکه پول را ببلعند انجام ندهید. آشپزی یادتان نرود یک کلاه آشپزی تهیه کنید. یک 
برنامه تهیه سالاد با سبزی های رنگارنگ ترتیب دهید. اجازه دهید او سالاد مخصوص خود 

را تهیه کند با هر اندازه از هر سبزی که دلش می خواهد.

نکات مدیریتي؛
راهحلهایسادهجهتافزایشبهرهوری

یکی از چالش های عمده برای کارفرمایان، بهره وری در محل کار است. این امر برای 
افرادی که در حال گذار از رده های میانی سازمان به مدیریت عالی هستند، دشوارتر به نظر 
می رسد. صاحبان کسب وکار باید برنامه ها و زمان خود را تنظیم و مدیریت کنند. آنها اغلب 
احساس می کنند طی شبانه روز، زمان کافی در اختیار ندارند و از عهده انجام کارهای لازم بر 
نمی آیند. این مقاله به ارائه سه راهکار مهم پرداخته است که به کارفرمایان در زمینه افزایش 

بهره وری کمک  می کند. 
1. شناسایی محیط کاری ایده آل

بدیهی است هر فرد شاغلی، برای انجام کار مجبور است به محل کار خود برود. حال در این 
میان، کارفرمایان برای انتخاب محل کار از انعطاف بیشتری برخوردار هستند. آنها می توانند از 
منزل، دفتر کار یا حتی یک رستوران از طریق لپ تاپ، کارهای مربوطه را انجام دهند و اگر 

محل مناسبی برای انجام کارهای خود نیابند مسلما کارآ بودن دشوار خواهد بود.
برای برخی از کارفرمایان، کارکردن از منزل عالی ترین گزینه است، اما عده ای دیگر 
معتقدند که محیط منزل، موجب حواس پرتی و از دست دادن تمرکز آنها می شود. 
همچنین، بعضی از افراد، دفاتر کار سنتی را عامل سرکوب خلاقیت می دانند. امروزه نوعا، 
کار با لپ تاپ از کافه ای واقع در نزدیکی محل زندگی به سبک جدیدی از زندگی مدرن 
تبدیل شده که این روش از کار احتمالا برای همه افراد مناسب نیست. برای بعضی از افراد 
کار درچنین اماکنی عالی است، اما برای عده ای تمرکز در محیط های عمومی پر هیاهو و 

شلوغ غیرممکن به نظر می رسد.
اگر شما از آن دسته کارآفرینانی باشید که در اماکن مختلف امکان کار و پیشرفت را دارید 
احتمالا محل کار خود را هر روز تغییر می دهید، اما برخی از افراد برای داشتن تمرکز و 
بهره وری احتیاج به یک محل کار ثابت دارند. مهم است بدانید در کجا احساس آرامش دارید 

آنگاه به راحتی می توانید محل کار مناسب را پیدا کنید.
2. آگاهی از اصل پارتو

اصل »پارتو« که با نام قانون 80-20 نیز معروف است به این معنا است که 80 درصد از 
دستاوردها حاصل 20 درصد از کار شما است، درحالی که اثبات این عدد دقیق دشوار است.

اما اصل کلی در اغلب موارد صحیح است. نکته این است که کارهای اندکی باعث ایجاد 
نتایج بی شماری می شوند که باید این کارها را تشخیص داد تا با تمرکز بر آنها به دستاورد های 
باورنکردنی دست یافت. برای درک چگونگی عملکرد اصل »پارتو«، سعی کنید روابط بین 
عوامل کسب وکار را که می توانند بر تجارت شما تاثیرگذار باشند شناسایی کنید. برای مثال:
80 درصد ازحجم فروش کل احتمالا حاصل فروش 20درصد از محصولات شما است.

80 درصد از بازدیدکنندگان وب سایت شما احتمالا 20درصد از صفحات وب سایت را 
مطالعه می کنند. 

80 درصد از درآمد احتمالا مربوط به 20 درصد از مشتریان شما است.
به یاد داشته باشید این اصل هم برای عوامل مثبت و هم برای عوامل منفی کاربرد دارد. 
به عنوان مثال، 80 درصد از حجم کالا هایی که از سوی مشتریان مسترد می شود، 20درصد 

از محصولات شما را تشکیل می دهد.
این امر می تواند شما را در شناخت عواملی که سبب افزایش یا کاهش بهره وری می شوند، 
یاری کند. بنابراین وقتی با یک رویداد منفی مواجه می شوید به راحتی می توانید مشکل 
خود را حل کنید. )به عنوان مثال تنها 20 درصد از تولیدات شما، حجم زیادی از کالاهای 
استردادی را تشکیل می دهد(. یا با کمک این اصل می توانید منابع خود را روی عواملی 

متمرکز کنید که بهترین نتایج را به دست می آورند.
3. کاهش عوامل حواس پرتی

حذف کامل عواملی که موجب حواس پرتی می شوند هرگز امکان ندارد زیرا آنها بخشی 
از زندگی افراد به شمار می روند. هر چند مدیران باید از عواملی که موجب حواس پرتی و 
کاهش بهره وری می شوند دوری کنند. امروزه اینترنت یکی از مهم ترین موارد تمرکز نکردن 

در کار افراد محسوب می شود.
بهتر است ایمیل، فیس بوک و دیگر شبکه های اجتماعی خود را فقط در زمان های خاصی 
از روز چک کنید و از وسوسه انجام این کار هر چند دقیقه یکبار اجتناب کنید. در حال 
حاضر برنامه های زیادی برای گوشی های هوشمند و کامپیوتر در دسترس است که مانع 
ایجاد هرگونه حواس پرتی کاربران می شود. یکی از محبوب ترین این برنامه ها Freedom نام 
دارد که روی ویندوز، مک و اندروید نصب می شود. به عنوان مثال این برنامه، قابلیت افزایش 
تمرکز و تعیین زمان برای گشت و گذار در وب سایت های مختلف را دارد و غیر از زمان های 

تعیین شده اجازه ورود به وب سایت های مشخص شده را نمی دهد. 
عامل دیگر تمرکز نکردن، تماس های تلفنی است. درحالی که انجام بعضی از مکالمات 
مسلما برای کسب وکار لازم هستند، اما اگر در محل کار دائما در حال تماس و پاسخ به 
تلفن ها باشید، تمرکز لازم را برای انجام کار ها از دست می دهید. گاه که مجبور هستید 
پروژه ها را به صورت انفرادی انجام دهید، گوشی خود را خاموش کنید. برای تماس های 
مربوط به کسب وکار مانند جلسات شخصی خود برنامه ریزی داشته باشید، بنابراین بی موقع 

مزاحمتان نخواهند شد.
کارآ بودن، برای هر فردی که قصد راه اندازی کسب وکاری موفق دارد، ضروری است. 
با به کارگیری راه حل های مختلف می توانید کارآمدتر شوید و زمان را بهتر مدیریت کنید. 
علاوه بر مواردی که در این مقاله به آنها اشاره شد، سعی کنید از هر گونه موانع خاصی 
که باعث کاهش بهره وری شما می شوند فاصله بگیرید سپس با انتخاب راهکار مناسب بر 

مشکلات غلبه کرده و میزان کارآیی خود را افزایش دهید. 

تلفنهمراه،یکفرصتتربیتیاست
آیا واقعاً داشتن تلفن همراه برای یک کودک یا یک نوجوان، مُضر است؟

والدین امروزی، در زمینه تربیت فرزندانشان با مسائل و پدیده هایی مواجه می شوند 
که قبلاً در دوره کودکی، نوجوانی و همچنین جوانی خود، با آن روبه رو نبودند؛ بنابر 
این لازم است نسبت به مسائل و پدیده های نوظهور، اطلاعات کافی داشته باشند و 
نحوه و مهارت برخورد صحیح با آن را بدانند و به آن به یک فرصت تربیتی نگاه کنند.

از آنجایی که والدین، علاوه بر نقش های تربیتی که نسبت به فرزند خود دارند، 
نقش قدرت مالی و تأمین او را نیز در خانواده دارند و از طرفی، فرزندان هم تا قبل از 
بلوغ، استقلال مالی ندارند و به نوعی نسبت به خانواده خود وابسته هستند، لازم است 
که والدین از این قدرت و نقشی که دارند، در تشویق، تنبیه و شکل دهی شخصیت 

فرزندان، به شکل مطلوب و محبت آمیز استفاده کنند.
از این رو، هنگامی که فرزندان، والدین خود را مجبور به خریدن تلفن همراه می کنند، 
در ابتدا قبل از اجابت شدن درخواست فرزند، والدین باید با او حرف بزنند و در مورد نوع 
و شرایط استفاده و احیاناً معایب تلفن همراه برای سن او توضیح دهند. اگر همچنان 
اصرار به خریدن این وسیله ارتباطی داشت، والدین می توانند برای او توضیح دهند تا 
زمانی که فرزندشان شرایط داشتن تلفن همراه را نداشته باشد، فرزندشان نمی تواند 
از این وسیله استفاده کند. مثلاً به او بگویند که شرایط داشتن گوشی همراه عبارت 

است از:
1. محدودیت زمانی و مکانی در استفاده کردن از آن.

2. استفاده درست و مناسب از آن.
3. در صورت استفاده کردن نادرست از تلفن همراه، از او پس گرفته می شود.

4. داشتن تلفن همراه خللی به اخلاق، رفتار و همچنین تحصیل او نزند و...
تلفن همراه، وسیله ارتباطی است که علاوه بر فایده های فناورانه آن، قادر خواهد بود 
که آسیب های جدی هم به افراد استفاده کننده وارد کند. برای خرید این وسیله، یک 
اصل با اهمیتی وجود دارد و آن هم وجود یک نیاز واقعی است، نه پیروی از دیگران و 

القای نیازهای کاذب به فرزندان خود.
بنابر این با ترغیب کردن فرزند به داشتن شرایط در اختیار گرفتن گوشی همراه، 

فرصت مناسبی برای شکل دهی شخصیت فرزند از سوی والدین ایجاد می شود.
خرید تلفن همراه، از چه سنی مناسب است؟

تلفن همراه، وسیله ارتباطی است که علاوه بر فایده های فناورانه آن، قادر خواهد بود 
که آسیب های جدی هم به افراد استفاده کننده وارد کند. برای خرید این وسیله، یک 
اصل با اهمیتی وجود دارد و آن هم وجود یک نیاز واقعی است، نه پیروی از دیگران و 

القای نیازهای کاذب به فرزندان خود.
اولویت، با تأخیر در خرید آن حداقل تا پایان دوره راهنمایی است و بعد از آن هم 
خرید تلفن های ساده تر و قرار دادن قوانینی جهت پیش گیری از آسیب های احتمالی 
آن است. به عنوان مثال، والدین می توانند با فرزندان خود توافق کنند که اجازه سرکشی 
به گوشی او را داشته باشند و فرزند هم حق رمزگذاری بر روی تلفن خود را نداشته 

باشد.
والدین باید فرزندان خود را تا قبل از خرید، با آسیب های احتمالی این وسیله آشنا 
کنند و با الگو بودن خودشان در استفاده صحیح و به اندازه از تلفن همراه، از اهمیت این 
وسیله در زندگی بکاهند. اگر والدین از نظر فکری بتوانند این باور را در فرزندان خود 
ایجاد کنند که تلفن همراه یک وسیله ارتباطی است نه سرگرمی و تنوع خواهی، آنگاه 
می توانند امیدوار باشند که آسیب های کمتری متوجه آن ها می شود. نکته با اهمیت 
این است که والدین توجه داشته باشند که از اشتیاق فراوان فرزندشان به تلفن همراه 

در جهت درست استفاده کنند.
در هر صورت اگر والدین، تلفن همراه را برای فرزندشان خریدند، به صورت دوستانه 
و جدی، نحوه و شرایط استفاده از آن را برای فرزندشان اعلام کنند؛ به این ترتیب که 
شرایط را یک بار دیگر به او بگویید و خاطر نشان کنید که اگر به این نتیجه برسید که 
تلفن همراه داشتن او، موجب تغییر رفتار و اخلاق و همچنین موجب تنبلی و اخلال 

در درس و تحصیل او می شود، تلفن همراه را از او خواهید گرفت.
البته والدین باید بدانند که این نسخه، چه بسا تا انتهای دوره نوجوانی، بیشترین 
کارایی را داشته باشد، ولی از دوران بلوغ به بعد، تأثیر محیط بیشتر و پررنگ تر خواهد 
بود و تقریباً بیشتر اثربخشی خانواده به اتمام خواهد رسید؛ گر چه خانواده هم هرگز 

نقشش به صفر نخواهد رسید.

تجمع کودکان در اعتراض به کشتار کودکان غزه
جمعی از کودکان در اعتراض به جنایات رژیم صهیونیستی و کشتار کودکان غزه صبح روزدوشنبه مقابل دفتر یونیسف در تهران تجمع کردند.

وزارت  مشاوره  و  تربیتی  امور  کل  مدیر 
به  توصیه هایی  به  اشاره  با  آموزش وپرورش 
داوطلبان کنکور برای انتخاب رشته موفق گفت:  در 
718 منطقه آموزش وپرورش در هر منطقه 2 پایگاه 
انتخاب رشته آماده ارائه خدمات به داوطلبان برای 

انتخاب رشته هستند.
ابوالقاسم عیسی مراد، در پاسخ به این پرسش " این 
روزها داوطلبان کنکور اقدام به انتخاب رشته دانشگاهی 
می گنند، برای انتخاب رشته موفق چه پیشنهاداتی را به 
آنها دارید؟ " اظهار داشت: انتخاب رشته دانشگاهی یکی 
از مهمترین انتخاب های هر فرد پس از پایان تحصیلات 
متوسطه است. این انتخاب به دلیل تاثیر زیاد در تعیین 
سرنوشت داوطلبان، تحت تأثیر عوامل مختلف درونی و 
بیرونی قرار دارد البته عوامل بیرونی که شامل خانواده،  
محیط آموزشی، گروه های همسالان و زمینه های اقتصادی 
و شغلی است تا حدودی از اختیار فرد خارج است و به 
صورت غیرمستقیم انتخاب او را تحت تأثیر قرار می دهند. 

اما عوامل درونی تا حد زیادی در کنترل فرد قرار دارد.
 فعالیت دو هزار پایگاه انتخاب رشته

 در کل کشور 
وی افزود: دانش  آموزان می توانند همه چیز را درباره 
انتخاب رشته باکمک مشاوران آگاه و توانمند آموزش و 
پرورش به دست آورند. دو هزار پایگاه در آموزش و پرورش 
کشور در ایام انتخاب رشته دانشگاه ها و موسسات آموزش 
عالی به تفکیک جنسیت دخترانه وپسرانه فعال شده اند 
و در همین راستا 718  منطقه آموزش وپرورش کشور، 
هرمنطقه 2پایگاه دخترانه وپسرانه فعال هستند که در 
شهر تهران با 70 پایگاه شاهد بیشترین پایگاه های انتخاب 
تربیتی و مشاوره وزارت  امور  رشته هستیم. مدیر کل 

پایگاه های  تمامی  اینکه  به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش 
انتخاب رشته با استفاده ازنرم افزارهای دقیق به صورت 
مشاوره های فردی وگروهی درخدمت داوطلبان هستند، 
گفت:  داوطلبان رتبه های زیر 100کنکور به صورت رایگان 
و تمام فرهنگیان وفرزندان آنها به صورت نیم بها در این 
پایگاه ها می توانند انتخاب رشته کنند. عیسی مراد ادامه 
داد: داوطلبان می توانند جهت دریافت خدمات مشاوره ای 
انتخاب رشته ازطریق سایت های آموزش وپرورش منطقه 

خود به پایگاه های مورد نظرمراجعه کنند.
 داوطلبان در انتخاب دانشگاه های خارج از شهر 

محل زندگی خود دقت کنند
رشته  انتخاب  برای  داوطلبان  به  توصیه  ضمن  وی 
موفق تصریح کرد:  داوطلبان باید تعریف دقیق و درستی 
از منطقه و محل زندگی خود داشته باشند و در هنگام 
محل  استان  یا  شهر  از  خارج  دانشگاه های  انتخاب 
سکونتشان باید به شرایط و مسائل مربوط به "دور از خانه 
و خانواده" بودن توجه کنند. چون تحصیل در شهرهای 
دور نیاز به روحیات شخصی و خانوادگی خاصی دارد.بهتر 
است داوطلب از همین حالا مسایل و مشکلات مربوط به 
دوری از خانه و خانواده، مشکلات خوابگاه هاو  مشکلات 
اقتصادی  را در نظر بگیرد و چنانچه قدرت سازگاری با این 
مسائل را در خود می بیند اقدام به انتخاب رشته و دانشگاه 
دور از محل زندگی خود کند. مدیر کل امور تربیتی و 
مشاوره وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: داوطلبان 
باید ظرفیت دانشگاه های مورد علاقه خودرا با توجه به 
رتبه کسب شده،به طوردقیق بررسی کنند. نحوه اعمال 
سهمیه های مختلف از جمله ایثارگران - مناطق، نحوه 
اولویت بندی و چیدمان رشته ها را جهت بالا بردن احتمال 

قبولی مدنظر قرار دهند.

 هدف از انتخاب رشته
 صرفا قبولی در دانشگاه نباشد

عیسی مراد با اشاره به اینکه مهمترین نکته در انتخاب 
از  برخی  متأسفانه  است، گفت:   داوطلب  "علاقه"  رشته 
داوطلبان به جای اندیشیدن به رشته مورد علاقه خود، 
تمام همت خود را صرف نوعی از انتخاب رشته می کنند 
تا احتمال قبولی آنها افزایش یابد. یعنی درصدد هستند 
100 رشته انتخابی خود را طوری اولویت بندی کنند که 
بدون توجه به علاقه خود فقط در یک رشته قبول شوند 
در صورتی که این تصور اشتباهی است. وی ادامه داد: 
نکته دیگری که داوطلبان باید به آن توجه داشته باشند 
بحث"استعداد" است. برخی از داوطلبان که رتبه های یک، 
دو یا سه رقمی کسب می کنند با توجه به رتبه خوب خود 
اتوماتیک وار به دنبال انتخاب رشته هایی مثل پزشکی و 
مهندسی هستند و استعداد و توانایی خود را در نظر نمی 
گیرند  از سوی دیگر عده ای دیگر از داوطلبان که رتبه 
خوبی ندارند با انتخاب رشته های پایین تر که متقاضی 
کمتری دارند بدون توجه به استعداد و توانایی خود به 
دنبال راهیابی به دانشگاه هستند به همین دلیل متاسفانه 
اول  تغییر رشته وجابه جایی دانشجویان درترم  شاهد 
دانشگاه ها هستیم. مدیر کل امور تربیتی و مشاوره وزارت 
آموزش و پرورش گفت: موضوع دیگر که در انتخاب رشته 
باید مورد توجه باشد بحث " توانایی " و قدرت انجام دادن 
برخی از کارها و اموری است  که موجب می شود آن 
فرد از افراد دیگر متمایز شود. برخی از افراد با این که از 
استعداد متوسط در یک زمینه خاص برخوردار هستند اما 
بر اثر همت و تلاش مداوم در آن زمینه موفق می شوند و 
برعکس عده ای دیگر با این که از استعداد بالایی در یک 
زمینه برخوردار هستند اما به دلیل بی توجهی به استعداد 

خود از این نعمت خدادادی بهره مند نمی شوند.
بنابراین داوطلب باید،توانایی خود را کاملاً مدنظر داشته 
باشد و رشته  ای را انتخاب کند که با استعدادش سازگار 
دبیرستان  دوره  در  که  داوطلبی  مثال  عنوان  به  است. 
در درس ریاضی ضعیف بوده چطور می خواهد رشته 
حسابداری را انتخاب کند و در صورت پذیرش چطور 
می تواند موفق شود؟ عیسی مراد افزود: عواملی ازقبیل 
داشتن انگیزه واقعی نه کاذب ،شناخت و استدلال کافی، 
موقعیت وآینده شغلی متناسب با نیاز وامکانات جامعه نیز 
باید در انتخاب رشته مورد توجه باشد. وی گفت: درپایان به 
خانواده ها توصیه می کنم درکنار فرزندان خود که منتظربه 
ثمرنشستن تلاش چندماهه هستند با آرامش و به دور 
ازهرگونه تعجیل، دقت، درایت و با توجه به توصیه های 
مشاوران توانمند و دلسوز آموزش وپرورش، متناسب با 
روحیات وتفاوت های فردی نوجوان خود را همراهی کنند 
تا بهترین سرنوشت و لذت بخش ترین زندگی را برای 

آن ها رقم بزنند.

توصیههایکلیدیبرایانتخابرشتهموفق



رییس بسیج زنان کشور گفت: نتایج یک تحقیق 
در  بسزایی  نقش  مردان  نگاه  نوع  می دهد،  نشان 

بدحجابی همسران خود دارند.
برنامه های  » مینو اصلانی« در نشست خبری تشریح 
همایش ملی »سلام فاطمه« افزود: نتایج یک تحقیق که به 
مدت یکسال و 3 ماه با موضوع عفاف و حجاب توسط سازمان 
بسیج زنان کشور صورت گرفت ، نشان می دهد که یکی از 
عوامل بدحجابی زنان نوع نگاه همسران آنها به این مقوله است. 
وی اظهار داشت: از ویژگی هایی منحصر به فرد این تحقیق 
که نتایج آن بزودی در سایت »طنین یاس « قرار می گیرد، 
تعداد متغیرهای آن )بیش از 70 ( است که آن را در نوع خود 
بی نظیر کرده است. اصلانی با بیان اینکه جامعه آماری این 
تحقیق نزدیک به سه هزار نفر است، ادامه داد: این جامعه 
متشکل از زنان، مردان و اقشار مختلف مردم است که حدود 

20 درصد روستایی و 80 درصد آن نیز شهرنشین هستند.
به گفته رییس بسیج زنان کشور، در این تحقیق که در 
مراکز استان های کشور و سه شهربزرگ و مهم آنها صورت 
گرفت، نوع نگاه مردان به مساله حجاب از عوامل بدحجابی 
همسران عنوان شده است و این در حالی است که عوامل 
دیگری نظیر ماهواره در ترویج حیازدایی و اباحه گری تاثیر 
منفی داشته اند. وی با بیان اینکه قرآن در بحث عفاف و 
حجاب ابتدا مردان را مورد خطاب قرار داده است، اضافه کرد: 
حجاب و عفاف موضوعی عمومی است که شامل مردان و 
زنان با هم است و نتیجه این تحقیق نیز منطق قرآن را به 
اثبات رسانده است . اصلانی با بیان اینکه بسیج زنان کشور 
کارگروه هایی را از پنج سال گذشته برای ترویج فرهنگ عفاف 
و حجاب تشکیل داده، گفت: نتایج این کار پژوهشی که بسیار 
قوی کار خود را از ابتدا آغاز کرد، نشان می دهد، یکی از علل 
بدحجابی، تعداد اندک مبلغان و مربیانی است که در انتقال 

رییس بسیج زنان کشور مطرح کرد: 

نقشمرددربدحجابیزن
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اخبــار
فرمانده کل سپاه پاسداران:

آماده حمایت از مقاومت فلسطین 
در ابعاد مختلف هستیم

ایمان: فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به جنگ غزه و 
جنایات وحشیانه رژیم صهیونیستی و ضرورت دفاع از مسلمانان گفت: میدان 

وفاداری و فداکاری ما همه جهان اسلام و مظلومین عالم است. 

سردار سرلشکر پاسدار محمد علی جعفری در حاشیه جلسه قرارگاه حضرت نبی 
اکرم)ص( پیرامون حوادث غزه و ایستادگی مقاومت اسلامی فلسطین در برابر حملات 
وحشیانه رژیم صهیونیستی اظهار داشت: نبرد غزه نشان داد قدرت مقاومت پایان ناپذیر 
و درونی شده و همچنان در حال توسعه است؛ پرتاب پرحجم موشک ها، ناکام سازی 
عملیات زمینی دشمن و افزایش آستانه تحمل فلسطینی ها؛ این تصاعد قدرت را تایید 
می کند. سرلشکر جعفری با بیان اینکه "تا به امروز هر نمایش قدرتی در فلسطین که 
موجب ظهور و بروز شکست صهیونیستها شده است، ریشه در حمایت های انقلاب اسلامی 
دارد" تصریح کرد: ما آمادگی داریم در ابعاد مختلف از مقاومت فلسطین حمایت کنیم. وی 
افزود: ما برای دفاع از مسلمانان؛ شیعه و سنی نمی شناسیم و میدان وفاداری و فداکاری ما 
همه جهان اسلام و مظلومین عالم است. فرمانده کل سپاه حوادث و فجایع غزه و عراق را 
محصول همزمان سیاست های آمریکا و صهیونیست ها دانست و تاکید کرد: سرانجام رژیم 
صهیونیستی در اثر اتحاد شیعه و سنی به زودی فرو خواهد پاشید و ما برای آن روز آماده ایم.

وزیر اطلاعات: 
اصولگرایان و اصلاح طلبان فرزندان نظام هستند

ایمان : وزیر اطلاعات گفت: بها دادن به مردم، دستاوردهای ارزشمند و 
ماندگاری برای کشور دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمود علوی روز دوشنبه در نشست شورای اداری 
استان سمنان افزود: اگر به مردم بها داده شود، در جامعه شاهد ناهنجاری های مختلف 
نخواهیم بود و آنها ضامن امنیت جامعه می شوند. علوی افزود: مردم وقتی که امنیت 
روانی و آرامش روحی داشته باشند به دنبال ایجاد ناهنجاری نمی روند. وی اظهار کرد: 
وزارت اطلاعات شمشیری است که برای گردن دشمنان نظام اسلامی تیز شده است. 
وی افزود:این شمشیر به روی خودی ها، با هر نوع گرایش اصولگرایی و اصلاح طلبی 
کشیده نمی شود زیرا تمام این ها فرزندان نظام جمهوری اسلامی هستند . وی با بیان 
اینکه با این رویکرد وزارت اطلاعات آرامشی در جامعه به وجود می آید که امنیت برای 
نظام با کمترین هزینه تامین می شود، ادامه داد: مردم وقتی از امنیت برخوردار شوند، 
حضورشان در صحنه های مختلف پرشورتر می شود. علوی با اشاره به هجمه ها و نا امنی 
های برخی کشورهای منطقه، اظهار کرد: امروز امنیتی در ایران اسلامی حکمفرماست 
که می تواند زمینه ساز تحقق آرمان رهبری در عرصه های اقتصادی و فرهنگی باشد. 
وی گفت :با تلاش دولتمردان شاهد جذب و دلگرمی سرمایه گذاران، تسهیل در امور 
اداری سرمایه گذاری و کارآفرینی برای توسعه کشور هستیم. وی اضافه کرد: با تعامل 
بخشهای مختلف کشور امیدواریم فرهنگ اسلامی و انسانی ارزشمندی در کشور شکوفا 
شود. وی خاطرنشان کرد: امنیتی در جامعه پایدار است که متکی به باورهای مردم باشد 
و فرهنگی که بر اقتصادی شکوفا و امنیتی پایدار استوار باشد قابل اتکاست. وزیر اطلاعات 
سمنان را از استانهای با امنیت بالا و از کم مساله ترین استانهای کشور در مسایل امنیتی 
توصیف کرد که این امر برخاسته از طبع سالم مردم استان سمنان است. در نشست 
شورای اداری استان سمنان، موسوی به عنوان مدیرکل اطلاعات این استان معرفی شد.

غرضی فعال سیاسی تاکید کرد:
اصول انقلاب مبتنی بر اجماع است نه اختلاف 

ایمان:یک فعال سیاسی با تأکید بر لزوم حفظ وحدت و انسجام میان اقشار 
و تفکرات جامعه به سیاست جذب حداکثری اشاره کرد و گفت: اصول انقلاب 

بر اجماع مبتنی است. 
سید محمد غرضی در گفت وگو با ایسنا، با تأکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام 
در میان اقشار وتفکرات جامعه خاطر نشان کرد: مردم همواره با انسجام مثال زدنی به 
نظام اعتماد داشته اند و پای انقلاب اسلامی ایستاده و در همه مقاطع اتحاد خود را 
نشان داده اند. وی با تأکید بر این که انقلاب اسلامی با اتحاد مردم به نتیجه رسید 
گفت: گروه ها و احزاب تا زمانی که عقبه اجتماعی داشته باشند می توانند برای انقلاب 
اسلامی کار کنند و آنهایی که عقبه اجتماعی نداشته باشند به تدریج توانایی خدمت 
را از دست می دهند. این فعال سیاسی با بیان این که گروه ها و احزاب بر این باورند که 
باید به انقلاب اسلامی خدمت کنند، اظهار کرد: علی رغم این که گروه ها فکر می کنند 
که باید به انقلاب خدمت کنند، این مردم هستند که باید به گروه ها اعتماد و آنها را 
کمک کنند، بنابراین گروه ها موظف هستند که میان مردم وحدت بوجود بیاورند. غرضی 
همچنین خاطر نشان کرد: گروه هایی که فاقد عقبه اجتماعی هستند و به جنگ مردم 
می روند به تدریج از خدمتگزاری محروم می شوند. آنهایی که عقبه اجتماعی ندارند به 
هیچ وجه نمی توانند ادعای سیاستمداری داشته باشند، چرا که تنها کسانی می توانند 
به اقتدار سیاسی دست یابند که به جامعه خود خدمت کرده باشند. این افراد هیچ گاه به 
مجرمان سیاسی تبدیل نخواهند شد، اما کسانی که قصد دارند از طریق تشکیل گروه ها 
و جمعیت های کم عمق وارد عرصه سیاست شوند و کسب قدرت کنند به دلیل فقدان 
عقبه مردمی به تدریج سرخورده شده و به مجرمان سیاسی تبدیل می شوند. این فعال 
سیاسی در ادامه از دست دادن عقبه اجتماعی را مهم ترین دلیل تبدیل فعالان سیاسی 
به مجرمان سیاسی دانست و خاطر نشان کرد: جذب حداکثری متعلق به مردم است و 
این مردم هستند که باید جذب حداکثری را انجام دهند، این که ما بخواهیم نظام را مأمور 
کنیم تا عده ای را جذب کند تعریف مناسبی نیست چراکه هر کسی که به مردم و نظام 
خدمت کند خود توسط مردم جذب شده و در میان آنها پایگاهی اجتماعی کسب می 
کند. وی با تأکید بر این که آنهایی که کنار گذاشته شده اند هیچ گاه نمی توانند از مردم و 
نظام طلبکار شوند، گفت: کسی که با مردم ارتباط داشته باشد فعال سیاسی است، حال 
این فرد در قدرت باشد یا خیر. اینکه ما بخواهیم فعال سیاسی اینگونه تعریف کنیم که 
فردی دارای یک پست یا عنوان است فعال سیاسی است تعریف قابل پسندی نیست؛ 
چرا که در تاریخ چند هزار ساله جامعه ما فعالان سیاسی کسانی بودند که نفوذی عمیق 
در جامعه داشته اند. غرضی با اشاره به تبدیل برخی ازفعالان سیاسی به مجرمان سیاسی 
و تأثیر و چگونگی بازگرداندن این دسته به فعالیت هایی زیر چتر نظام اضافه کرد: باید 
ما به جای این که بگوییم نظام مکلف است آن دسته از فعالان سیاسی را که به عنوان 
مجرم شناخته شده اند جذب کند، باید بگوییم که چنانچه جامعه مشاهده کند که آقایان 
خدمتگذار هستند خود نسبت به جذب آنها اقدام می کنند. وی در پایان با تأکید بر 
این که اصول انقلاب اسلامی مبتنی بر اجماع است نه اختلاف، تصریح کرد: باید همواره 
به اصول انقلاب توجه داشته باشیم. ما در 22 بهمن ماه سال 57 مشاهده کردیم که 
انقلاب اسلامی بر اساس اجماع پیروز شد و آن دسته از افرادی که قصد داشتند اختلاف 

افکنی کنند همگی از عرصه انقلاب حذف شدند. 

حجت الاسلام محسن غرویان:
جای خالی هاشمی در نمازجمعه چگونه پر می شود؟ 

ایمان: شاگرد سابق آیت الله مصباح یزدی گفت: بنده امام جمعه ای ندیدم 
غیر از رهبر انقلاب که مثل آیت الله هاشمی خطبه پر بار مذهبی و سیاسی 
داشته باشند. همه ائمه جمعه خوب هستند و خطبه های معقولی ایراد می 
کنند اما به اعتراف همه صاحب نظران جای خالی بحث های تحلیلی و تفسیری 

آیت الله هاشمی در نماز جمعه خالی است. 
به گزارش ایسنا، محسن غرویان در گفتگو با روز نو با بیان این نکته در مورد بازگشت 
آیت الله هاشمی رفسنجانی به نماز جمعه گفت: آیت الله هاشمی استفاده ظریفی از آیات 
قرآن در نمازجمعه می کردند و مسائل روز جامعه را بواسطه آن تفسیر می کردند. اگر 
ایشان به نماز جمعه برگردند جمعیت فراوانی شرکت خواهند کرد. وی در تاثیر حرف 
های خطیب جمعه در جامعه اظهار کرد: شخصیت خطیب در گفتار و کلامش مشخص 
است و اگر وی شخص اعتدال گرائی باشد این اعتدال در کلامش هم اشکار است و مردم 
تحت تاثیر آن قرار می گیرند و باعث فرهنگ سازی بر اساس اعتدال در جامعه می شود 
به همین دلیل معتقدم حضور هاشمی در نمازجمعه می تواند آرامش را برای کشور به 
ارمغان بیاورد.  استاد حوزه علمیه قم با بیان اینکه اگر آیت الله هاشمی دیگر تمایلی 
برای حضور در نمازجمعه تهران ندارند گفت:به نظر می رسد دکتر روحانی هم می تواند 
در جایگاه خطیب نماز جمعه تهران قرار بگیرد و جای خالی آیت الله هاشمی را در این 
جایگاه مهم پر کند. غرویان خاطرنشان کرد: این امر که رییس جمهور، خطیب نماز 
جمعه تهران باشد هم مسبوق به سابقه است و معتقدم این اتفاق مبارک هم از لحاظ 
حقوقی اهمیت دارد هم بدلیل نزدیکی خط مشی دکتر روحانی و آیت الله هاشمی و 
همچنین محبوبیت ویژه دکتر روحانی در جامعه باعث می شود که قشر وسیع مردم از 

نمازجمعه استقبال کنند چرا که نماینده منتخب آنها خطیب جمعه خواهد بود. 

سکوت  از  انتقاد  با  تعهد  عدم  جنبش  رییس  ایمان: 
مجامع بین المللی نسبت به جنایات رژیم صهیونیستی در 
غزه گفت:  بی اعتنایی شورای امنیت به جنایات در غزه نماد 

آشکار بی عدالتی این شوراست.
حجت الاسلام حسن روحانی در نشست وزرای خارجه کمیته 
فلسطین جنبش عدم تعهد، حضور نمایندگان بیش از 40کشور در 
این نشست را نمایانگر اهمیت موضوع فلسطین برای دولت های 
عضو جنبش عدم تعهد دانست وگفت: امیدوارم که نشست حاضر 
فرصتی مغتنم برای بررسی شرایط جاری در فلسطین اشغالی به 
ویژه غزه و همفکری اعضا برای یافتن راه های عملی به منظور یاری 
رساندن به این مردم شجاع، مظلوم و اسیر در چنبره استعماری 
باشد. رئیس جنبش عدم تعهد با ابراز تاسف از جنایات فجیع در 
سرزمین های اشغالی به ویژه غزه، اظهار کرد: رژیم صهیونیستی 
با زیر پا گذاشتن اصول  طی هفته های گذشته در ماه رمضان 
انسانی و قواعد بین المللی به ویژه حقوق بشر و حقوق بشردوستانه 
بین المللی و نیز به کارگیری پیشرفته ترین جنگ افزارها در جنگی 

ناعادلانه، نوار غزه را مورد بیشترین حملات خود قرار داده است.
را  صهیونیستی  ارتش  جنایتکارانه  تجاوزات  جمهور  رئیس 
هدفمند و از پیش برنامه ریزی شده خواند و ادامه داد: آنها سیاست 
همیشگی خود یعنی کشتار و نسل کشی را از طریق کشتار علنی 
غیر نظامی ها و انهدام مراکز غیر نظامی از جمله زیرساخت های 
گروه های  حتی  و  درمانی  مراکز  مساجد،  مدارس،  تاسیساتی، 
رسانه ای وامدادرسانی را ادامه دادند. وی کشته و زخمی شدن 
بیش از 10 هزار از کودکان و زنان و نیز آواره شدن ده ها هزار نفر و 
همچنین تخریب عامدانه زیر ساخت های سرزمین اشغالی را دلیلی 
بر این مدعا عنوان کرد و افزود: در شرایط کم تحرکی محسوس 
مجامع بین المللی به ویژه شورای امنیت برای اعمال فشار به رژیم 
صهیونیستی برای توقف جنایت، گستاخی این رژیم را به حدی 
رسانده که حتی مانع ارسال کمک های بشر دوستانه، مواد غذایی و 

نیازهای پزشکی برای مردم بی دفاع شده است.
روحانی ضرورت واکنش سریع و موثر نسبت به این جنایات را 
هدف نشست کمیته فلسطین جنبش عدم تعهد عنوان کرد وگفت: 
جنبش عدم تعهد می تواند و باید در جهت تحقق عدالت اجتماعی 
و در راستای استیفای حقوق ملت فلسطین گام های اساسی و 
مستحکم خود را بردارد. بیش از 6 دهه است که مردم فلسطین 
از حقوق اولیه خود در سرزمین آبا واجدادی شان محروم هستند 

وتحت شدیدترین فشارها قرار دارند و از آن رنج می برند.
رئیس جنبش عدم تعهد با انتقاد از سکوت مجامع بین المللی 
به ویژه شورای امنیت یادآور شد: تداوم بی تفاوتی شورای امنیت که 

یکی از دلایل اصلی آن همدستی و همراهی برخی از اعضای دائم 
آن با رژیم صهیونیستی است، این رژیم را در ارتکاب جنایات علیه 

زنان وکودکان بی دفاع گستاخ تر کرده است.
روحانی تاکید کرد: جنبش عدم تعهد براساس موازین بنیادین 
آستین  ملل  سازمان  منفعل  و  بی عملی  فضای  در  باید  خود 
همت را بالا زده و برای توقف جنایات جنگی ونسل کشی رژیم 
صهیونیستی و همچنین احقاق حقوق عادلانه مردم فلسطین وارد 
عمل شود. بی عملی و بی اعتنایی شورای امنیت در فاجعه جاری 
بی عدالتی در  نماد آشکار  ویژه غزه،  به  اشغالی  درسرزمین های 

شورای امنیت است.

وی استمرار بحران خاورمیانه را ناشی از سکوت و بی توجهی 
جامعه بین المللی در مورد علت آن یعنی اشغال سرزمین فلسطین 
توسط رژیم صهیونیستی عنوان کرد و افزود: تا زمانی که ایالت 
متحده آمریکا با همراهی برخی کشورهای عضو دائم شورای امنیت، 
چشم بر واقعیت ها بسته و دفاع و حمایت از ظالم را عنوان سیاست 
منطقه ای خود در پیش گرفته اند، هیچ امیدی به بهبود شرایط 

نیست.
رژیم  دائم  سیاست های  جز  را  غزه  بحران  جمهور  رئیس 
صهیونیستی دانست وگفت: جنایاتی که درغزه در حال رخ دادن 
است ادامه اضمحلال تدریجی ملت فلسطین از طریق تغییربافت 
نژادی و ایجاد شهرک های غیرقانونی یهودی نشین در سرزمین های 

اشغالی است.
روحانی تصریح کرد: جمهوری اسلامی بر این باور است که 
درگیری های طولانی مدت در منطقه جز از طریق حل وفصل برای 
پایان دادن به این بحران و قائل شدن حق تعیین سرنوشت به ملت 
فلسطین، بازگشت آوارگان به سرزمین خود وتشکیل یک دولت 

یکپارچه به پایتختی قدس شریف به سرانجام نخواهد رسید.
بحران در  ابتدای شروع  از  داد: جمهوری اسلامی  ادامه  وی 
غزه تمام ظرفیت خود را برای حل این بحران آغاز کرده و در 
شرایطی بی عملی سازمان ملل و به ویژه شورای امنیت، مشارکت 
فعالانه کشورهای عضو جنبش عدم تعهد برای فشار به سازمان 
ملل و شورای امنیت برای اقدام موثر در جهت توقف کلیه اقدامات 
تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی و رفع فوری و کامل حصر علیه مردم 

غزه را ضرورتی انکار ناپذیر می داند.
رییس جنبش عدم تعهد در پایان تصریح کرد: تردیدی نیست 
که ملت فلسطین با درک درست واقعیات و تجربه شش دهه 
مقاومت و با اتکاء به توانایی خود، راه خود را در مقاومت و ایستادگی 
تا رسیدن به حقوق حقه خود می دانند و بر دوستان فلسطین است 

که با حمایت از این خواست، در این مسیر گام بردارند.

امیر  اموال مهرگان  ایمان: دادستان کل کشور گفت: 
کشور  از  خارج  در  اکنون  که  آفرید  مه  برادر  خسروی 
متواری است و غیابا محکوم شده، تا جایی که مقدور بوده 
شناسایی شده که این اموال در روزهای آینده به مزایده 

گذاشته خواهد شد.
  حجت الاسلام والمسلمین "غلامحسین محسنی اژه ای" بعد 
از ظهر دوشنبه )13 مرداد( در شصت و ششمین نشست خبری 
خود با اصحاب رسانه ضمن محکوم کردن جنایات وحشیانه رژیم 
صهیونیستی اظهار داشت: متأسفانه این رژیم جعلی اشغالگر و 
آدم کش همچنان به قتل کودکان و زنان و مردم غیر نظامی 
ادامه می دهد و این درحالی است که جوامع بین المللی و بعضی 
از کشورهای عربی هیچ گونه اقدام مناسب و شایسته ای انجام 
زودتر  مقاومت هرچه  نهایی  پیروزی  با  امیدواریم  و  نمی دهند 
جنایت کاران صهیونیستی و حامیان آنها به دست حزب الله به 

مجازات برسند.  
گذشته  مختلف  جلسات  در  که  همانطور  داد:  ادامه  وی   
مطرح شد اکنون ما از ناحیه آلوده کردن محیط زیست، تخریب 
تغییر  دریا،  ساحل  و  رودخانه ها  حریم های  اشغال  جنگل ها، 
کاربری های غیر قانونی و ساخت و سازهای غیرمجاز در کلان 
شهرها و در ارتفاعات بالای حد مجاز )1800 به بالا( با مسائلی 

مواجه هستیم.  

طبیعی  منابع  و  اراضی  متجاوزان  با  قضا  دستگاه   
برخورد می کند

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای تصریح کرد:  امروز 
از مسوول ذیربط در دادسرای تهران این موضوع را جویا شدم 
که وی از دستور تخریب 170 مورد ساخت وساز و تغییر کاربری 

غیرمجاز در اطراف تهران در پنج ماهه اخیر خبر داد.
دادستان کل کشور در ادامه این مطلب افزود: از سازمان ها 
و نهادهای دولتی و مراجع ذیربط تقاضا می کنیم توجه لازم به 
مسئولیت خود داشته باشند و اجازه ندهند به منابع طبیعی 
خسارت وارد شود، امیدواریم یک هماهنگی بین محیط زیست 
و سایر دستگاه ها صورت بگیرد زیرا گاهی یک سازمان دولتی 
مجوزی صادر می کند که بدون نظر محیط زیست بوده و این 
مصوب مشکلات زیادی می شود چنانچه این مسائل رعایت شود 

مشکلات قوه قضاییه کمتر می شود.  
اگر  کرد:  تصریح  اژه ای  والمسلمین محسنی  حجت الاسلام 
ساخت و ساز غیرمجازی می شود باید از همان ابتدای کار از ادامه 
آن جلوگیری شود، نه اینکه یک ساختمان چند طبقه در حریم 
رودخانه ساخته شود و بعد بخواهیم آن را تخریب کنیم چرا که 

این امر هزینه های سنگینی به بار می آورد.  
سخنگوی دستگاه قضا ادامه داد: از اواخر سال گذشته یعنی 
از بهمن ماه سال 92 تا روزهای اخیر 100 مورد از مواردی که در 
حریم رودها ساخته شده غیرمجاز بوده و دستور تخریب آن داده 
شده است و 70 مورد تغییر کاربری غیرمجاز را  در تهران دستور 

تخریب داده ایم که البته هنوز تخریب نشده است.  
دادستان کل کشور افزود: دستگاه قضایی با متجاوزان منابع 
برخورد  و خصوصی  دولتی  از مسئولین  اعم  اراضی  و  طبیعی 
رئیس  توسط  که  بود  دستوری  آن  مورد  آخرین  که  می کند 
دستگاه قضا در مورد رسیدگی به فعالیت غیرمجاز معدن در قله 

دماوند داده شد.
سخنگوی دستگاه قضا ادامه داد: از اواخر سال گذشته یعنی 
از بهمن ماه سال 92 تا روزهای اخیر 100 مورد از مواردی که در 
حریم رودها ساخته شده غیرمجاز بوده و دستور تخریب آن داده 
شده است و 70 مورد تغییر کاربری غیرمجاز را  در تهران دستور 

تخریب داده ایم که البته هنوز تخریب نشده است.  

 متجاوزان به نوامیس و مجرمان مواد مخدر اعدام 
می شوند

 حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ارتباط با برخورد 
با اشرار و کسانی که امنیت جامعه را به هم می زنند تصریح کرد: 
ما براساس قانون کسانی که تعدی و تجاوز به نوامیس و اموال 
مردم می کنند برخورد می کنیم و در ملاء عام آنها را مجازات 
می کنیم همان طور که در شیراز 3 نفر جنایات زیادی مرتکب 
شدند و در ملاء عام به یوخه مرگ سپرده شدند و در سمنان 
نیز به جرم تجاوز به عنف اعدام شدند البته یک نفر دیگر در 
تیرماه در شیراز به دلیل جنایاتی که مرتکب شده بود در ملاء عام 
اعدام شد. سخنگوی دستگاه قضا تصریح کرد: تیرماه سال جاری 
در استان اصفهان با همکاری وزارت اطلاعات چندین باند مواد 
مخدر متلاشی شد و حدود 60 کیلو کراک و 340 کیلو تریاک 

از آنها کشف شد.  
دادستان کل کشور در ادامه افزود: ما از اینکه این افراد اعدام 
می شوند خوشحال نیستیم اما از آنجایی که توزیع مواد مخدر 
عواقب بدی برای جامعه دارد و جوانان را به کام مرگ می برد 
بنابراین از خانواده ها درخواست دارم که مراقب باشند که به دام 
مافیای مواد مخدر نیفتند چرا که ما اجازه نمی دهیم که بعضی با 

سودجویی خودشان جامعه را به مصیبت مبتلا کنند.  

اموالش  زودی  به  و  شده  محکوم  غیابی  مهرگان   
فروخته خواهد شد

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: در روزهای 
گذشته 20 نفر از کارمندان و مدیران بانک ملی که در شعبه های 
مختلف محاکمه شده بودند، احکام آن ها اجرا شد و تعدادی که 
باید حکمشان اجرا می شد به زندان فرستاده شدند و 17 نفر 
از آن ها اکنون به زندان منتقل شده اند و حکمشان در مرحله 

اجرا است.  
وی درباره اموال مهرگان برادر مه آفرید در فساد بزرگ مالی 
گفت: اموال مهرگان که اکنون در خارج از کشور متواری است 

و غیابا محکوم شده، حکمش قطعی است و تا جایی که مقدور 
بوده شناسایی شده که این اموال در روزهای آینده به مزایده 

گذاشته خواهد شد.  

 از میلیاردر بازداشت شده نفتی چه خبر؟
کماکان  گفت:  نفتی  میلیاردر  درباره  کشور  کل  دادستان 
خودش و 5 نفر دیگر در بازداشت هستند که در جهت ردیابی 
اموال، بازپرس مربوطه در حال پیگیری های لازم است و براساس 
دستوری که معاون اول رئیس جمهور دادند و البته شرکت نفت 
هم قبول کرده، اموالی که شناسایی شده قیمت گذاری و بابت 
بدهی فرد متهم شرکت وابسته به نفت آن را قبول کند و بردارد 
که در این صورت بار قضیه سبک تر می شود و طبیعی است به 
میزان اموالی که ارزیابی شده بدهی ها برداشت می شود و اگر 
چیزی باقی ماند متهم باید برود تا قبل از صدور حکم این قضیه 

می تواند حل شود.  
  یک تا 13 سال حبس برای محکومان فتنه 88

سخنگوی دستگاه قضا در مورد محکومان فتنه 88 گفت: 
تعداد محکومین از 28 مورد به 38 نفر رسید و حکم 14 نفر 
قطعی و به مرحله اجرا رسید که حکم آن ها به اجرای احکام 
ارسال شد و حبسشان از یکسال تا 13 سال است که حکم آن ها 

غیابی و قطعی است.  
دادستان کل کشور بیان داشت: بقیه محکومین هم محاکمه 

شدند و در طی مراحل تشریفات خود هستند. 

 دفاتر برخی شبکه های ماهواره ای شناسایی و پلمپ 
شد 

دفا تر  درباره  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام   
غیرقانونی که در برخی از استان ها ایجاد شده بود گفت: افرادی 
شبکه های  با  ارتباط  و  غیرقانونی  دفا تر  ایجاد  با  که  هستند 
ماهواره ای موجب اختلاف میان مسلمانان شدند و موارد ضد 
امنیتی از سوی آن ها در نقاط مختلف و به مناسبت های مختلف 
مشاهده می شد که تعدادی از عوامل بازداشت و دفا تر پلمپ شد.  
ماهواره ای  شبکه های  غیرقانونی  دفا تر  جزئیات  درباره  وی 
گفت: این پرونده در مراحل اولیه رسیدگی و قطعا تعداد متخلفین 

آن مشخص است و من تعداد دقیقی از آن را در دست ندارم.  

 8 قاضی متخلف تحت تعقیب هستند
دادستان کل کشور درباره اولویت های قوه قضائیه در نیمه 
دوم سال 92 و سال 93 گفت: برخورد با افراد متخلف داخل 
قوه قضائیه از اولویت های مهم بوده که در این اواخر 8 قاضی 
تحت تعقیب، 3 نفر محکوم شدند و در مرحله تجدیدنظر خواهی 
هستند، برای 3 نفر کیفرخواست ارائه شده و 2 نفر پرونده شان 

تکمیل نشده است.  
 وی افزود: 12 نفر از وکلای متخلف تحت تعقیب و 10 نفر 

محکوم شدند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: 2 نفر هم از 
وکلای متخلف در مرحله رسیدگی و منتظر داداگاه هستند و 
چند نفری از سازمان ثبت اسناد تحت تعقیب هستند که تعدادی 
از آن ها دستگیر یا محاکمه شده و یا در حال محاکمه هستند که 

بعد از قطعیت حکم جزئیات بیشتری را می توانیم اعلام کنیم.

 گزارش تحقیق و تفحص خودروسازان هنوز به قوه 
قضاییه ارسال نشده است

درباره  مردم  به  هشدار  ضمن  قضا  دستگاه  سخنگوی 
کلاهبرداری هایی که نسبت به اموال آن ها صورت می گیرد گفت: 
مردم با دید بیشتری نسبت به این مسائل نگاه کنند و ما وقتی 
پرونده ها را در دست داریم که بیش از هزاران شاکی دارد، لذا 
به ملت تذکر می دهیم که برخی از افرادی که می گویند ما ذی 
نفوذ هستیم و با نفوذ در دستگاه قضایی در پرونده های مختلف 
از جمله مالی می توانیم مشکلات را حل کنیم، عنایت داشته 
باشند که با گرفتن وکیل از طریق قوه قضائیه اقدامات لازم را 

انجام دهند.  
تفحص  و  تحقیق  گزارش  ارائه  درباره  کشور  کل  دادستان 
مجلس از خودروسازان به قوه قضائیه گفت: هنوز این گزارش 

به قوه ارسال نشده است.  

 اتهام مهدی هاشمی اقتصادی امنیتی است
وی درباره برگزاری دادگاه غیر علنی یکی از متهمان فتنه و 
جزئیات مربوط به آن گفت: طبق قانون و ماده 188 دادسرای 

کیفری، دادگاه ها اساسا به صورت علنی برگزار می شود مگر در 
مواردی که در همین قانون پیش بینی شده است که تشخیص 

آن بر عهده قاضی رسیدگی به پرونده است.  
پرونده ای  افزود:  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
که به صورت غیر علنی برگزار شد کیفرخواست آن در اختیار 
رسانه ها قرار نمی گیرد، چرا که دادگاه غیر علنی بوده و البته 
این الزام نیست که تا پایان هر دادگاهی غیر علنی برگزار شود.  

سخنگوی دستگاه قضا گفت: بعد از صدور حکم کیفرخواست 
پرونده مذکور در اختیار رسانه ها قرار می گیرد و باید بگویم اجمالا 
اتهام وی اقتصادی و امنیتی است و بیشتر از این مقدار چیزی 

نمی توانم عرض کنم.  

 همچنان پیگیر معوقات بانکی هستیم
نسبت  قضائیه  قوه  برخورد  درباره  کشور  کل  دادستان   
به بدهکاران مالی نسبت به بانک ها گفت: زمانی که دادستان 
کل کشور به معوقات بانکی ورود پیدا کرد، از بانک مرکزی و 
از 10  بیش  معوقات کسانی که  بانک های دولتی و خصوصی 
میلیارد تومان معوقه دارند را گرفتیم، مگر موردی باشد که به ما 
اعلام نشده، اما ما ادعایمان این است که اطلاعاتمان دقیق است 

و همه اطلاعات را تطابق دادیم.  
وی درباره ذکر نام برخی از افراد در برخی از سایت های خبری 
به عنوان بدهکاران مالی که در لیست مذکور قرار گرفته اند گفت: 
اخیرا نام 6 نفر را در سایت خبری دیده ام که این 6 نفر که نامشان 
ذکر شده با لیست هایی که در این معوقات بانکی در اختیار داریم 
نبوده و مبالغی که به عنوان معوقه این 6 نفر ذکر شده هم در این 

لیست پس از بررسی های لازم مشاهده نشده است.  
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای درباره طرح تفکیک 
جنسیتیی مطرح شده در شهرداری تهران گفت: از این اقدام 
شهرداری باید حمایت کنیم و تعجب می کنم که برخی از این 
افراد به خصوص کسانی که دارای مسئولیت هستند از این اقدام 
شهرداری انتقاد دارند و باید گفت این مسئله به نفع کرامت زنان 

است و به شدت از شهرداری تهران تشکر می کنم.  
غزه  کاریکاتور  انتشار  طرح  درباره  قضا  دستگاه  سخنگوی 
بنده  روزنامه های اصلاح طلب در دادستانی گفت:  از  یکی  در 
کاریکاتور را ندیده ام اما خبر آن را شنیده ام، موضوع را دنبال 

کردم و اینکه موضوع وارد دادسرا شده یا خیر اطلاعی ندارم.  

 آخرین جزئیات پرونده مرتضوی
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه در اظهارات اخیر شکات مرتضوی آمده که وی 
مطرح   88 سال  از  که  دارد   15 شعبه  در  مفتوح  پرونده  ده 
است تصریح کرد: برخی پرونده ها به دلیل نقص کار و نیاز به 
کارشناسی و مسائلی که شاکی مطرح می کند نیاز به زمان دارد و 
به این که دلیل محتوای آن زمان بر است، البته من اجمالا می دانم 
برخی پرونده ها نسبت به فردی که شما اسم بردید رسیدگی شده 
و حکم صادر شده و در مر حله تجدید نظرخواهی و برخی نیز در 
مرحله کیفر خواست است و حکم صادر نشده است و این درحالی 
است که در یک مورد از پرونده ای که درسال 88 گشوده شد در 

همان موقع رسیدگی شد.  
هم  ما  افزود:  مطلب  این  ادامه  در  قضا  دستگاه  سخنگوی 
خوشحال می شویم که تکلیف پرونده ای هرچه زودتر مشخص 
شود از جمله پرونده ای که مربوط به آتش سوزی اتوبوس ها در 
جاده قم است ولی در رابطه با این پرونده چندین بار کارشناسی 
به  در رسیدگی  بنابراین  نرسیده ایم  نتیجه ای  به  هنوز  و  شده 

پرونده ها دوگانگی وجود ندارد.  
دادستان کل کشور در ارتباط با آخرین وضعیت پرونده افرادی 
که علیه جنایات آمریکا شکایت کردند تصریح کرد: وقتی ادعایی 
علیه مسئولین کشوری مطرح می شود مشکلاتی ممکن است 
به وجود بیاید و این درحالی است که دادگاه هایی برای این کار 

اختصاص پیدا کردند و شعباتی ایجاد شده اند.  

 شکایتی از سوی پسر ناطق نوری علیه احمدی نژاد 
نداشته ایم

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه ناطق نوری از قوه قضاییه درخواست کرده که به 
اتهاماتی که احمدی نژاد در سال 88 به او و خانواده اش نسبت 
داده رسیدگی شود تصریح کرد: بنده از نوشته ای که در روزنامه ها 
روز  از  و  کردم  برداشت  دوگونه  بود  شده  بیان  ایشان  قول  به 
گذشته جستجو می کنم تا متوجه شوم که آیا ایشان شکایتی 

کرده است یا خیر البته طبیعی است که هرکه شکایت کند به آن 
رسیدگی می شود اما این معنایش این نیست که همان نتیجه ای 
که مدنظر شاکی است اتفاق بیفتد البته منظور بنده ناطق نوری 
نیست در نهایت تاکنون شکایتی از پسر آقای ناطق نوری علیه 

احمدی نژاد واصل نشده است.  
سخنگوی دستگاه قضا در ارتباط با سوالی مبنی بر اینکه آیا 
قوه قضاییه به عنوان مدعی العموم در ارتباط با کارت های معافیت 
ورزشکاران وارد می شود یا خیر؟ تصریح کرد: جعل یک جرم 
عمومی است و اگر دادستان متوجه شود می تواند جلوگیری کند. 

 
 آخرین وضعیت خبرنگار بازداشتی واشنگتن پست

دادستان کل کشور در ارتباط با بازداشت خبرنگاران روزنامه 
واشنگتن پست اظهار داشت: 4 نفر بازداشت شدند که یک نفر در 
همان روزهای اول با قرار وثیقه آزاد شد و 3 نفر در بازداشت به 
سر می برند و چون پرونده در مرحله مقدماتی است فعلا نمی توانم 

چیزی بگویم.  
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ارتباط با پرونده 
دو برادران در صنایع فولاد و پرونده نفتی در اصفهان تصریح کرد: 
پرونده ای که در اصفهان شروع شده و در تهران درحال رسیدگی 
است هنوز به دادگاه نرفته و هنوز کیفر خواست صادر نشده است.  
سخنگوی دستگاه قضا در ارتباط با پرونده )ز( در تبریز افزود: 
بخشی از مسئله پرونده )ز( مربوط به معوقات سنگین بانکی است 
که آن حل شد و برخی از اموالش در بازداشت به بانک ها داده 
شد و برای مسائل دیگر هم حکم صادر شده و نمی دانم حکم 

قطعی شده است یا خیر.  
 دادستان کل کشور در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با وجود 
اینکه دادگاه "م- ه" به صورت غیرعلنی برگزار شد اما اخباری در 
این رابطه انتشار پیدا کرده است در این زمینه  آیا قوه قضاییه ورود 
پیدا می کند اظهار داشت: اگر از داخل دادگاه کسی چیزی منتشر 

کرده باشد این امر خلاف است.  

آباد  شین  دیدگان  حادثه  دیه  نصف  فقط  چرا   
پرداخت شده؟

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه با توجه به قانون جدید مجازات اسلامی دیه زن و 
مرد برابر است اما این درحالی است که دانش آموزان شین آبادی 
نصف دیه را دریافت کردند در این رابطه توضیح بدهید تصریح 
کرد: دیه برابر نیست بلکه ترتیبی داده شده که این اقدام صورت 
بگیرد و اگر شما مورد خاصی را سراغ دارید بگویید تا ببینیم 

چگونه است.  
اینکه  بر  به سوالی مبنی  سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ 
هنگامی که مهدی هاشمی در بازداشت بود چند نفر دیگر هم 
بازداشت شدند آیا به پرونده آنها نیز رسیدگی شده است تصریح 
کرد: یک سری قبلا بازداشت شدند اما این کیفرخواست تنها 

مربوط به متهم )م.ه( است و قبلا بعضی افراد محکوم شدند.  
معوقات  وضعیت  آخرین  با  ارتباط  در  کشور  کل  دادستان 
بانکی بیان داشت: بانک مرکزی اعلام کرده که برای این کار 
عزم جدی دارد بنابراین امیدواریم این عزم جدی عملیاتی شود 
تا دیگر در آینده معوقات زیادی را مشاهده نکنیم و ما در پایان 
سال رصد می کنیم و مقایسه می کنیم که میزان معوقات افزایش 

نیافته باشد.  
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ارتباط با اینکه 
آیا قوه قضاییه به رانت 650 میلیون یورویی ورود کرده یا خیر 
تصریح کرد: هنوز از دیوان محاسبات به قوه قضاییه چیزی ارجاع 
نشده است اگر جرم باشد به قوه قضاییه ارجاع داده می شود و در 
مورد اینکه چگونه بوده بنده هنوز ورود نکرده ام ولی آن شخص 

معوقات بانکی به میزان 1000 میلیارد داشته است.  
سخنگوی دستگاه قضا در ارتباط با آخرین وضعیت پرونده آذر 
پیک اظهار داشت: تا وقتی که حکم صادر نشده است نمی توانیم 
بیان کنیم و اینکه شما می گویید خانواده وی خبری ندارند خلاف 
است و این گونه نیست و این درحالی است که در خیلی از موارد 
لازم نیست حتی خانواده هم متوجه شود آنچه در قانون آمده این 

است که جرم باید به خود متهم تقدیم شود.  
دادستان کل کشور در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه شرکت 
بیمه توسعه در حال حاضر از پرداخت خسارت به کسانی که 
بیمه شده اند خودداری کرده است بنابراین آیا دادستان به عنوان 
مدعی الاعموم وارد می شود یا خیر تصریح کرد: بنده از چگونگی 
و ماهیت قضیه اطلاعی ندارم اما اگر جنبه عمومی داشته باشد 

دادستان وارد می شود.  
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در پاسخ به  سوالی 
مبنی بر اینکه آیا این امکان وجود دارد که خود مهدی هاشمی 
تقاضای دادگاه غیرعلنی دهد اظهار داشت: طبق ماده 88 قانون 
تشخیص علنی بودن یا نبودن دادگاه با قاضی است و این مهم در 

قانون پیش بینی شده است.  

 آیا فعالیت دانشگاه ایرانیان قانونی است؟ 
سخنگوی دستگاه قضا در ارتباط با دانشگاه ایرانیان تصریح 
کرد: اعلام جرمی از ناحیه کسی در خصوص موضوعی که شما 
پرونده  با  ارتباط   در  کشور  کل  دادستان  است.  نشده  گفتید 
متهمین بانک دی بیان کرد: در هیئت انتظامی بانک مرکزی 
پرونده ای مطرح است و در آنجا تصمیماتی گرفتند اما بنده هنوز 
مطلع نشده ام که به دستگاه قضایی ارجاع داده شده است یا خیر.  
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در پایان در ارتباط 
با تخلفات کارخانجات لبنی مبنی بر استفاده از روغن پالم که 
در  کرد:  نشان  خاطر  است،  کرده  مطرح  را  آن  بهداشت  وزیر 
مسائلی که مربوط به سلامت عموم جامعه است دادستان به 
عنوان مدعی العموم می تواند وارد شود بنابراین اگر وزیر بهداشت 

و زیرمجموعه اعلام کنند رسیدگی خواهد شد.

 دکترروحانی در نشست کمیته فلسطین جنبش عدم تعهد:

ریشه بحران های  منطقه اشغالگری و جنایات رژیم صهیونیستی است

سخنگوی قوه قضائیه:

متجاوزان به نوامیس و مجرمان مواد مخدر اعدام می شوند
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نامحرمانه
افزایش رفتار غیراخلاقي  در جامعه زیبنده نظام اسلامي نیست

گفته می شود: آیت الله هاشمي رفسنجاني رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با 
یادآوري نامگذاري امسال از سوي مقام معظم رهبري، به فرهنگ اشاره کرده و گفته است: 
صداقت گفتاري و رفتاري، احترام به مردم و خواسته هاي آنان و پرهیز از دروغ، تهمت 
و توهین اصل فرهنگ است و زیبنده نظام اسلامي نیست که در سال فرهنگ، شاهد 
افزایش گفتار و رفتار غیراخلاقي در جامعه و به ویژه رسانه ها باشیم. وی در دیدار جمعي 
از دانشگاهیان، استادان و فعالان سیاسي، اجتماعي و رسانه اي استان همدان، آزادي را از 
مصادیق بارز فرهنگ اسلامي خوانده و گفته است: باید به حرف هاي دیگران گوش کنیم 
و بهترین ها را انتخاب کنیم و اگر با تهدید و تحدید مانع حرف دیگران شویم، خلاف 
صراحت قرآني در »فبشر عبادي الذین یستمعون القول یتبعون احسنه« است. رییس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام  افزوده است : در انتخابات سال 92 دیدیم که مردم ایران 
علی رغم تبلیغات یک سویه و ابزار و تریبون های جریان های دیگر، به اعتدال روی آوردند 

و این نشان از وجود اعتدال در ذات ایرانی ها و فرهنگ اسلامی است.

روحانیت باید در مسائل سیاسی دخالت کند
گفته می شود: آیت الله محمدتقی مصباح یزدی رئیس موسسه آموزشی پژوهشی 
امام خمینی)ره( با تاکید بر اینکه یک روحانی باید در مسائل سیاسی دخالت کند، گفته 
است: متاسفانه در گذشته پرداختن به مسائل سیاسی توسط روحانی یک انگ محسوب 
می شد که امام خمینی)ره( با برداشتن این کج فهمی خدمت بزرگی به جامعه اسلامی 
ارائه کرد. استاد حوزه علمیه قم بیان کرده است: امروز بزرگ ترین نبرد ما نبرد فرهنگی 
است و این وظیفه فقط مختص مردان نیست بلکه بانوان نیز باید در عرصه فرهنگ و جهاد 

فرهنگی فعالیت کنند و با فراگرفتن معارف اسلامی بسیاری از شبهات را پاسخ دهند.

 هیچ اتهامی درخصوص پرونده کرسنت و توتال وجود ندارد
گفته می شود: سید محمود علیزاده طباطبایی و وحید ابوالمعالی حسینی دو تن از 
وکلای مهدی هاشمی بهرمانی درخصوص اخبار منتشر شده درباره اتهامات غیر سیاسی 
موکلشان اظهار داشته اند: اصولا هیچ گونه اتهامی درخصوص پرونده کرسنت و توتال 
در موارد اتهامی مهدی هاشمی وجود نداشته و ذکر آن در اخبار صرفا با هدف فرافکنی 
و تشویق اذهان عمومی علیه مهدی هاشمی بوده است.این وکلای دادگستری در ادامه 
توضیح خود آورده اند: با توجه به اینکه پرونده مهدی هاشمی هنوز در دادگاه رسیدگی 
نشده و درخصوص آن هیچ حکمی از دادگاه صالح صادر نشده است براساس اصل 37 
قانون اساسی، درخصوص موکل، اصل برائت است و مطابق اصول 22 و 39 قانون اساسی 
تعارض به حیثیت افراد ممنوع شده و نیز طبق تبصره یک ماده 188 قانون آیین دادرسی 

کیفری ذکر اتهامات موکل به صورت مزبور جرم و در حکم افترا است.

توکلی: دادگاه مهدی هاشمی علنی باشد 
گفته می شود: احمد توکلی، نماینده مردم تهران با انتقاد از برگزاری غیرعلنی دادگاه 
مهدی هاشمی اظهار داشته است: این دادگاه نباید غیر علنی برگزار می شد چرا که 
دادگاه ها درجمهوری اسلامی ایران علنی است، اگرچه تشخیص علنی یا غیرعلنی بودن 

برعهده دادگاه محترم است واین امر ملاک دارد.

هر عمامه به سری عالم به دین نیست
از  را  بکوشیم دین خود  اینکه  بیان  با  آیت الله سیداحمد خاتمی  گفته می شود: 
مطهری ها و بهشتی ها بگیریم، گفته است: هر عمامه به سری عالم به دین و مسائل دینی 
نیست، برای کسب اسلام ناب به دنبال افرادی باشید که علم خود را از علمای برجسته و 
کسانی که بیراه نرفته و منحرف نشده اند بگیرد به طور قطع هر کسی لیاقت و شایستگی 
پیروی و پرسش مسائل دینی را ندارد. وی افول غیرت دینی را یکی دیگر از عوامل مهم 
در سست شدن پایه های دینی در عصر غیبت عنوان کرده و افزوده است: متاسفانه غیرت 
دینی در جامعه اسلامی رخت بسته به حدی که در برخی از مناطق کلان شهر حجاب و 
روسری به صورت علنی کنار رفته و برخی ها نیز عاجزانه می گویند چه کنیم دیگر کاری 
از دست ما ساخته نیست. عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان با انتقاد از کوتاه آمدن مردم 
در برابر بی حجابی موجود در جامعه تصریح کرده است: بی حجابی و بدحجابی موجود در 
کشور ما که از کره مریخ نیامده است عدم کنترل خانواده بر نوع رفتار و پوشش فرزندان 

منشا آغاز این بی حجابی ها بوده و باید این معضل را از سرشاخه قطع شود. 

مقایسه روحانی و جلیلی یک مقایسه ظالمانه است
گفته می شود: حسام الدین آشنا مشاور فرهنگی رییس جمهور  گفته است :آقای 
روحانی سال ها نایب رییس مجلس بودند، صدها جلسه بسیار سنگین را اداره کردند. 
مقایسه دکتر جلیلی و دکتر روحانی یک مقایسه ظالمانه است. یعنی ظلم به آقای جلیلی 
است که بخواهیم ایشان را با آقای روحانی مقایسه کنیم. چون این دو نفر تجربیات 
متفاوتی دارند. وقتی که آقای جلیلی مثل من و هزارها نفر دیگر به عنوان دانشجویان 
بسیجی در جبهه بودند، آقای روحانی سطح کلان جنگ را اداره می کردند. این فاصله در 

همه ابعاد دیگر هم وجود دارد.

خوش آمد گویی ادارات به رئیس جمهور ممنوع!
گفته می شود: قاسم سلیمانی استاندار چهارمحال و بختیاری نصب هرگونه پلاکارد و بنرهای 
تبلیغاتی با عنوان دولتی برای استقبال از رئیس جمهور و هیئت دولت را ممنوع و خلاف قانون 
دانسته است .وی ، با تاکید بر اینکه هیچ گونه استقبال دولتی از رئیس جمهور و هیئت دولت در 
استان وجود نخواهد داشت، فضاسازی و تبلیغات برای استقبال از رئیس جمهور را فقط مردمی 
دانسته است.سلیمانی با بیان اینکه تنها تشکل های مردمی زیرمجموعه دستگاه های دولتی در 
امر تبلیغات و فضاسازی سفر هیئت دولت آزاد هستند، بخش اعظم تبلیغات و فضاسازی برای 
استقبال شایسته از رئیس جمهوری را بر عهده تشکل های مردمی و گروه های مردم نهاد دانسته 
است.وی قرار دادن عکس استاندار و مدیران دستگاه اجرایی در بنرهای تبلیغاتی را خارج از عرف 
دانسته و گفته است: در طراحی بنرها و پوسترهای استقبال تنها عکس امام خمینی )ره(، مقام 
معظم رهبری، دکتر روحانی و پرچم نظام مقدس جمهوری اسلامی باید لحاظ شود و هر چه 

غیر از این باشد به طور قطع تعریف و تمجید دستگاه و گروه مربوطه می شود.

یک برگه چک بانک ملت شعبه 
میدان پلیس قم به شماره 

150674338045 متعلق به شماره 
حساب 1746166728 به نام سید 

رسول مجیدی منفرد مفقود گردیده 
و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 

آگهی مفقودی

ایمان: استاندار قم گفت: بانک مهر اقتصاد بانک 
خوشنامی در استان قم می باشد و دارای پرسنلی 

خوش اخلاق و مشتری مدار است. 
حجت الاسلام محمد صادق صالحی منش در دیدار 
مدیر کل شعب بانک مهر اقتصاد استان قم ضمن قدردانی 
از خدمات بانک مهر اقتصاد در استان ، اظهار داشت: پرسنل 
این بانک  نسبت به تکریم ارباب رجوع اهتمام ویژه ای 
دارند و این یکی از امتیازات بانک مهر اقتصاد می باشد. 
اقتصاد  عنوان  تحت  سال93  نامگذاري  به  اشاره  با  وی 
وفرهنگ با عزم ملي ومدیریت جهادي توسط رهبر معظم 
انقلاب تصریح کرد: وظایف بانک ها تنها به امور اقتصادي 
محدود نمي شوند وگستره فرهنگ را هم در بر مي گیرد 
که بحمداله بانک مهر اقتصاد توانسته در راستای رونق 
بخشیدن، گسترش و شکوفایی طرح های عمرانی و صنعتی 
در استان قم مشارکت جدی نماید و امیدواریم بتوانیم این 
تعاملات را گسترش و سهم بیشتری در بخش اقتصادی و 

خدمت  به مردم داشته باشیم .
11 هزار میلیارد منابع بانک مهر اقتصاد قم

مدیرکل شعب بانک مهر اقتصاد استان قم نیز در این 
دیدار گفت : بانک مهر اقتصاد از سال 72 فعالیت خود را 
آغاز نموده است و هم اکنون با 800 شعبه در سراسر کشور 
مشغول ارائه خدمات به آحاد بسیجیان و مردم می باشد. بانک 
مهر اقتصاد برای رفاه حال مشتریان خود خدمات متنوعی 
را در نظر گرفته است که این خدمات در حال توسعه و 
گسترش می باشد که یکی از این خدمات پرداخت وام قرض 
الحسنه و تسهیلات به مشتریان و همچنین سرمایه گذاری 
در بخش های مختلف صنعت از جمله صنایع فولاد،مس ، 
آلومینیوم ، خودرو سازی و بنادر می باشد که نتایج حاصل از 
آن در اقتصاد مقاومتی مورد استفاده قرار می گیرد . محمد 
رضا پاطلا اظهار داشت : بانک مهر اقتصاد دارای 18 شعبه 
در سطح استان قم می باشد که منابعی در حدود 11 هزار 

میلیارد مدیریت می نماید و در بین بانک های استان در رتبه 
دوم قرار گرفته ایم و در جذب منابع  در سال 92 و چهار ماهه 
اول سال جاری، رتبه اول در استان قم  را به خود اختصاص 
داده ایم که این نشان از استقبال  و اعتماد مشتریان به بانک 
مهر اقتصاد می باشد که درحدود یک سوم جمعیت استان 
قم بعنوان سپرده گذار بانک مهر اقتصاد می باشند. وی ادامه 
داد: بانک مهر اقتصاد آمادگی پرداخت تسهیلات به صاحبان 
صنایع ، کارخانجات، کسبه  ، تجار و بازرگانان و همچنین 
انعقاد قرارداد با اصناف و حرفه های مختلف را دارد و در حال 
حاضر نیز با  مشارکت در پروژه های عمرانی و غیرعمرانی 
بخش خصوصی و غیر خصوصی نقش بسزایی در تکمیل 
پروژه های مشتریان خود دارد.  پاطلا افزود : بانک مهر اقتصاد 

خواهان ترویج فرهنگ قرض الحسنه در استان می باشد تا با 
جذب این منابع بتواند مشکلات و گرفتاری ها  مردم را برطرف 
سازد و بانک مهر اقتصاد بحمد اله صد در صد منابع قرض 
الحسنه خود را به مصرف نیازمندان رسانیده است . وی گفت: 
در راستای پیاده سازی  بانکداری اسلامی ،کلیه ابلاغیات و 
دستور العمل ها بانک  منطبق  با شرع  می باشد و  سعی 
کرده ایم که بحث ربوی را از معاملات حذف و احکام شرعی 
را در سیستم خود پیاده نمائیم که در این زمینه کلاس های 
آموزشی برای کلیه کارکنان برگزار گردید که کلیه کارکنان در 
سطح کشور در این کلاس ها شرکت نموده و با کلیه ابلاغیات 
و دستور العمل ها بانکداری اسلامی آشنا شده و در سطح  

کلیه شعب در حال اجرا می باشد.

استاندار قم عنوان کرد:

مشارکت بانک مهر اقتصاد در پروژه های عمرانی قم

نخستین روزنامه استان قم

مالي  معاونت  مقام  قائم  ایمان: 
مالي  امور  و مدیر کل  اقتصادي  و 
شهرداري قم در جلسه  گزارش روند 
حسابداري  مبناي  استقرار  پروژه 
قم،  شهردار  حضور  با  که  تعهدي 
شهرو  اسلامي  شوراي  نمایندگان 
اعضاي هیئت علمي دانشگاه تهران 
استقرار  پروژه  گفت:  شد،  برگزار 
در  حسابداري  تعهدي  مبناي 
شهرداري مرکز و مناطق هشت گانه 

به انجام رسیده است. 
اهتمام  از  تشکر  با  یامولا  علیرضا 
پرسنل اداره کل امور مالي بیان داشت: 
همکاران  شبانه روزي  تلاش هاي  با 
ابتداي سال 1393  از  موفق شده ایم 
روش هاي ثبت تعهدي را در شهرداري 
مرکز و مناطق پیاده کرده و دارایي ها و 

بدهي هاي شهرداري را نیز در دفاتر خود ثبت کنیم. 
وي در این جلسه ضمن ارائه گزارشي از دارایي ها و بدهي هاي شهرداري قم تصریح کرد: 
ایمپلمنت سیستم یکپارچه مالي، آرتیکل هاي سیستمي، درخواست هاي سیستمي کالا و ... 
تنها گوشه اي از نتایج ارزشمند این پروژه عظیم به شمار مي روند اما هدف اصلي شهرداري 
قم از این پروژه دستیابي به شفافیت کامل مالي است تا در قدم اول پاسخگویي شهرداري 
قم در قبال شهروندان تسهیل شده و در قدم دوم با ارائه صورت هاي مالي کامل و مطابق 
با استانداردهاي حسابداري دروازه اي از ابزارهاي تأمین مالي نوین پیش روي شهرداري قم 

گشوده شود. 
قائم مقام معاونت مالي اقتصادي شهرداري قم ادامه داد: اداره کل امور مالي مقدمات 
و مباني لازم براي استقرار نظام بهاي تمام شده و همچنین بودجه ریزي عملیاتي را فراهم 

سال  بودجه  تدوین  و  است  آورده 
مطابق  و  عملیاتي  به صورت   1394
مهمترین  از   GFS استانداردهاي  با 
برنامه هاي این مدیریت تا پایان سال 

به شمار مي رود. 
قم  شهردار  جلسه  این  درادامه 
سازمان هاي  و  ادارات  و  واحدها  از 
از  گزارشي  تا  خواست  قم  شهرداري 
روند کلي استقرار مبناي تعهدي در 
شهرداري قم ارائه دهند و سازمان هاي 
عمران و نوسازي ، میادین میوه و تره بار 
و مدیریت پسماند گزارشي از روند کلي 

استقرار مبناي تعهدي اعلام کردند.
بیان  با  دلبري  محمد  ادامه  در 
مالي  صورت هاي  به  دستیابي  اینکه 
تلفیقي تا پایان 1393 از اهداف بسیار 
مي رود  شمار  به  قم  شهرداري  مهم 
مسئولیت انجام این کار را به اداره کل امور مالي محول کرد و خواستار انجام این مهم تا پایان 
سال و براي تمامي سازمان هاي تابعه شد. قراگوزلو نماینده شوراي اسلامي شهر نیز با اشاره 
به لزوم تسریع در روند استقرار نظام تعهدي در تمامي سازمان ها از زحمات اداره کل امور 

مالي براي به ثمر نشاندن مبناي تعهدي در مرکز و مناطق تقدیر کرد. 
در ادامه مهربان پور و زارع متین از اعضاي هیئت علمي دانشگاه تهران با اشاره به ساختار 
صحیح شکل گرفته در فرآیندهاي مالي شهرداري قم مطالبي را در خصوص لزوم ادامه راه 
پروژه حسابداري تعهدي تا رسیدن به غایت راهبري شرکتي و بودجه ریزي عملیاتي بیان 

کردند که با استقبال شهردار قم همراه شد.
دلبري در پایان با تأکید بر رفع موانع نرم افزاري تا پایان مرداد ماه مسئولیت پیگیري و 

اجراء راهبري شرکتي در شهرداري قم را به مدیریت اداره کل امور مالي محوّل کرد.

قائم مقام معاونت مالي و اقتصادي و مدیر کل امور مالي شهرداري قم خبر داد:

 اجراي مطلوب پروژه استقرار مبناي تعهدي حسابداري در شهرداري قم

اخبــار
معاون امور جوانان هلال احمر استان قم خبر داد:

بهره مندی 10 هزار نفر از طرح 
اوقات فراغت هلال احمر قم

ایمان: معاون امور جوانان هلال احمر استان قم با اشاره به اجرای 
طرح اوقات فراغت توسط هلال احمر که در حال برگزاری است گفت: 
در این طرح کلاس های آموزشی 35 رشته فرهنگی، هنری و فنی و 

حرفه ای با حضور بیش از 10 هزار نفر در حال برگزاری است.
محمد مصباحی به فعالیت های جوانان هلال احمر در چهار ماهه نخست 
سال جاری اشاره و اظهار کرد: این مرکز از ابتدای سال 93 تاکنون با توجه به 
هر حادثه و اتفاقی که در سطح استان رخ  داده فعالیت هایی داشته و خدماتی 
را انجام داده است. وی به طرح ملی ایمنی و سلامت مسافران نوروز اشاره کرد 
و گفت: 250 نفر از اعضای این مرکز در طرح 20 روزه که در 25 پایگاه در 
ورودی و خروجی شهر مستقر بودند حضور داشته و به خدمت رسانی به مردم 
پرداختند. معاون امور جوانان هلال احمر استان قم به برگزاری همایش کوثر 
نبوی و نور علوی همزمان با میلاد حضرت زهرا)س( اشاره و بیان کرد: در این 
همایش مسابقه کتاب خوانی در خصوص فضائل حضرت زهرا)س( برگزار شد. 
مصباحی به مانور امداد و نجات غنچه های هلال احمر که با حضور کانون مهد 
کودک های زیرپوشش این مرکز برگزار شد اشاره و بیان کرد: 95 درصد مهد 
کودک های استان زیرپوشش این مرکز قرار دارد که یک هزار نفر از اعضای 
مهد کودک های زیرپوشش کودکان 4 تا 6 سال هستند. وی ادامه داد: مانور 
فرضی امداد و نجات، اسکان اضطراری نجات در جاده و اطفای حریق از 
جمله اقداماتی است که در این مدت توسط جوانان هلال احمر صورت گرفته 
است. وی به سالگرد ارتحال امام خمینی)ره( و برنامه های آن زمان اشاره 
کرد و گفت: 50 نفر از اعضای این مرکز در قالب 15 اکیپ در این مدت به 
راهنمایی و هدایت مسافران و زائران پرداختند. معاون امور جوانان هلال احمر 
استان قم به طرح کلی منتظران ظهور اشاره کرد و گفت: علاوه بر راهنمایی 
و هدایت مسافران برگزاری نمایشگاه فرهنگی، آموزشی و ورزشی و برپایی 
ایستگاه تست قند خون و فشار از اقدامات دیگری است که توسط جوانان 
هلال احمر صورت گرفت. مصباحی به جلسه کمیته پژوهش اشاره کرد و 
گفت: در این جلسات مباحث، آیات، روایات و احادیثی که مرتبط با هلال 
احمر است جمع آوری شده که این مطالب در قالب کتابچه ای تدوین خواهد 
شد و تاکنون 40 درصد از این طرح اجرا شده است. وی دیدار با خانواده 
شهدا و جانبازان، مراسم متناسب با سوم خرداد، مسابقه پیامکی فرهنگی، 
زیارت خانه سالمندان، اهدا خون توسط کانون دانشجویی، برگزاری جشن 
فارغ التحصیلی کودکان مهد کودک ها زیرپوشش، پاک سازی محیط زیست به 
مناسبت روز زمین پاک توسط کودکان، برگزاری اردوهای تفریحی و جشنواره  
غذا را از دیگر برنامه های اجرا شده توسط این مرکز است. معاون امور جوانان 
هلال احمر استان قم به طرح دادرس اشاره کرد و گفت: در این طرح به 
دانش آموزان 150 مدرسه آموزش های کمک های اولیه ارائه شد. مصباحی به 
طرح اوقات فراغت توسط هلال احمر اشاره و بیان کرد: در این طرح 35 رشته 
آموزشی فرهنگی، هنری و فنی و حرفه ای برای بیش از 10 هزار نفر از اعضای 
این مرکز برگزار شد. وی به برگزاری کارگاه یکسان سازی روش های آزمون 
اشاره و بیان کرد: در این کارگاه همه روش های آزمون و داوری های رشته های 
امدادی کشور یکسان سازی می شود. معاون امور جوانان هلال احمر استان قم 
ادامه داد: استان قم میزبان برگزاری این کارگاه آموزشی بوده است و افراد از 
مراکز مختلف کشور برای شرکت در این کارگاه در استان حضور پیدا کردند.

از 15 مهر:
16 هزار دانش آموز قمی 

به اردوی راهیان نور اعزام می شوند
 ایمان :معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش 
استان قم از اعزام 16 هزار دانش آموز قمی به اردوی راهیان نور از 

15 مهر امسال خبر داد.
ناصر حمزه ای با اشاره به اردوی راهیان نور دانش آموزی اظهار کرد: بر 
اساس جلسه اردوی راهیان نور، بنا شد 16 هزار نفر دانش آموز سال دوم 
متوسطه از پانزدهم مهر ماه سال جاری به اردوی راهیان نور اعزام شوند، در 
حالی که سال گذشته 7 هزار و 500 نفر به اردوی راهیان نور اعزام شدند. وی 
خاطرنشان کرد: دانش آموزان اول، سوم و چهارم متوسطه متقاضی اعزام به 
اردوی راهیان نور هستند ولی اولویت با دانش آموزان دوم متوسطه و کسانی 
است که موفق نشدند در سال های گذشته به این اردو اعزام شوند. معاون 
پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به اهداف 
اردوی راهیان نور گفت: هدف اردوی راهیان نور این است که دانش آموزان در 
زمینه هویت دینی و مذهبی کشور تقویت شوند و کسانی را که برای پایداری، 
ماندگاری کشور، حفظ و حراست از ارزش های انقلاب اسلامی و مرزهای 
جغرافیایی کشور دفاع کردند، بشناسند. وی عنوان کرد: الگوسازی برای جوان 
امروزی از اهداف دیگر اردوی راهیان نور است و قصد داریم بیان کنیم که 
الگوهای ما افراد بی هویت نیستند، بلکه این افراد زندگی هدفمند را تعقیب 
و دنبال کردند و از گرانبهاترین سرمایه یعنی عمر و زندگی خود گذشتند 
و جانشان را در راه اسلام فدا کردند. حمزه ای یادآور شد: در تمام کشورها 
حتی کشورهای بی مذهب که به قیامت و خدا اعتقاد ندارند موضوع گذشت 
و فداکاری در راه میهن دارای اهمیت است، در حالی که در ازای این فداکاری 
قرار نیست هیچ پاداشی از کسی بگیرند. وی خاطرنشان کرد: همانطوری که 
حفظ شئون، ارزش های ملی کشور و مرز جغرافیایی برای ما مهم است به 
همان اندازه ترویج ایثار و از خود گذشتگی برای همنوع از اهمیت بیشتری 
برخوردار است. معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش استان 
قم با بیان اینکه راهیان نور تنها اردوی ساده نیست بلکه راهیان نور شناسنامه 
حفظ هویت ملی و مذهبی کشور است گفت: این اردو باید به پایداری هر چه 
تمام تر در همه فصول ادامه پیدا کند و همه کشورها این برنامه را دارند. وی 
خاطرنشان کرد: حتی کسانی  که مناطق جنگی ندارند، موزه هایی را آماده 
کردند و دانش آموزان را به موزه ها می برند و کسانی که جان خود را برای 
کشورشان فدا کردند و در امنیت و آسایش کشورشان کوشا بودند، به عنوان 

الگو برای دانش آموزان مطرح می کنند.

مدیر کمیته امداد شهرستان قم :طی ماه رمضان
بیش از 12 میلیارد ریال در قم 
برای اطعام نیازمندان هزینه شد

ایمان : مدیر کمیته امداد شهرستان قم از هزینه 12 میلیارد و 417 
میلیون ریال برای اطعام نیازمندان طی ماه رمضان خبر داد.

اکبر رشیدی   با اشاره به هزینه هایی که طی ماه رمضان برای اطعام 
نیازمندان انجام شده است، گفت: طی ماه رمضان اطعام نیازمندان در قالب 
غذای طبخ شده، سفره های افطار، سبد مواد غذایی و بن کالا انجام شد. 
وی در ادامه تصریح کرد: این هزینه ها از محل کمک های مردمی و منابع 
امدادی جمع آوری و خرج شده است که برای اطعام نیازمندان و مددجویان 
تحت حمایت امداد صرف شده است. مدیر کمیته امداد شهرستان قم اظهار 
داشت: طی این ماه 20 هزار پرس غذای طبخ شده، 16 هزار و 420 سبد 
مواد غذایی و بن کالا 700 هزار تومانی به مددجویان و نیازمندان اهدا شد. 
رشیدی خاطرنشان کرد: تمامی نیازمندان مناطق روستایی و اکثر مددجویان 
شهری مشمول این طرح قرار گرفتند که برخی از افراد ساکن در شهر به دلیل 
استفاده از بن کالا دیگر در سفره های افطاری قرار نگرفتند. وی در پایان تأکید 
کرد: 12 میلیارد و 417 میلیون ریال از محل کمک های مردمی و منابع امداد 
هزینه اطعام یک ماهه رمضان مددجویان تحت حمایت کمیته امداد امام 

خمینی)ره( هزینه شد.

سرپرست پروژه فرودگاه  بین المللی قم عنوان کرد؛
احداث مجموعه نگین گردشگری 

در فرودگاه بین المللي قم
ایمان: سرپرست پروژه فرودگاه  بین المللی قم از احداث وتکمیل 

مجموعه نگین گردشگری در فرودگاه بین المللي قم خبرداد.
مهندس نصیری با اشاره به راه اندازی نگین گردشگری فرودگاه بین المللی 
قم عنوان کرد: محوطه سازی نگین گردشگری فرودگاه بین المللی قم به 
صورت بازار محله در حال آماده سازی می باشد.  وی گفت: مساحت عرصه 
نگین گردشگری فرودگاه بین المللی قم دو میلیون و پانصد هزار متر مربع 

است . 
نگین  های  بخش  از  یکی  قم  المللی  بین  فرودگاه  پروژه  سرپرست 
گردشگری فرودگاه را بازارچه آن دانست و گفت: این بازارچه حدود هشتاد 

درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 
وی از احداث مجتمع تجاری و مجتمع شهر غذا در این مجموعه خبر 
داد و افزود: احداث بازار فرش ، بازار اصناف ، هتل های سه تا پنج ستاره ، 
کتابخانه ، رستوران و آلاچیق ، سالن آمفی تئاتر از دیگر اقداماتی است که در 

این مجموعه انجام خواهد شد . 


